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DOEL: Besluiten
Met het oog op de behandeling van de kadernota (inclusief het Investeringsplan en het
Meerjarenperspectief Grondexploitaties) is de raad – zoals gebruikelijk - in de gelegenheid gesteld om
vooraf schriftelijk vragen in te dienen.
De fracties van de Actiepartij, CDA, CU-SGP, D66, Groen Links, PvdA, SP en VVD hebben van deze
gelegenheid gebruik gemaakt. De antwoorden van het college op de vragen treft u bijgevoegd aan.



Onderwerp: Beantwoording raadsvragen n.a.v. kadernota 2009 (inclusief
Investeringsplan en Meerjaren Perspectief Grondexploitaties) en bestuursrapportage
2009-1

Inleiding
Met het oog op de behandeling van de kadernota 2009 en de bestuursrapportage
2009-1 is de raad – zoals gebruikelijk - in de gelegenheid gesteld om vooraf
schriftelijk vragen in te dienen. De fracties van Actiepartij, CDA, CU/SGP, D66,
Groen Links, PvdA, SP en VVD hebben van deze gelegenheid gebruik gemaakt. De
antwoorden van het college op de vragen treft u bijgevoegd aan.

Besluitpunten college
1. Het college besluit tot vaststelling van de antwoorden op de vragen over de

kadernota 2009 en de bestuursrapportage 2009-1 volgens bijlage A.
2. Het besluit heeft geen financiële consequenties
3. De betrokkenen ontvangen daags na besluitvorming informatie over dit besluit
4. De antwoorden van het college worden ter informatie voorgelegd aan de

commissie Bestuur
5. De antwoorden worden betrokken bij de raadsbehandeling van de

kadernota 2009 en bestuursrapportage van 15 juni tot en met 18 juni.

Beoogd resultaat
Door middel van deze nota worden de raadsvragen rondom de kadernota en
bestuursrapportage beantwoord, zodat deze niet aan de orde hoeven te komen
tijdens de raadsbehandeling. Hiermee wordt beoogd dat de raadsbehandeling
scherper en aantrekkelijker voor het publiek wordt, dat wil zeggen meer op
hoofdlijnen, efficiënter en transparanter.

Argumenten
Geen

Kanttekeningen
Geen

Uitvoering
Niet van toepassing

Bijlagen
Bijlage A : antwoorden raadsvragen kadernota 2009 en bestuursrapportage 2009-1

Het college van burgemeester en wethouders

COLLEGEBESLUIT



 1/71 

  Vragen en antwoorden Kadernota  2009 
Nr. Ph. Frac-

tie 
Nr. Blz.  Vraag  Antwoord 

1 HvdM AP 1 11 Aanvragen bijz. bijstand: gem. is helft aanvragen toegekend. 
Was 50% van de aanvragen dan onterecht? Welke redenen 
van afwijzing zijn er, globaal, in percentages? En, gelet op 
continuïteit van sociaal beleid, zoals voorgenomen in 
coal.akkoord: wat was het percentage afwijzingen, 
gemiddeld, in vorige collegeperiode? 

De twee belangrijkste redenen voor het afwijzen van een aanvraag 
bijzondere bijstand zijn:  

- Niet voldoen aan de doelgroepcriteria 
- Niet voldoen aan het criterium noodzakelijk en bijzonder 

 
De reden van afwijzing wordt door ons niet geregistreerd. In 2007 
werden 1225 aanvragen toegekend op een totaal van 2400 ingediende 
aanvragen.  

2 BS AP 2 11 Onder de div. alinea’s ‘prioriteiten coal.akkoord’, staat ook 
conclusie over voortgang, M.u.v. ‘wijkgericht werken’. Dit 
sluit af met ‘het gaat ook om verandering in manier van 
denken en werken in de gem. organisatie.’ Heeft u, daarnaast, 
ook het idee dat de div. afspraken ook concreet een 
bevredigend, aanwijsbaar resultaat laten zien (bijv. op 
genoemd punt ‘voorziening voor jongeren’). Dit, omdat ook 
u regelmatig erkende dat er nogal opstartproblemen waren / 
zijn in uitvoering wijkcontracten. Zo niet, heeft u dan in deze 
kadernota extra middelen ingezet om dit een impuls te geven? 

‘Wijkgericht is werken’ is een manier van werken die van de gehele 
organisatie is. Het wijkcontract is één van de instrumenten om deze 
werkwijze te  verankeren in de organisatie. Bij diverse activiteiten is de 
aanpak welke ontwikkeld is via de wijkcontracten inmiddels ingevoerd 
in de  reguliere werkprocessen. Het gaat dus niet zo zeer om extra 
middelen maar meer om het huidige aanbod beter aan te laten sluiten op 
de vragen uit de wijken. De afspraken over de voorziening voor 
jongeren wordt uitgevoerd. Van de opstartproblemen uit de eerste ronde 
- welke te maken hadden met de andere werkwijze - is geleerd bij het 
opzetten van de projecten uit de tweede ronde  wijkcontracten. 

3 HvdM AP 3 12 Probl. Uitvoering prestatie 308: (Uitstroom bijstand) Weth. 
V. Velzen gaf in presentatie al aan, dat instroom ‘nieuwe’ 
aanvragers bijstand met voorrang geholpen worden, hetgeen 
de kansen voor hen die al langer in bijstand zitten, verder 
onder druk zal zetten. Is dit niet expliciet een erkenning van 
het idee, dat de bodem reeds aardig in zicht was, voor wat 
betreft de hoeveelheid mensen die reëel gesproken, vrij 
gemakkelijk bemiddelbaar zijn op ‘arbeidsmarkt’? Anders 
gezegd: dat er per definitie een ‘kernvoorraad’ 
bijstandsgerechtigden zal zijn, waarop wellicht ander beleid 
wenselijk is, dan strikt vast te houden aan de huidige keuzes 
in beleid rond uitstroom, ‘trajecten’, e.d.?  

Nee in onze visie is elke bijstandsgerechtigde op weg naar werk, 
ongeacht op welke trede van de re-integratieladder hij zich bevindt. 
Voor mensen die op een gegeven moment niet in staat zijn een traject te 
volgen kennen we de tijdelijke ontheffing van de arbeidsverplichting 
zonder traject. Het blijkt echter dat ook vanuit de groepen 
bijstandsgerechtigden met een grote afstand tot de arbeidsmarkt komt 
het geregeld voor dat mensen werk vinden en geen uitkering meer nodig 
hebben. 

4 BS AP 4 12 Probl. Uitvoering prestatie 505: (onderzoek regulering 
softdrugsbeleid). Nu, naar uw stelling, lokaal beleid niet 
mogelijk is, lijkt u i.p.v. regulering (dus) juist te kiezen voor 
strenge(re) aanpak; dit is ook in praktijk te merken. Waarom 

Coffeeshops worden gedoogd onder strikte voorwaarden, deze regels 
worden strikt gehandhaafd door politie, justitie en gemeente. Bij de 
bestuurlijke aanpak van criminaliteit maakt de gemeente geen 
onderscheid tussen verschillende deelterreinen waarop criminaliteit zich 
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kiest u voor deze prioriteit, i.p.v. deze te leggen bij, bijv. 
aanpak mensenhandel (zoals in de (illegale) prostitutie), 
misbruik anderszins van vrouwen en kinderen, of bijv. 
vastgoedfraude of wapenhandel / -bezit? 

manifesteert zoals bij wapenhandel, mensenhandel, vastgoedfraude en 
drugshandel. Bij een thema als wapenhandel is de strafrechtelijke 
aanpak van politie en justitie leidend en is de rol van de gemeente 
beperkt. Dit in tegenstelling tot de coffeeshopbranche. 

5 HvdM AP 5 12 Wat is het (inhoudelijk) verschil in prestatie 703 en 1301, 
anders dan de formulering? 

Er is geen inhoudelijk verschil tussen deze prestaties 

6 HvdM AP 6 12 Probl. Uitvoering prestatie 703 + 1301: (inzet 
uitkeringsgerechtigden in inhalen onderhoudsachterstanden) 
Wat is er wél bereikt? (Hoeveel mensen structureel ah werk 
geholpen, voor zover niet überhaupt sprake is van tijdelijke 
inzet)? 

In het kader van ons Work First-project zijn er tot nu toe ruim 50 
bijstandsgerechtigden ingezet in het onderhoud. Het betreft vooral 
groenonderhoud. We tellen de uitstroom naar werk niet specifiek ten 
aanzien van het onderhoud. De uitstroom naar werk via Work First is 
ruim 50%. 

7 JN AP 7 12 Probl. Uitvoering prestatie 801: (bouw 5.000 woningen). We 
vertrouwen erop, dat u het rijk kunt overtuigen van 
‘onverwijtbaarheid’ van niet exact op de maand behalen van 
streefaantal (recessie-excuus is aannemelijk, bijv.). Toch zijn 
we verrast; tot voor kort meldde u ons, juist (ruim) boven het 
aantal van 5.000 uit te komen, in 2009. We zullen u niet 
vragen te herhalen wat als onderbouwing al in kadernota (en 
andere notities) reeds wordt gemeld t.a.v. de knelpunten. Wel 
vragen wij u aan te geven welk aantal van de in deze 
collegeperiode te realiseren woningen het resultaat zijn van 
inspanningen in deze periode en welk aantal reeds 
onherroepelijk als ‘te bouwen’ vast stonden, door 
inspanningen van voorgaand(e) college(s). 

Het afgesproken aantal woningen ISV (5.000) was gebaseerd op een 
planvoorraad die in 2004 werd voorzien van ca. 7.000. Dat betrof op dat 
moment projecten in verschillende stadia van ontwikkeling (van 
Reinaldahuis, Ripperda, Mariastichting tot vele kleinere particuliere 
projecten). Voor al deze projecten zijn in vorige collegeperiodes 
voorbereidingen getroffen.  
De inspanningen van dit college richtten en richten zich op het 
uitvoeren en mogelijk versnellen van de uitvoering (realisering). Dat is,  
zeker als we het regionaal vergelijken binnen de BLS-regio “Overig 
Noord-Holland” goed verlopen. Vorig jaar al, maar zeker dit jaar 
(Bouwend Haarlem) hebben wij aangegeven in 2010 vermoedelijk het 
afgesproken aantal opgeleverde woningen te realiseren. Voor de goede 
orde: de gemeente bouwt niet, maar doet alles om tot realisering door 
derden te komen. 

8 BS AP 8 13 Restant + nog te ontvangen OPH-gelden per pijler: 
Opmerkelijk is het forse percentuele verschil in 
daadwerkelijk besteedde gelden in pijler economie, t.o.v. 
fysiek en sociaal. Helder is, dat u bij economie ook uw 
prioriteit legt. Toch is ook het op pijl houden van het sociaal 
beleid een speerpunt in uw coal.akkoord. Kunt u trachten te 
verklaren waarom het kennelijk moeilijker is, ontvangen 
gelden voor sociaal beleid te besteden, dan op het vlak van 
economie, ánders dan sec de prioriteit die u aan economie 

Bij het presenteren van de cijfers gaan we uit van kascijfers. Een ander 
beeld ontstaat als de lopende verplichtingen worden gehanteerd. Dit 
geldt voor alle pijlers. Alleen de aard van de verplichtingen verschilt. 
Zo bestaat de sociale pijler voor een groot deel uit subsidies aan derden 
en is er bij de fysieke pijler sprake van investeringen die een lange 
doorlooptijd vergen. De pijler Economie is qua omvang en 
moeilijkheidsgraad beperkter. 
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geeft? 
9 BS AP 9 14 Ook besteding budget uit pijler fysiek ligt (percentueel) 

achter op dat van economie, terwijl ook inlopen achterstallig 
onderhoud speerpunt is uit uw coal.akkoord. Nu is dit laatste 
breed in te vullen, maar omdat u specifiek noemt, dat o.a. � 
12,2 miljoen verbonden is aan verbeteren kwaliteit openbare 
ruimte, richt onze vraag zich op dát aspect: Hoe verklaart u 
deze achterstand in besteding, terwijl m.n. het openbaar groen 
zó uitdrukkelijk door de stad (en, in navolging, de raad) als 
topprioriteit is gesteld, middels 1e burgerinitiatief. Én, naast 
het groen, de recente voortgangsnotitie over “Haarlem 
Schoon”, nu juist een versléchtering liet zien in kwaliteit 
openbare ruimte, t.o.v. eerdere jaren (uitgezonderd, hooguit, 
de binnenstad)...? (dit in weerwil van de vele positieve 
berichten die vanuit college(partijen) hierover naar buiten 
worden gebracht) 

De middelen van de pijler fysiek  zijn gekoppeld aan de met het Rijk 
afgesproken prestaties. Op het gebied van de openbare ruimte ligt het 
accent op een kwaliteitsverbetering van de openbare ruimte. (meer dan 
onderhoud alleen). Deze kwaliteitsverbetering vindt bij voorkeur plaats 
als onderdeel van een integrale gebiedsaanpak. Hierover zijn o.a. 
meerjarenafspraken gemaakt met  corporaties, die meebetalen aan deze 
kwaliteitsverbetering. De afgesproken prestaties met het Rijk worden 
gehaald. Hiervoor is mede budget uit de vorige periode  ingezet. De 
resterende gelden begin dit jaar zijn voor het grootste deel reeds 
verplicht. De uitvoering hiervan start nog in de huidige OPH-periode. 

10 MD AP 10 14 Uit bovenstaand budget is geld gereserveerd voor sanering / 
herinrichting Reinaldapark. Nu een flink bedrag niet is 
besteed: is het mogelijk binnen de rijksafspraken – gelet op 
het forse tekort -  éxtra budget hieruit te reserveren voor 
R.park? 

Binnenkort wordt aan de raad een voorstel voorgelegd betreffende het 
vaststellen DO saneren en herinrichten Reinaldapark. Hierin wordt 
uitgebreid ingegaan op de financiering en mogelijke 
financieringsbronnen. Er wordt actief gezocht naar aanvullende 
subsidies. Verdere financiering vanuit het ISV is daarom nog niet aan de 
orde. 

11 HvdM 
MD 

AP 11 14 
 

Aansluitend op vraag 8: “binnen pijler sociaal wordt geld 
voor belangrijk deel uitgegeven via subsidie aan derden.” 
Helder. Is dan de uitvoering door derden het struikelblok om 
de budgetten via hen uit te geven, of bent u te voorzichtig met 
subsidieverstrekking aan deze derden, zodat deze het werk 
ihkv pijler sociaal ook daadwerkelijk kunnen invullen? U 
heeft immers � 10,3 miljoen (nog) niet uitgegeven. 
Wethouder v. Velzen ‘verweet’ de raad bij zijn presentatie 
dat de raad wel enkele sociale voorzieningen op peil wenste 
te houden, zonder hier budget voor vrij te maken. Dit vinden 
wij, in het licht van deze cijfers, op z’n zachtst gezegd, wrang 
en cynisch. Er blijkt immers wel geld op de plank te liggen en 
dan lijkt eerder de conclusie gerechtvaardigd, dat deze 

Bij het presenteren van de cijfers gaan we uit van kascijfers. Een ander 
beeld ontstaat als de lopende verplichtingen worden gehanteerd. Het 
grootste deel van de � 26 miljoen (stand begin dit jaar + binnenkomende 
gelden 2009) is reeds verplicht en deels ook uitgegeven. 
De middelen binnen de pijler sociaal zijn gekoppeld aan de met het Rijk 
afgesproken prestaties en zijn dus niet ‘vrij besteedbaar’ Er moet een 
aantoonbare relatie met deze prestaties aanwezig zijn. Subsidie aan 
derden is gebonden aan de door de raad vastgestelde Algemene 
Subsidieverordening, waarbij vanaf 2005 met een vaste groep van 
instellingen wordt gewerkt. 
 
Voor het zomerreces ontvangt de commissie Samenleving een nota 
waarin het collega aangeeft hoe zij de achterstanden zo veel mogelijk 
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financieel wethouder, die dat als geen ander nauwkeurig bij 
houdt, eenvoudig niet bereid lijkt die gelden aan te wenden. 
(graag verwijzen wij naar onze schr. vragen van 13 mei j.l. 
m.b.t. welzijnswerk als ook het interpellatiedebat van 
Actiepartij en GLH hierover, d.d. 22 jan. j.l.). 

gaat wegwerken. 
 

12 MD/H
vdM 

AP 12 14 Specifiek noemt u onderwijs achterstandenbeleid, voor- en 
vroegschoolse educatie en inburgering als zaken waaraan 
minder is besteed dan beschikbaar aan gelden. Betekent dit, 
dat de budgetten te ruim zijn? Qua inburgering presenteert 
Haarlem zich immers landelijk als een gemeente waarbinnen 
het op dit vlak veel beter geregeld is dan veel andere 
gemeenten. Concreet blijft aan de inburgeringstrajecten hier 
(compliment daarvoor) veel minder geld aan de strijkstok 
hangen, dan in bijv. A’dam. Maar betekent dit nu ook, dat de 
bezetting van deze trajecten optimaal is, er geen wachtlijsten 
(meer) zijn e.d., of is er toch ook geld over omdat de 
budgetten nog altijd niet optimaal zijn ingevuld? 

De inburgeringstrajecten vallen onder de Wet Inburgering WI. De 
instroom van deelnemers voor de huidige trajecten loopt tot eind 2009. 
De verwachting is dat het aantal afgesproken trajecten gerealiseerd zal 
worden. Er is geen sprake van wachtlijsten, maar er zijn wel personen 
die in afwachting zijn van het starten van een traject bij één van de 
uitvoerders. Wij betalen de uitvoerders op basis van realisatie van 
trajecten. De inschatting is dat de productie van de uitvoerders dusdanig 
zal zijn dat de begrote bedragen besteed worden. De budgetten zijn 
ingevuld. Een definitief overzicht van de bestedingen is pas helder bij 
de eindafrekening medio 2012. 
 
Inzake de budgettaire vraag over onderwijsachterstandenbeleid en 
vroegschoolse educatie lopen verplichtingen ook in de eerste helft van 
het volgend schooljaar door. Hiernaast worden activiteiten 
geïntensiveerd, huidige activiteiten gecontinueerd en extra aanvullende 
activiteiten ondernomen op het terrein van bijvoorbeeld toeleiding, 
signalering en drempelverlagende activiteiten  Zie ook antwoord vraag 
117. 

13 HvdM AP 13 14 Indien geld uit pijler sociaal moet worden terug betaald, 
omdat deze niet volledig zijn besteed, is dit “geen financieel 
probleem, aangezien er in dat geval ook geen kosten worden 
gemaakt”. Helder. Als we achterover zouden zitten, niets 
deden, kon aan het eind vd periode zelfs 100% terug betaald 
worden, zonder financieel probleem. Actiepartij besteed ook 
relatief weinig uit haar fractiebudget, waardoor het terug kan 
in de gemeenschapskas. Bent u het echter met ons eens, dat 
met het oog op de noodzaak tot zo optimaal mogelijk sociaal 
beleid, de aanwezige knelpunten hierin en de (soms zelfs 
structurele) problemen, er bij terugbetaling aan het rijk wél 
sprake is van een sociaal en maatschappelijk probleem, 

Ten aanzien van de onderbesteding in de sociale pijler wordt op dit 
moment bezien of de met het Rijk overeengekomen indicatoren worden 
gehaald. Daar, waar sprake van onderbesteding is, streven we met een 
eenmalige financiële impuls sociale problemen aan te pakken die passen 
binnen de overeengekomen indicatoren.  
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wanneer ten onrechte beschikbaar budget niet aan die 
problemen wordt besteed? 

14 BS AP 14 16 In verlengde, nogmaals, van vraag 8: Terecht stelt u, dat de 
economie en dus inkomsten uit bedrijfsleven e.d., 
voorwaardenscheppend zijn voor tal van beleidsterreinen en  
voorzieningen.  “Investeren in economie, toerisme, recreatie 
evenementen en promotie draagt bij aan versterking 
economische structuur…” is vanuit die gedachte logisch. Het 
is een beetje ‘de kip en het ei’ (en de basis van de 
geldcirculatie). Toch is het van essentieel belang niet ‘doel en 
middelen’ door elkaar te halen. Vandaar dat wij u graag 
vragen, of u het niet met ons eens bent, dat juist ook 
investeren in zaken als sociaal beleid, bereikbaarheid, 
veiligheid, groen*) e.d., voorwaardenscheppend zijn, voor 
een goede economie (toerisme, recreatie, evenementen, etc.), 
die veel gemakkelijker ‘vanzelf’ ‘marcheert’, wanneer aan 
die voorwaarden is voldaan, waarmee promotie b.w.v. 
spreken overbodig is)? 
*): élke glossy folder uit het schap van City Marketing, toont 
u ter illustratie van onze fijne winkelstad, nu juist de foto’s 
van die enkele straatjes waar het weldadig groen is(!) 

Ja, het college is het ermee eens dat ook investeren in sociaal beleid, 
bereikbaarheid, veiligheid en groen bijdragen aan een versterking van 
de economische structuur. Er is een sterke onderlinge verbondenheid 
tussen deze thema’s en economie, toerisme en recreatie. Promotie van 
de stad is belangrijk, om ook deze thema’s goed over het voetlicht te 
brengen op stads- , regionaal, nationeel en internationaal niveau, zeker 
in tijden van recessie. 

15 BS AP 15 17 � 20.000 monitoring economische agenda. Zou dit niet 
eenvoudig onder het bestaand budget van O&S moeten 
vallen? Waarom extra geld? Zeker nu immers veel zaken n.b. 
ook al door derden worden gemonitord? 

Voorheen werd dit onderzoek uitgevoerd door een vakafdeling en 
betaald uit een subsidie. Uitvoering van het onderzoek is gecentraliseerd 
bij O&S.De subsidie is weggevallen en het onderzoek kan niet worden 
bekostigd uit de bestaande budgetten van O&S.  

16 BS AP 16 17 � 25.000 campagne Nieuw Haarlem. Waaruit bestond de 
‘succesvolle start’ in 2008, anders dan een duur symposium 
op terrein Nieuwe Energie? En wat kan meer worden betaald 
van � 25.000, dan een volgend symposium, zoals u dat reeds 
gepland heeft? Is dit deze investering waard, behalve dat 
KvK dit budget verdubbeld, zodat 2x zo’n symposium 
gehouden kan worden (of dat éne ook daadwerkelijk quitte 
kan draaien)? 

NieuwHaarlem is een campagne om ondernemerschap in Haarlem 
aantrekkelijker te maken en vernieuwing te realiseren. Naast de website 
www.nieuwhaarlem.nl worden er werkateliers georganiseerd rond de 
thema’s ruimte voor bedrijvigheid, imago van de stad, creatieve 
industrie en samenwerking in de metropoolregio. NieuwHaarlem 
faciliteert netwerken en brengt ondernemers bij elkaar. Dit heeft al veel 
nieuwe samenwerkingsverbanden in de markt opgeleverd (bijvoorbeeld 
het Nederlands Medianetwerk, Sprong over het Spaarne en een vraag- 
en aanbodsite voor bedrijfshuisvesting). 

17 BS AP 17 17 � 50.000 Platform Arbeidsmarkt en Onderwijs: heeft dit het Het PAO brengt alle partijen die zich professioneel met Arbeidsmarkt 
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succes, dat deze investering gerechtvaardigd is en wat voegt 
het toe aan dezelfde doelstelling als genoemd in de � 200.000 
investering als co-financiering subsidies RES, EFRO e.d.? 

en Onderwijs bezighouden bij elkaar. Hierdoor kunnen projecten sneller 
worden opgestart en is de afstemming van vraag en aanbod onderwijs / 
bedrijfsleven verbeterd. Het budget voor PAO zit niet in de � 200.000 
cofinanciering. 

18 BS AP 18 17 � 20.000 stimulering creatieve industrie. Ook hier, wat is het 
aantoonbare succes / meerwaarde, boven wat al gebeurd. En 
wat kan er meer van gedaan worden dan een volgend congres 
hierover? 

Er zijn veel startende en grotere creatieve bedrijven in Haarlem. 
Ondersteuning hiervan brengt dynamiek en levendigheid in de stad. De 
creatieve industrie levert ook weer diensten aan andere bedrijven en de 
gemeente kan hierin faciliteren, ondersteunen en netwerken openen. 
Ook wordt uit dit budget het netwerk Creative Cities Amsterdam Area 
ondersteund en regionale samenwerking gestimuleerd. 

19 BS AP 19 17 � 10.000 ondersteuning starters: prachtig. Bewaakt u wel 
afdoende, dat u hiermee niet taken overneemt die traditioneel 
bij uitstek uitgevoerd dienen te worden door partijen als KvK 
en ondernemersverenigingen en –instellingen (waar deze 
partners zich in praktijk naar onze indruk steeds meer met 
ranDVerschijnselen bezig houden, buiten hun kerntaken*)? 
*) zoals dat vergelijkbaar is waar te nemen bij 
woningcorporaties 

Ook de gemeente heeft hierin een verantwoordelijkheid en werkt samen 
met partijen als KvK, Young MKB, Inholland en 
ondernemersverenigingen. Alle partijen dragen financieel bij aan een 
goed klimaat voor starters. In het najaar komt het college met een nota 
startersbeleid. 

20 BS AP 20 17 + 
18 

Mede gelet op reservering achtervang van � 100.000: zijn er 
niet een aantal zaken dubbelop, zoals “toerisme bevordering, 
jaarlijkse update infozuilen” enerzijds en “promotionele 
activiteiten” anderzijds? 

Infozuilen bieden (aanvullende) informatie aan bezoekers die reeds in 
de stad zijn en wijzen deze de weg naar diverse bestemmingen. De 
informatie over deze bestemmingen dient actueel te zijn. Deze zuilen 
worden goed gebruikt en hebben ook een functie op tijden dat de 
toeristische infobalie gesloten is. Toeristische promotie is met name 
gericht op het aantrekken van meer bezoekers naar Haarlem. 
 

21 BS AP 21 20 Dat fors meer geld gaat naar kunst en ontspanning in 
vergelijking met andere gemeenten, noemt u terecht een 
‘bewuste beleidskeuze’. Qua maatschappelijke zorg en werk 
en inkomen, bent u juist voordelig uit. Hoe rechtvaardigt u 
deze keuze, als het armoedebeleid zo urgent is (en dit in 
toenemende mate zal zijn), terwijl om maar eens iets te 
noemen, de � 500.000 extra voor Stadsschouwburg, bóvenop 
de miljoenen die hier toch al heen gingen, per definitie ten 
goede komt aan een klein percentage van de bevolking, die 
toch het bestedingsniveau er zelf al naar heeft, om lol te 

De vernieuwing van de vier cultuurpodia is een bewuste beleidskeuze 
geweest. De versterking van culturele wervingskracht van Haarlem is 
opgenomen in het coalitieakkoord. Conform dit coalitieakkoord is de � 
500.000 toegevoegd aan de stadsschouwburg vanwege de hogere 
exploitatiekosten. 
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hebben van deze ‘bewuste beleidskeuze’? 
22 CvV AP 22 20 “opvallend is dat H’lem ondanks hogere baten t.o.v. de 

maatstaven alg. uitkering, zijn belastingen zou moeten 
verhogen om aan art. 12 norm te voldoen.” Klinkt heel 
positief. Is het echter niet veel eerder zo, dat we er wél aan 
zouden voldoen, óók wanneer we wél al middels verhoging 
van OZB ons best zouden hebben gedaan ‘onze eigen 
boontjes te doppen’? Zolang we de OZB niet verhogen, 
zullen we, hoe slecht onze fin. positie ook is, immers niet 
binnen die norm vallen, maar zítten we feitelijk wel in een 
zeer zwakke positie en is het slechts ‘keeping up appearance’ 
te roepen dat we geen art. 12norm halen. 

Het betreft hier slechts een constatering van het college, waarmee geen 
waardeoordeel wordt gegeven. 

23 CvV AP 23 21 Uiteraard schrijft u ‘er naar te streven de vaste schuld bij de 
banken te verlagen’ en zo de solvabiliteit te verbeteren. 
Terecht stelt u “niet al te hoge verwachtingen te willen 
wekken op dit punt”. Nu de vaste schuldenlast (+ rente) een 
enorme stijging laat zien, zouden wij adviseren dit ‘streven’ 
in dit geval maar gewoon onvermeld te laten, omdat het in 
praktijk een dode letter is. Hoe goed uw bedoelingen ook 
zullen zijn. Dromen staat vrij, maar dit is een zakelijke 
beleidsnota, waarvan u (immers) de raad vraagt deze in alle 
ernst vast te stellen. 

Onder verwijzing naar de nota Solvabiliteit die u inmiddels heeft 
ontvangen, merkt het college op dat zij uw constatering niet deelt. 

24 CvV AP 24 22 “verbetering is vnl. het gevolg van verbeterde incidentele 
weerstandscapaciteit (alg reserve).” U zult het met ons eens 
zijn, dat deze zeer betrekkelijk was, daar deze verhoging 
uiterst tijdelijk is gebleken, nu u 4miljoen alweer voorstelt 
over te hevelen úit de alg reserve, waar u deze (mét 
duidelijke kanttekening, ook toen al) vorig jaar aan de alg 
reserve had toegevoegd. Het positieve plaatje – ook 
gepresenteerd aan / in de media – van dat moment, was dan 
ook  uiterst relatief, zo blijkt. Verwacht u, in dit licht, 
opnieuw het stempel ‘redelijk’ of terugval naar ‘matig’? 

Bij het uitkomen van de septembercirculaire 2008 was onbekend wat 
het effect van de economische crisis zou zijn op de rijksuitgaven en 
daarmee op de groei (het accres) van de algemene uitkering. Daarop 
heeft het college besloten om de extra middelen uit de 
septembercirculaire niet in te zetten, maar om deze vooralsnog toe te 
voegen aan de algemene reserve. Inmiddels is bekend dat de groei van 
de algemene uitkering minder groot is dan door het Rijk werd 
verondersteld ten tijde van de septembercirculaire. Het college heeft 
erop geanticipeerd dat de middelen niet zouden komen, en zij draait 
daarom de toevoeging aan de reserve terug. Er is dus geen sprake van 
een positief plaatje, maar van verstandig beleid. 

25 CvV AP 25 23 Dienstverleningsvisie vs. strakke beleidskaders. Bent u het 
met ons eens dat het feitelijk én én is? Dat soepele 

Zowel strakke als flexibele beleidskaders kunnen worden 
geïnterpreteerd als een vorm van klantgerichtheid. De eerste vanwege 
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dienstverlening (mét zoveel mogelijke de heldere 
sneltoetscriteria), op basis van heldere kaders en daarmee 
juist verminderde bureaucratie, ook een forse besparing 
oplevert, óók doordat hiermee ellenlange procedures (ook in 
juridische zin) worden vermeden? Minder dienstverlening 
lijkt ons in deze uiteindelijk zeker geen besparing; helderheid 
vooraf, over het gehele verloop vh (aanvraag)traject, kan zeer 
besparend werken. (voorbeeldje: wanneer men erop bedacht 
is, dat na stedebouwkundige toets, waarna aanpassingen 
nodig zijn, ook nog een toets op welstand moet volgen, t.a.v. 
het aangepaste plan, spaart het geld en frustratie, wanneer 
daarover strikte helderheid bestaat. Zo zijn er zat andere 
voorbeelden uit de praktijk te noemen, zoals ook kamer 2 van 
de cie bbs ervaart). 

de duidelijkheid en gelijkheid naar alle klanten en de tweede vanwege 
het meedenken met de klant.  

26 HvdM AP 26 25 Momenteel ‘caseload’ van 80 klanten per ‘klantmanager’. 
Was dit aantal recent niet juist fors naar beneden gebracht? 
Zo ja, hoe lang heeft dit geduurd, voor men nu weer op dit 
aantal uit kwam? 

Het aantal klanten per klantmanager is met de reorganisatie van 1 
januari 2007 teruggebracht van 120 naar 80. Sindsdien is dit aantal niet 
gewijzigd. 

27 HvdM AP 27 25 Efficiëntie en effectiviteit sociale dienst zal o.a. middels 
benchmark (=vergelijking met andere gemeenten) worden 
gemeten. Bent u niet bang dat de kans bestaat, dat deze ook 
elders bijzonder laag zouden kunnen zijn, waardoor een 
vertekend beeld kan ontstaan, t.o.v. wat wel degelijk 
mogelijk / wenselijk zou zijn? 

In de WWB zit een sterke prikkel voor de gemeentelijke sociale 
dienstorganisaties om zich te verbeteren. Wij zijn niet bang dat onze 
vergelijkingsgemeenten een te lage standaard vertegenwoordigen. 

28 CvV AP 28 32 � 80.000 voor uitvoeren communicatie raadsverkiezingen: 
lijkt ons erg veel;  helft hiervan is alleen al ‘communicatie en 
representatie’-budget voor collegewisseling en een kwart 
voor feestjes rond afscheid oude en introductie nwe raad. 
Waarom moet dit allemaal zoveel kosten? En hoezo is dit 
hier zo specifiek genoemd, alsof het een plots opduikende 
post is; dit fenomeen is er iedere 4 jaar, dus deze post was 
allang bekend. 

Eén keer in de vier jaar vinden de gemeenteraadsverkiezingen plaats. 
Daarom wordt het budget niet jaarlijks structureel opgevoerd. Het nu zo 
specifiek noemen van het budget kan gezien worden als streven naar 
transparantie.  
Bij budget raad gaat het om trainingen en introductiebijeenkomsten. 
Onder budget wisseling college vallen de kosten van die met de 
collegewiseling zijn gemoeid. 
Bij de inschatting van kosten is gekeken naar ervaringcijfers uit 
voorgaande jaren.   

29 CvV AP 29 35 “te weinig opdrachten vast personeel”. Hoewel cru: in Als de vaste formatie bij Stadsbedrijven te groot is voor de 
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hoeverre zou dit werkelijk een probleem zijn, zolang er toch 
nog een opgave ligt in de formatiereductie? 

werkvoorraad (dat is op dit moment hypothetisch) zal de formatie aan 
de werkvoorraad worden aangepast. 

30 CvV AP 30 38 Lagere OZB-opbrengsten door leegstand voor niet-woningen. 
Hoe zit dit precies? Is ook bij niet-woningen sprake van een 
eigenaar- en een gebruikersdeel, dan valt bij leegstand deze 
laatste inderdaad weg. Is er echter ook een verschil in 
eigenaardeel OZB in geval van leegstand? Zo ja, hoe kan dat 
verklaard worden? 

We kennen nog uitsluitend een gebruikersheffing bij niet-woningen. Bij 
leegstand worden deze belastingopbrengsten gederfd. Het zogenaamde 
eigenarendeel van de OZB is wel verschuldigd bij leegstand. 

31 CvV AP 31 39 Opmerkelijk is dat enkel het toenemend aantal 
bijstandsgerechtigden wordt bezien bij inschatting 
toenemende lasten i.v.m. kwijtschelding belastingen. Er zijn 
immers, helaas, ook volop zzp’ers en andere zelfstandigen 
die qua inkomen op kwijtscheldingsniveau zitten? Is hiermee 
wel rekening gehouden, of wordt nog te vaak gedacht dat 
enkel mensen in de bijstand een laag inkomen hebben? 

Er is een toename ingeschat. Het percentage van de toename is gelijk 
gehouden aan die van de toename van bijstandgerechtigden. 
Omdat het bestand niet uitsluitend uit bijstandsgerechtigden bestaat, 
wordt bij een procentuele toename ook automatisch rekening gehouden 
met een toename van andere categorieën lage inkomens. 

32 CvV AP 32 39-
42 

Graag toch even duidelijkheid: u presenteert 
dekkingsvoorstellen, waarbij u specifieke uitgangspunten 
noemt (3x, pag. 39). Betekent akkoord gaan met beslispunt 
op pag. 42 dan ook dat de raad in één klap instemt met alle 
voorstellen, ondanks dat ze meer als ‘denkrichting’ worden 
gepresenteerd (alleen al door term 
‘dekkingsmogelijkheden’)? 
(Mede van belang, omdat resultaat ook weer terugkeert in 
overzicht alg. reserve op pag. 57) 

Ja, tenzij de raad afzonderlijke voorstellen amendeert. 

33 CvV AP 33 40 Eenzijdig noemt u de uitgaven aan onderhoud openbare 
ruimte uit de in begrotingsscan gebleken hogere lasten 
hiervoor, i.v.m. andere gemeenten. Dit was echter lang niet 
de enige post waarvoor dit bleek te gelden. En daarbij nogal 
logisch, omdat we bezig zijn de forse achterstanden hierop in 
te lopen. Is dit nu niet eigenlijk een terugschroeven van de 
ambitie tot inlopen achterstallig onderhoud? U zegt immers 
binnen de doelstelling coal.akkoord te blijven; hoe kan dat en 
waarom dan ‘actualisering van de budgetten’ nodig? 
En waarom híervoor gekozen, i.p.v. voor bijv. post ‘kunst en 
ontspanning’, waaraan we eveneens veel meer uitgeven dan 

Er is geen sprake van ambitie terugschroeven, maar temporiseren van de 
zaken die hier bovenop zijn gekomen. 
De benodigde omvang van de onderhoudsbudgetten zullen wij in 2010 
evalueren (zie blz. 21 kadernota). 
 
 
 
 
Zie ook pagina 41 van de kadernota en ons voorstel m.b.t. de 
subsidiering van de bibliotheek. 
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andere gemeenten? 
34 HvdM AP 34 40 Apparaatskosten re-integratie naar werk: hoe kan dit een 

dekking zijn? Zijn immers kosten. Waar komen deze dan 
vandaan? 

Met ingang van 2009 zijn een deel van de personeelskosten van de 
Hoofdafdeling Sozawe, die betrekking hebben op uitvoerende 
reintegratie-taken, al in de begroting ten laste van het werkdeel 
gebracht. Het hieruit voor de Algemene Middelen voortvloeiende 
voordeel wordt nu als dekkingsmiddel ingezet. 

35 CvV AP 35 41 Onder strategische budgettering: “Het is uitgesloten dat dit 
budget achteraf gebruikt kan worden bij overschrijdingen.” 
Hoe is dit dan geregeld? Bij overschrijding moet het toch 
sowieso ergens van worden betaald? 

Een budgethouder kan de apart gezette middelen alleen aanwenden, als 
hij hiervoor op basis van een goede onderbouwing vooraf toestemming 
heeft verkregen. Mits vooraf goed onderbouwd, is het dus mogelijk dat 
overschrijdingen op het werkbudget uit de apart gezette middelen 
worden betaald. Achteraf kunnen de apart gezette middelen niet als 
dekking voor overschrijdingen worden geclaimd. 

36 CvV AP 36 41 Laatste alinea onder kopje strategische budgettering is al 
helemaal volstrekt onduidelijk; graag uitleg, wat staat hier? 

Van het genoemde budget van circa � 100 miljoen wordt 15% apart 
gezet. De verwachting is dat de budgethouders gedurende het jaar een 
beroep doen op een groot deel van de apart gezette middelen. Het deel 
van de apart gezette middelen dat niet wordt aangewend, is per saldo het 
voordeel dat voortvloeit uit strategisch budgetteren, zoals geraamd in de 
kadernota. 

37 CvV AP 37 41 Moet ‘verhoogd’ in de zin onder “Actualiseren stelpost 
onderuitputting kapitaallasten” niet zijn: ‘verlaagd’? Zo niet, 
dan graag uitleg. 

Nee, dit heeft te maken met de verhoging van het investeringsvolume. 
Hoe hoger de investeringsbedragen des te hoger de kapitaallasten en 
daarmee het bedrag (gebaseerd op het percentage van het 
investeringsvolume) ook hoger. 

38 CvV AP 38 41 Hoe komt het dat H’lem meer subsidie verstrekt aan 
bibliotheek dan vergelijkbare gemeenten / hoe reëel is 
verlaging budget, zónder kwaliteitsverlies? (mede door 
staatje bij zwembaden, klinkt het verhaal dáárover ’n stuk 
helderder). 

De Stichting Stadsbibliotheek Haarlem en Omstreken ontvangt een 
basissubsidie voor personeelslasten en collectievorming. Een aantal 
specifieke projecten en het beheer van de Oude Boekerij leiden tot een 
hoger subsidiebedrag per inwoner dan landelijk gemiddeld. Dit wordt 
nu nog nader onderzocht (zie ook vraag 187). Uitgangspunt is dat 
subsidievermindering wel tot keuzes in taken leidt, maar niet tot 
kwaliteitsverlies� 

39 CvV AP 39 42 Kan conclusie worden getrokken uit alinea over loonsom, dat 
in H’lem deze gemiddeld in de 10e periodiek ligt? 

Deze ligt 1 periodiek boven het maximum van iedere schaal. 

40 CvV AP 40 42 Onder ‘gevolgen verzachten’ noemt u ‘gesubsidieerde 
sector’. U wilt dus (nóg) verder gaan bezuinigen op subsidies. 
Waar denkt u in dat verband aan? 

Hier wordt juist niet gedoeld op bezuinigingen, maar wordt de 
mogelijkheid overwogen waar nodig de subsidiëring (betalingstermijnen 
e.d.) aan te passen. 
Uw suggestie dat dit college eerder heeft bezuinigd op subsidies (anders 
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dan reeds afgesproken) wijzen wij af. 
41 CvV AP 41 42 Misschien wel de spannendste / intrigerendste zin - die niet 

wordt toegelicht - in deze nota, is deze over kansen bij 
recessie: “Zo kan ze een excuus bieden om bepaalde zaken, 
die al lang slepen te veranderen (…) binnen de organisatie.” 
Kunt u dit mogelijk toch toelichten? 

Bedoeld wordt dat de druk van de recessie, doordat allerlei tot voor kort 
vanzelfsprekende zaken aan de orde kunnen worden gesteld, kan leiden 
tot onverwachte suggesties en/of innovaties. 

42 CvV AP 42 43 Hoe kunnen de investeringscijfers over 2009 en ’10 
realistisch zijn, als ze bijna een verdubbeling zijn van de 
feitelijk gerealiseerde investeringen à � 95 mln. uit 2008? 

De geplande investeringen 2009 en 2010 zijn ambitieus. De ramingen 
zijn hoog omdat de Haarlem in 2009 en 2010 onder druk staat om 
bepaalde investeringen af te ronden. Voorbeelden hiervan zijn 
investeringen in het kader van Brede Doeluitkering (BDU) omdat 2009 
het laatste jaar van de BDU is en hierna naar verwachting geen dekking 
voor deze investeringen beschikbaar is. Een ander voorbeeld is de 
investering in VMBO-scholen die in 2010 afgerond moet zijn. 

43 CvV AP 43 44 Helder wordt uit overzichtstabel met doelstelling 
formatiereductie, dat afdeling handhaving het meest ontzien 
wordt. Gelet op de voortdurende meldingen over 
capaciteitsgebrek op deze afdeling lijkt dit terecht. Is het 
echter verantwoord, überhaupt nog te snoeien in deze 
afdeling, nu zo ontzettend veel taken op dit vlak blijven 
liggen? Zelfde vraag voor afdeling milieu, waar u recent ook 
meldde dat sommige taken nog wachten op extra capaciteit 
(ondanks het extra budget, hiertoe door de raad vrijgemaakt). 
(Extra van belang gelet op tekst uit toelichting bij de rode 
smiley op pag. 73..!) 

Het betreft nog steeds de uitvoering van het coalitieakkoord. Het zijn 
geen nieuwe formatiereducties.  

44 CvV AP 44 45 Hoewel ogenschijnlijk een kleinigheid, verzoeken we u met 
klem het beslispunt naar waarheid te wijzigen, van: “Het 
college stelt de raad voor om kennis te nemen van de 
realisatie bezuinigingen.” In: “Het college stelt de raad voor 
om kennis te nemen van de voorgenomen / nog te realiseren 
bezuinigingen.” 

Paragraaf 6.4 betreft de voortgang realisatie bezuinigingen.  
De formatie reductie over 2009 is verwerkt in de inrichtingsplannen en  
is daarmee ingevuld. Het betreft dus niet uitsluitend nog te realiseren 
bezuinigingen, maar ook de daadwerkelijke invulling in 2009. 
Het beslispunt kan aangevuld worden met voortgang, dus kennis nemen 
van de voortgang van de realisatie van bezuinigingen. 

45 HvdM AP 45 47 Middelen nieuw beleid: Voor 2009 e.v. jaren zegt u deze in te 
zetten op minimabeleid. Nergens in kadernota wordt dit 
concreet toegelicht. Hoe gaat u deze middelen inzetten? 

Bij de besluitvorming over het Minimabeleid heeft de raad deze 
middelen ingezet ter financiering van de regeling Chronisch zieken, 
gehandicapten en ouderen. 

46 CvV AP 46 47 Waarom vraagt u in beslispunt de raad inzet middelen nieuw Gezien de omvang van het bedrag voor nieuw beleid dat vanaf 2010 
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beleid te ‘bevestigen’? Nu de raad hierover al eerder besloten 
heeft, is o.i. deze hele paragraaf overbodig en hadden we 
liever meer zicht gehad op concrete uitwerking door de hele 
kadernota heen (waar u dit immers, t.a.v. inzet middelen 
economie wél zeer detaillistisch, over 2 pagina’s (t.w. 
17&18) doet, i.t.t. vrijwel alle andere beleidsterreinen). 
Bevestiging van reeds genomen raadsbesluit(en) wekt o.i. de 
schijn naar de stad, alsof opnieuw (dus extra) aandacht 
uitgaat naar deze thema’s, hetgeen niet het geval is. 

structureel beschikbaar is (� 500.000) heft het college gemeend er goed 
aan te doen de beleidsterreinen die daarmee bekostigd worden 
(nogmaals) te benadrukken. Het besluit had achterwege kunnen blijven. 

47 CvV AP 47 49 Waarom op deze wijze, ondersneeuwend in complete 
kadernota, een reeks nieuwe, ‘onvermijdelijke’ investeringen 
en m.n. zelfs geheel nieuwe ‘wensen’ opgenomen, i.p.v. deze 
eerst, zoals gebruikelijk, voor te leggen in raad(scommissies), 
zodat de raad op basis van gedegen achtergrondinformatie 
hierover kan besluiten, i.p.v. bij hamerslag over de kadernota 
als geheel? 

Het investeringsplan inclusief toelichting op de nieuwe wensen en 
onvermijdelijke investeringen is op 7 april 2009 en op 28 april 2009 in 
het college behandeld. Het besluit van het college is voorgelegd aan de 
commissie Bestuur. 
Bovendien worden in de kadernota juist deze investeringen apart 
zichtbaar gemaakt, zodat de raad daarover een transparant besluit kan 
nemen. 
 

48 MD AP 48 49 Stadion is wel al eerder besproken, waardoor hier nu in totaal 
1 miljoen is terug te zien in lijstje onvermijdelijke 
investeringen. Iedereen weet, dat dit echter ruimschoots 
tekort is. Uiterlijk half mei zou de raad nader geïnformeerd 
moeten kunnen worden over positie HFC, zodat meer 
gedegen beslissing genomen kan worden. Graag deze stand 
van zaken, omdat Actiepartij het nut niet ziet van ’n halve 
investering, als er niet nu al volledig wordt gekozen voor 
vervolgbudgetten; deze ene miljoen zou dan op termijn 
weggegooid geld zijn. Óf lange termijn-investering, of eerlijk 
zijn en zeggen: stekker eruit (waar AP níet voor zou willen 
kiezen, maar helaas ontbreekt alle duidelijkheid van de kant 
van het college). 

Conform de eerder gedane toezegging wordt de raadscommissie 
Samenleving op 4 juni a.s. door wethouder Divendal (mondeling) 
geïnformeerd over de stand van zaken m.b.t. de HFC Haarlem en het 
Haarlem-Stadion. 

49 CvV AP 49 49 Hoe kan het, dat wij een aantal onvermijdelijke / wenselijke 
investeringen, waarvan tekort al wel duidelijk is, hier niet 
terug zien? (Reinaldapark, Badmintonhal, ontwikkeling 
HFCStadion / Noordersportpark, e.a.) 

Alle kapitaallasten o.b.v. het investeringsplan 2009-2014 worden 
gedekt uit subsidies, bijdragen e.d. dan wel zijn opgenomen in de 
begroting. 
Vervanging van de dug-outs van het softbalveld Noordersportpark is 
opgenomen als nieuwe wens (IP-nr.  SZ.73). Besluitvorming vwb 
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investeringen in het kader van Reinaldapark (sanering van het park) en 
Badmintonhal was nog niet rond op het moment van het opstellen van 
het investeringsplan 2009-2014. 
Vwb. HFC Stadion zie vraag 48. 

50 CvV AP 50 55-
56 

Overzicht verbetermaatregelen van vorig jaar er even bij 
gepakt: Wat opvalt is niet alleen dat veel zaken al enkele 
jaren worden doorgeschoven, maar ook dat 15 punten, 
verdeelt over ‘processen’ en ‘instrumenten’, destijds nog niet 
waren afgerond (lopend of in voorbereiding), die in kn 2009 
helemaal niet meer worden genoemd. Betekent dit, dat deze 
allemaal zijn afgerond? 

Ja (zie jaarverslag 2008, blz. 176 t/m 178).  
Een aantal verbetermaatregelen komt jaarlijks terug (bv. Planning- en 
controlfuncties op orde brengen, informatiewaarde begroting, ombuigen 
cultuur) omdat dit meerjarige resp. continue aandachtspunten zijn. 

51 JN AP 51 74 Waarom groene smiley bij 601, nu “Startpunt vh gesprek is 
dat deze over ’n brug plaats zal vinden en niet via een 
tunnel”, terwijl dit uitgangspunt volledig lijkt te zijn 
verlaten…? 

Alle mogelijke opties, waaronder ook de brugoptie is voluit in 
onderzoek genomen bij de tunnelstudie. De uiteindelijke afweging zal 
basis zijn voor uiteindelijke besluitvorming; daarvoor zullen alle 
onderzoeksresultaten worden gepresenteerd. 

52 CvV AP 52 74 Toelichting bij 603: “Intussen vinden tevens besprekingen 
plaats met Prov. NH over mogelijke realisatie ondergr. 
garage onder Frederikspark.” Waar - anders dan in summiere 
melding in briefje van anderhalf a-4tje van weth. vVelzen 
over voortgang Nwe Gracht-garage - heeft u de raad ook 
maar iets over deze ontwikkeling / dit voornemen gemeld? 

Het is de provincie die aan Haarlem heeft gevraagd of interesse bestaat. 
Haarlem staat zeker open voor dit onderzoek, hetgeen nu gaande is. 
Zodra meer bekend is, zal het college de commissie informeren. 

53 MD AP 53 76 Groene smiley bij 704 (meer groen in versteende buurten en 
compensatie van verdwijnend groen in dezelfde buurt). O.i. is 
hier het lachende gezichtje niet op z’n plaats. Op z’n best 
vergeeld of anders signaalrood zou eerlijker zijn. 

Wanneer komt u met het overzicht over totaal areaal groen en 
aantallen bomen in H’lem (incl. balans van vermindering of 
verhoging van deze aantallen), zoals in de raadsbreed 
aangenomen Actiepartij / D66-motie “Iets Nieuws Onder de 
(Groene) Zon” wordt gevraagd jaarlijks te leveren (bij één vd 
p&c-documenten)? 

In het Groenstructuurplan dat in juni aan B&W wordt aangeboden komt 
het groen in versteende buurten aan de orde. 
 
Het totaal areaal groen wordt in het Groenstructuurplan en het totaal 
aantal bomen wordt in het Bomenbeleidsplan opgenomen. 

54 MD AP 54 76 Ook groene smiley bij 705: “…stelt zich open voor ideeën 
voor plannen voor overgang v stedelijk naar landelijk gebied 

De voorgenomen bebouwing in de Zuiderpolder van het stadion gaat 
niet door. 
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zonder kramp of angst voor aantasting daarvan.” De volop in 
gang gezeette bebouwing (verpretparking) van de Veerplas is 
voor u inderdaad geen probleem gebleken. Moeten we 
eenzelfde ‘ontspannen’ houding van u vrezen als het gaat om 
de Zuiderpolder..? 

55 BS AP 55 76 Groene smiley bij 706 (‘leefbare stad / wijken’). Dit is een 
heel breed begrip. Feit is, dat op het vlak van schoon houden, 
de situatie blijkens recente voortgangsnota mbt “Haarlem 
Schoon”, de zaak alleen maar is verslechterd (m.u.v. 
binnenstad). Is een geel gezichtje hier dan niet eerder op z’n 
plaats? 

De situatie rond zwerfafval is sinds begin 2007 aanzienlijk verbeterd. 
We zijn  nog niet op het streefniveau. De ontwikkeling is echter gunstig. 
Vandaar de groene smiley. Het onkruidbeheer daar en tegen baart wel 
enige zorg. Met Spaarnelanden is dan ook afgesproken hier extra 
aandacht aan te besteden. Er zijn op dit moment geen redenen om aan te 
nemen dat de positieve ontwikkelingsrichting in negatieve zin 
afgebogen zal worden.     

56 MD AP 56 76 Gele smiley bij 707 (verkeersituatie dijk Sp’dam). In 
toelichting spreekt u alleen over een verhoogd kruisingsvlak 
en parkeren Kerklaan. Dit heeft weinig van doen met de reële 
problematiek daar. Eigenlijk dus ’n rood gezichtje. Of ziet u 
op korte termijn toch nog mogelijkheden om (ondanks 
verdere verkeerstoename door o.a. SpaarneBuiten en 
plofhuisjes bij Fort Benoorden) structureel iets te verbeteren? 

Naast deze oplossingen wordt ook onderzocht naar de mogelijkheden 
om “dorpsvreemd” autoverkeer te weren met behulp van 
kentekencamera’s. Een en ander is in bespreking met de gemeente 
Haarlemmerliede & Spaarnwoude. 

57 JN AP 57 77 Gele smiley bij 801,2 (verder toegankelijk maken 2571 
woningen). Er zijn natuurlijk meerdere gradaties in 
toegankelijkheid / aanpassingen van de woningen. 
Ongetwijfeld bent u bekend met de VROM-rapporten 
“Monitor Investeren voor de Toekomst” uit 2006 en “Beter 
(t)huis in de buurt” uit dec. ’07, waarin cijfers over de opgave 
in die categorieën zijn te vinden. Voor de opgave aan 
nultredenwoningen, zal de jaarlijkse productie van deze 
woningen, binnen het totaal vd nieuwbouw moeten stijgen tot 
40%. Is dit ook het percentage waarmee u rekent als u 
aangeeft de prestatie (toch wel) te zullen halen? 

Realisering van deze prestatie hangt samen met de totale realisering van 
nieuwbouw. Omdat er gerede twijfel is of de totale nieuwbouwproductie 
eind 2009 volledig wordt gerealiseerd, geldt dit uiteraard ook voor deze 
prestatie. Derhalve is hier een gele smiley aangegeven. Overigens gaan 
wij uit ervaring er vanuit dat ca. 80% van de productie in nieuwbouw 
appartementen toegankelijk is (ongeacht of een project het label 
‘senioren’ heeft). Zie ook: de brief aan de commissie Ontwikkeling 
‘stand van zaken woningbouw Haarlem en regio’ van februari 2009. 

58 JN AP 58 77 + 
90 

Hoe verhoudt de groene smiley bij 803 (onderz. mogelijkh. 
verkoop v soc. huurwoningen te beperken), zich tot de groene 
smiley bij 801,4, die aangeeft dat het u gelukt is min. 2850 
huurwoningen om te zetten in koopwoningen…? En waarom 

De prestatie omzetten huurwoningen in koopwoningen’ betreft ALLE 
huurwoningen (sociaal EN particulier). Met de corporaties hebben wij 
in het Convenant een terughoudend verkoopbeleid afgesproken. De 
omzettingen worden derhalve voor het overgrote deel gerealiseerd in de 
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op pag. 90 bij dezelfde prestatie juist een gele smiley? particuliere sector. De gele smiley op pagina 90 is per abuis zo 
opgenomen. Dit dient groen te zijn. 

59 JN AP 59 79 Groene smiley bij 901: “Bij verkoop wordt afgewogen of 
openbaar karakter vd openbare ruimte behouden dient te 
blijven.” Meer en meer lijken de binnenterreinen in 
woonblokken inderdaad te worden onttrokken a.d. 
openbaarheid. Van werkelijke openbare ruimte is in die 
gevallen geen sprake meer. Staat dit niet op gespannen voet 
met deze doelstelling uit het coal.akkoord? 

Als er sprake is van verkoop is het uitgangspunt: openbaar, tenzij. Als er 
sprake is van onttrekking aan de openbaarheid dan zijn daar expliciet 
redenen voor die b.v. te maken hebben met sociale veiligheid, het 
voorkomen van overlast e.d. 

60 JN AP 60 80 Waarom gele smiley bij 907 (zorgen Zwiersgebouw), nu het 
oorspr. plan is ingetrokken? Nieuwe zorgen? Welke? 

Feitelijk had sprake moeten zijn van een groene smiley, omdat sprake is 
van een nieuw bouwplan. Dit bouwplan wordt conform bestaande 
procedures begeleid en besproken. 

61 JN AP 61 80 909: Meer & hogere woningbouw & evt. bedrijven bij OV-
knooppunten. Denkt u hierbij ook aan het potentiële ov-
knooppunt in H’lem Noord, als het gaat om ontwikkeling 
rond HFC-stadion? 

Volgens het door de raad in 2005 vastgestelde Structuurvisie Haarlem 
zullen bij knooppunten van openbaar vervoer steeds mogelijkheden 
voor meer en hogere woningbouw en vestiging van bedrijven worden 
onderzocht. Als de genoemde locatie een knooppunt wordt zullen deze 
mogelijkheden zeker onderzocht worden. 
 

62 HvdM AP 62 81 Groene smiley bij 1008 (zorgloket in Noord, Centrum, Oost 
en Schalkwijk). We wisten niet van een loket in oost. Voor 
zekerheid ook maar weer even op internet gekeken, maar ook 
daar staat geen loket in oost vermeld. Hoe zit dit dan? 

De afspraak over 4 zorgloketten komt uit het Coalitieakkoord. De 
essentie van deze passage is spreiding van de beschikbaarheid van 
informatie en advies over de stad. Met het vaststellen van de nota Raad 
op Maat in 2008 heeft de raad ingestemd met wijziging van deze 
afspraak. We werken nu aan een model met een moederloket en 
buurtservicepunten verspreid over de stad, afhankelijk van de lokale 
behoefte. De essentie van het coalitieakkoord is daarmee gehandhaafd. 
Vandaar de groene smiley. 

63 BS AP 63 85 Groene smiley bij 1204: “Doorontwikkeling v terrein Nwe 
Energie kan voor doorbraak zorgen (voor creatieve 
industrie)”. Juist bij Nwe Energie liggen de ontwikkelingen al 
jaren zo goed als stil (afgezien van wat nieuwbouw; oudbouw 
stort bijna in). Vindt u een gele smiley dan niet méér op z’n 
plaats? 

Er zijn ontwikkelingen gaande op het terrein Nieuwe Energie en de 
eerste resultaten zijn geboekt waaronder de bouw van gebouw 2 en 
gebouw 5 (huisvesting Chess). Maar er moet nog meer gebeuren. Een 
gele smiley geeft inderdaad een reëler beeld. 

64 HvdM AP 64 90 P38 + 39: 1 wijk nwe ontmoetingsruimte (groene smiley) zal 
Slachthuisbuurt zijn (Hamelink). Welke zijn de 2 met 
‘versterkte’ ontmoetingsruimte (ook groene smiley)? 

De nieuwe ontmoetingsruimte (p38) betreft het Reinaldahuis (Parkwijk) 
Voor de versterkte ontmoetingsfuncties (p39))gaat het om Meerwijk-
Centrum (Schalkwijk) en Slauerhoff (Delftwijk). 
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65 MD AP 65 90 Geen aantallen genoemd bij m2 en m3 te saneren grond. 
Heeft gele smiley mogelijk gevolgen voor toch al onder druk 
staande budget Reinaldapark-sanering? 

Neen. De gele kleur heeft te maken met vorderingen van 
aanpak/ontwikkeling derden waar we een bijdrage leveren aan (een deel 
van) de saneringskosten. Bij het opstellen van programma in 2004 is 
moeilijk in te schatten geweest of en in hoeverre de einddatum van 2010 
gehaald zou worden. 

66 CvV AP 66  Kunt u toch nog eens uitleggen hoe u komt aan 
overschrijding van � 132.000 op nieuw beleid (spreadsheet 
bij presentatie toonde slechts berekeningetje). 

N.a.v. de begrotingsbehandeling 2009 heeft de raad besloten om 
structureel � 132.000 beschikbaar te stellen boven op de � 75.000 uit de 
post nieuw beleid. Deze � 132.000 kan echter niet worden bekostigd uit 
de post nieuw beleid, omdat deze al was bestemd voor monumenten (� 
425.000) en Haarlem Klimaatneutraal (� 75.000). 

67 CvV AP 67  Steeds vaker in wandelgangen twijfels te horen over kennis 
van en betrokkenheid bij Haarlem onder ambtenaren, 
waarvan ook de vraag is hoe goed ze de stad, haar bewoners, 
etc., kennen. Kunt u aangeven (evt. / zo mogelijk per sector) 
welk percentage van de ambtenaren zelf woonachtig zijn in 
Haarlem? 

Wij gaan niet in op twijfels die te beluisteren zouden zijn in de 
wandelgangen. 

68 JN 
CvV 

AP 68  Kunt u van volgende locaties kort aangeven wat de laatste 
stand v zaken is in ontwikkeling en / of planning?: 
       -   Gonnetbuurt (omgev. Phoenixstr.- Gonnetstr.) 

- Scheepmakerskwartier 
- Connexxionterrein 
- EKP-terrein 

Gonnetbuurt 
Met ontwikkelaars wordt geïnventariseerd hoe het stedenbouwkundig 
programma dat de gemeente als eisenpakket heeft meegegeven 
gerealiseerd kan worden. Ook hier doet de kredietcrisis zich gelden, de 
ontwikkelaars stellen zich terughoudender op dan aanvankelijk hun 
bedoeling was. 
 
Scheepmakerskwartier 
Het Masterplan voor de ontwikkeling van het gebied is vrijwel gereed 
en zal zo mogelijk vlak na de zomer samen met de 
realisatieovereenkomst met de ontwikkelaar (De Principaal) voor 
goedkeuring naar de raad worden gestuurd. 
 
Connexxionterrein 
De ontwikkelcombinatie ontwerpt momenteel samen met een delegatie 
van betrokkenen uit de buurt een plan voor het terrein. De verwachting 
is dat in de tweede helft van dit jaar een Voorlopig Ontwerp / 
Masterplan kan worden voorgelegd aan de raad. 
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EKP 
Uitwerkingsplan is bij de Raad van State gesneuveld door 
rangeerterrein. Er wordt overlegd met Prorail. Voor de eerste fase, met 
bouw van ruim 40 woningen, is een bouwaanvraag ingediend. 

69 JN AP 69  Steeds grotere bezorgdheid over kennis in de organisatie van 
eigendomssituaties op Haarlems grondgebied en 
achterlopende administratie van kadastrale gegevens, nadat 
onze fractie evenals anderen hier op stuitten (bijv. rond 
Zuiderpolder). Het bleek ondoenlijk in één oogopslag te zien 
hoe de eigendomssituatie op percelen ligt. Ook na nader, 
intensiever speurwerk lukt dit niet. Deelt u onze grote 
bezorgdheid hierover, of meent u dat dit van tijdelijke aard 
is? 

Het college deelt deze bezorgdheid niet. De Vastgoed Raadpleeg 
Applicatie biedt inzicht in de actuele/formele eigendomssituatie. In het 
begin van het 3e kwartaal zullen wij u de gemeentelijke eigendommen 
op kaart presenteren. 
Overigens kan het zo zijn dat de eigendomssituatie dermate complex is 
(in verband met gevestigde zakelijke rechten) dat dossieronderzoek 
nodig is om alle details boven water te krijgen.   

71 MD AP 70  Voor wat betreft de tijdelijke huisvesting Dreefschool is niet 
duidelijk in hoeverre, lopende de procedure voor noodlokalen 
Fr.park, cf toezegging wethouder, nog altijd serieus naar 
alternatieven is / wordt gekeken. Bekend is de 
beschikbaarheid van panden Dreef 24-28, waaraan uiteraard 
ook weer eigen voor- en nadelen kleven t.a.v. tijdelijke huur. 
Is / wordt serieus overwogen deze uitstekende locatie, i.p.v. 
tijdelijke huur, voor definitieve vestiging aan te kopen i.c.m. 
afstoten van huidige Dreefschoollocatie + Kl. 
Houtweglocatie? Zou dit niet een structurele uitweg kunnen 
bieden? 

De panden Dreef 24-28 zijn onderzocht op tijdelijke huisvesting. De 
panden zijn niet geschikt voor tijdelijke en permanente huisvesting, 
omdat deze te klein zijn om alle groepen te huisvesten. Om 
schoolgroepen te kunnen huisvesten in genoemde panden zouden 
volledige inpandige aanpassingen noodzakelijk zijn. Dit zou een zeer 
kostbare ingreep zijn.   

72 CvV CDA 1 11 Bij de tekst over financiele positie wordt alleen gerept over 
de overigens terechte verbeteringen die ook wij zien. Wat is 
mening van B&W over de fors gestegen schuldenlast en feit 
dat algemene reserve op termijn slechts 5% is van 
schuldenlast?  

Het college maakt zich daar zorgen over. Verder verwijzen wij naar de 
nota Solvabiliteit die de raad inmiddels heeft ontvangen. 

73 HvdM CDA 2 11 Ook rond het sociale beleid zou enige nuance en kritische 
reflectie niet misstaan als wij kijken naar de zeer moeizame 
uitvoering van het welzijnswerk. Of is B&W itt ons van 
mening dat welzijnsbeleid overeenstemt met coalitieakkoord?  

Het sociaal beleid zoals omschreven in het Coalitieakkoord is breder 
dan het welzijnswerk. In de toelichtende tekst wordt m.n. ingezoomd op 
het minimabeleid en de bijzondere bijstand. T.a.v. de uitvoering van 
welzijnswerk zijn we wel degelijk kritisch, dat blijkt onder meer uit het 
traject dat we in afstemming met de Commissie Samenleving en de 
RKC zijn ingegaan rondom de vernieuwing van het welzijnsbeleid. 
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74 BS CDA 3 13 Een klein deel van BDU economie wordt in 2010 uitgegeven. 
Om welk bedrag gaat dit, vanwaar de vertraging en lopen we 
risico’s? 

Dit gaat om een bedrag van maximaal � 100.000 en is een uitgave aan 
lopende projecten die in 2010 tot uitvoering komen. Bijvoorbeeld 
bijdragen aan RES, EFRO en PAO om optimaal in te spelen op 
bestaande regelingen. Dit is afgestemd met het Ministerie van EZ. We 
lopen hiermee geen financieel risico. 

75 BS CDA 4 16 Onderaan deze pagina wordt gesproken over EFRO? Wat is 
de oogst om EFRO middelen binnen te halen en waarvoor is 
subsidie aangevraagd tot nu toe en welke ambitie voor welke 
projecten heeft B&W tot medio 2010? 

In het voorjaar heeft de commissie een informatiebrief over EFRO 
(Europees Fonds voor Regionale Ontwikkeling) ontvangen naar 
aanleiding van een motie over incubators en bedrijfsverzamelgebouwen. 
De commissie wordt m.b.t. de voortgang van de EFRO-aanvraag in het 
najaar verder geïnformeerd 

76 BS CDA 5 17 De economische agenda staat door bezuinigingen GSB onder 
druk. Is de gehele ambtelijke inzet van EZ wel gedekt? 

Ja, de ambtelijke inzet van EZ is opgenomen in de loonsom van 
Stadszaken. 

77 BS CDA 6 17 Zijn er ook plannen vanuit economische agenda meer in te 
spelen en dus meer cofinancieringsgeld uit te trekken voor 
nieuwe Min EZ prioriteiten zoals bedrijventerreinen, 
micorkredieten, wijkeconomie? 

Ja, de cofincieringsmiddelen worden ingezet om een groter bedrag voor 
genoemde onderwerpen aan te vragen bij het Ministerie van EZ. 

78 BS CDA 7 17 Het Rijk trekt de komende jaren 400 miljoen extra uit voor 
het opknappen van bedrijventerreinen. De provincies zullen 
hier nog eigen geld aan toevoegen. Hoe ver is Haarlem qua 
nieuw projectplan en extra eigen cofinanciering om nieuwe 
projecten in Waarderpolder voor subsidie in aanmerking te 
laten komen? Waar wordt aan gedacht? 

Het grootste gedeelte van de herstructurering Waarderpolder is al 
uitgevoerd en de meeste projecten zijn al gefinancierd. Voor de 
projecten op het gebied van innovatie en duurzaamheid verwachten we 
nieuwe bronnen aan te boren bij de ministeries van EZ en VROM. 

79 JN CDA 8 18 Hoe verhoudt de hoopvolle boodschap dat activiteiten voor 
CMSchalkwijk mogelijk uit grondexploitatie Schalkwijk 
komen zich tot stevige gesprekken gemeente met ING over 
moeizame realisatie Schalkstad?   

De herkomst en inzet van gelden voor het Centrum Management 
Schalkwijk is toegelicht bij vraag 146 kadernota. De dekking is 
onafhankelijk van de specifieke exploitatie voor Schalkstad. 

80 JN CDA 9 31 Voor welke wijken/gebieden is B&W van plan de komende 
tijd gebiedsvisies op te stellen? 

Op 14 mei is het plan van aanpak voor de gebiedsvisie Oostradiaal in de 
Commissie Ontwikkeling besproken. Daar is door de wethouder 
toegezegd dat hij binnenkort (direct na de zomer) met een algemeen 
stuk over de aanpak gebiedsvisies zal komen waarin ook wordt 
aangegeven voor welke wijken/gebieden het college de komende tijd 
gebiedsvisies wil opstellen. 

81 MD 
JN 

CDA 10 34 Hier wordt bij projecten gesproken over afblazen en uitstel 
van projecten zoals Zuiderpolder. Over welke projecten 
maakt u zich nog meer zorgen en bent u van plan deze 

Het college heeft de risico’s opgenomen in de risicoparagraaf. Verder 
houden wij de ontwikkelingen nauwlettend in de gaten. 
Wat betreft de impulsgelden:dit geldt alleen voor de woningbouw. Wij 
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projecten bij Rijk in te dienen ivm impulsgeld VROM voor 
lostrekken projecten?  

gaan momenteel na welke projecten we hiervoor kunnen aanmelden bij 
het ministerie van Vrom 

82 JN CDA 11 34 Heeft B&W net als Rotterdam overwogen om zelf grond aan 
te kopen om projecten te versnellen? 

Er vindt momenteel overleg plaats met corporaties en ontwikkelaars 
over mogelijke maatregelen die tot versnelling van projecten kunnen 
leiden. Voorlopige conclusie is dat (terug)koop van grond om het 
vervolgens uit te geven in erfpacht slechts in enkele gevallen voldoende 
(financierings)ruimte oplevert voor ontwikkelaars. Waar zich dergelijke 
(of andere) kansen voordoen en wij van mening zijn dat ook de 
gemeentelijke doelen gediend worden én waarbij de rechtmatigheid niet 
in het gedrang komt, zullen wij dit aan de raad voorleggen. 
 

83 HvdM CDA 12-1 37 Bij verbetervoorstellen paswerk wordt gesproken over extra 
opdrachten, meer dienstverlening etc. Hoe gaat B&W om met 
afweging tussen financiele redenen dit voor Paswerk te doen 
en verwachte producten die men moet leveren?  

Paswerk is in sommige gevallen preferred supplier. Daarnaast heeft 
Paswerk in het gemeentelijk inkoopbeleid een aparte positie. Ook bij het 
geven van opdrachten aan Paswerk wordt uiteraard gekeken naar een 
goede prijs-kwaliteit verhouding. 

84 HvdM CDA 12-2 37 Is in deze regio sprake van WSW bedrijven die werkzaam 
zijn in andere regio’s en daarmee concurreren met andere 
WSW bedrijven? 

In onze regio bevinden zich drie SW-bedrijven relatief dicht bij elkaar 
(Paswerk, Meergroep, AM-groep). Soms is er sprake van samenwerking 
(gezamenlijk uitvoeren van een opdracht), soms is er sprake van 
concurrentie. 

85 HvdM CDA 13 37 Is het extra aantal benodigde fte’s bij SoZaWe meegenomen 
in deze Kadernota of hangen deze extra middelen af van het 
art 213a onderzoek? Zo ja, moet er geen voorziening voor de 
verwachte benodigde extra 9,5 fte’s worden getroffen? 

De extra benodigde fte’s zijn voorzichtigheidshalve geraamd voor 2010 
en budgettair meegenomen in deze kadernota. Er hoeft dus geen 
voorziening voor te worden getroffen. 

86 CvV CDA 14 38 Wordt bij lagere OZB ook rekening gehouden van voorspelde 
woningwaardedaling van 5%? 

Nee.  In de afgelopen jaren is evenmin rekening gehouden met 
waardestijgingen. Het uitgangspunt is immers dat waardestijging of -
daling niet mag leiden tot hogere of lagere OZB-maatregelen. 

87 CvV CDA 15 40 Kunt u al iets meer zeggen over het inspelen van Haarlem op 
recessiemaatregelen Kabinet? Zijn er reeds gesprekken 
geweest tussen Haarlem en Rijk? 

Er is overleg met diverse ministeries, waaronder de ministeries van 
VROM en SZW. 

88 CvV CDA 16 41 Is bij het onderzoek van het SCP ook rekening gehouden met 
de huisvestingssituatie van bibliotheken, regionale functies? 

Bij het onderzoek wordt vanzelfsprekend rekening gehouden met de 
huisvestingssituatie en de functies. 

89 CvV CDA 17 41 Rond het RKC onderzoek zwembaden geldt dezelfde vraag 
als bij de bibliotheek. In hoeverre kan onze 
exploitatiebijdrage gelet op type huisvesting en regionale 

De type huisvesting en de regionale functie zijn onderdeel van het 
onderzoek. Bij benchmarks wordt met dit soort zaken ook rekening 
gehouden, bijvoorbeeld door ook te kijken naar vergelijkbare 
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functie van Haarlem worden vergeleken met de andere 
gemeenten? 

gemeenten. 

90 CvV CDA 18 43 Wanneer krijgt de raad een update van de economische 
barometer olv de gemeentesecretaris? 

De eerste uitgave van de barometer is inmiddels op de site gepubliceerd. 
De tweede volgt medio juni. 

91 CvV CDA 19 44 Waarop baseert u de meevallers rond centrale inkoop? Tot nu 
toe werd deze taakstelling keer op keer niet gehaald. 

Dit betreft geen meevaller, maar een door de raad vastgestelde 
taakstelling, die in voorgaande jaren wel is gerealiseerd. 

92 CvV CDA 20 49 Waarop zijn de bedragen voor Jan Gijzenkade gebaseerd? Zie het antwoord op vraag  48. 
93 CvV CDA 21 49 Bij nieuwe wensen wordt niet gezegd over projecten die nog 

tekorten laten zien, waarvoor er bij de raad wel veel 
draagvlak is zoals: Badmintonpad, Reinaldapark, 
Tangentmaatregelen, visie Brinkman, rondweg Haarlem, 
campus met provincie en INHOLLAND? Kunt u kort 
toelichten waarom deze zijn weggelaten? 

Besluitvorming in het kader van de genoemde investeringen was nog 
niet rond op het moment van het opstellen van het investeringsplan 
2009-2014. 

94 CvV CDA 22 57 Is het niet handig aan de tabel alg reserve een rij toe te 
voegen van projecten die moeten worden gerealiseerd maar 
waar tekorten op zitten zoals Stadion, Reinalda, 
Badmintonpad, achterstanden sportaccommodaties etc? 

Als voor projecten of grondexploitaties die zijn vastgesteld en waarvoor 
kredieten zijn toegekend een tekort wordt voorzien, moet daarvoor een 
voorziening worden getroffen (zoals is gebeurd bij de jaarrekening).  
 

95 CvV CDA 23 59 B&W zet terecht in op digitalisering. In hoeverre wordt 
gebruik gemaakt van ervaringen van zeer moeizame 
digitalisering en forse kostenoverschrijdingen van dergelijke 
projecten op Rijksniveau? Daarnaast heeft Haarlem helaas 
ook ervaringen rond nieuwe ICT systemen. Hoe wordt 
voorkomen dat nieuwe geplande digitalisering niet leidt tot 
kostenoverschrijdingen etc? 

Haarlem maakt intensief gebruik van de diensten, ervaringen en 
leercurves van andere gemeenten en samenwerkingsverbanden die 
gelijkluidende trajecten doorlopen en is aangesloten bij Nationaal 
Uitvoeringsprogramma Dienstverlening en e-overheid (NUP), EGEM 
(Electronische Gemeente). 

96 CvV CDA 24 31 Vrijval budget achterstallig onderhoud in 2014 aanwenden 
voor wegvallen precario . Sluiten die twee naadloos op elkaar 
aan? 

Nee, de wegvallende opbrengsten voor precario bedragen ca. � 4 
miljoen en de vrijval achterstallig onderhoud � 2,1 miljoen. 

97 MD CDA 25 34 Temporiseren onderhoud openbare ruimte: kweken we daar 
opnieuw achterstallig onderhoud mee? 

Er dienen goede beleidskeuzes gemaakt te worden, zodat het 
achterstallig onderhoud niet toeneemt. Hier zal op worden 
teruggekomen bij het actualiseren van de nota herijking normbedragen 
2007. Na de zomer 2009 zal hiermee gestart worden. Bij de kadernota 
2010 zullen de cijfers gepresenteerd worden. 

98 BS CU-
SGP 

1 7 GSB-beleid. Hoeveel minder geld is beschikbaar vanaf 2010?  De rijksmiddelen in het kader van het grote stedenbeleid voor economie 
vervallen. Voor het onderdeel veiligheid is sprake van een verlaging van 
de rijksmiddelen.  Voor de sociale pijler is de verwachting dat op basis 
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van de rijksbegroting over het algemeen sprake zal zijn van 
continuering van de middelenstroom. Het budget voor de pijler fysiek 
(Stedelijke vernieuwing) neemt met een derde af. 

99 CvV CU-
SGP 

2 9 Hoe de stijgende schuldenlast te verminderen? Welk pakket 
aan maatregelen wordt ingezet? Zie ook bestuursrapportage 
blz. 30. 

Wij verwijzen naar de nota Solvabiliteit die de raad inmiddels heeft 
ontvangen. 

100 HvdM CU-
SGP 

3 11 De 50-euro-regeling is uitgekeerd aan 4500 huishoudens. 

In de bestuursrapportage staat, dat 2000 de uitkering niet 
hebben ontvangen. Er zijn 9500 minima. Vanwaar het 
verschil? 

Wij hebben de regeling zoveel mogelijk ambtshalve verstrekt en dus de 
bijdrage overgemaakt aan alle minima die reeds bekend waren bij de 
gemeente. De overige minima moesten een aanvraag indienen en dus 
zelf initiatief nemen. Dit heeft een deel van de doelgroep niet gedaan, 
wellicht ook omdat de moeite van de aanvraag niet opweegt tegen de 
omvang van deze eenmalige rijksregeling. Wij hebben de 
aanvraagtermijn verlengd tot 31 maart 2009 om het bereik te vergroten. 
Uiteindelijk zijn  5.500 huishoudens bereikt met de regeling. 

101 CvV CU-
SGP 

4 30 Precario ondergronds; wat is de stand van zaken? De ministerraad heeft inmiddels ingestemd met de invoering van de 
vrijstelling op kabels en leidingen. Uitgangspunt is dat de belasting per 
1 januari 2010 niet meer bestaat. 

102 CvV CU-
SGP 

5 34/4
0 

4 miljoen uit de septembercirculaire zou naar de algemene 
reserve; nu wordt het bedrag ingezet als 
dekkingsmogelijkheid. 
Graag toelichting. 

Wij verwijzen naar het antwoord op vraag 24. 

103 JN CU-
SGP 

6 40 Verkoop niet-strategisch bezit. Wanneer komt de nota? Deze nota volgt in  het 3e kwartaal van 2009. 

104 CvV CU-
SGP 

7 44 Nog te behalen bezuinigingen. Graag een specificatie en een 
toelichting op de haalbaarheid. 

De bezuinigingen kunnen op basis van de huidige inzichten conform de 
planning worden gerealiseerd, m.u.v. wellicht (1) de formatiereductie 
bij sociale zaken en werkgelegenheid, vanwege de verwachte toename 
klantenbestand en (2) de bezuiniging huisvesting VRK die afhankelijk 
is van betrekken nieuwe huisvesting. 

105 MD CU-
SGP 

8 47 Welke dekking is er voor de 132.000 Haarlem Klimaat 
Neutraal? 

De raad heeft bij de behandeling van de nota Haarlem Klimaat Neutraal 
besloten te kiezen voor scenario 3. De daarbij behorende extra kosten 
van � 132.000 zijn verwerkt in bestuursrapportage 2008-2 en 
opgenomen in het meerjarig financieel beeld. Deze komen daarmee ten 
laste van de algemene middelen. 

106 CvV CU-
SGP 

9 57 De algemene reserve loopt van 27,2 naar 26,2 in 2014 als het 
niet meer is. Dat is een afname.  

Dat is inderdaad een afname. Hierbij is rekening gehouden met het op 
pagina 8 van de kadernota uitgewerkte scenario 2 in het kader van de 
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financiële crisis. Dit scenario leidt tot een onttrekking aan de algemene 
reserve van ca � 3,0 miljoen in 2012. 

107 CvV CU-
SGP 

10 61 Wat is het voordeel van opstelling in constante prijzen? Zie toelichting op pagina 28 kadernota (loon- en prijsontwikkelingen 
voor de meerjarenraming). 
 

108 CvV CU-
SGP 

11 72 Raming afschrijven personeelslasten niet voldoende. 
Welke maatregel wordt voorgesteld? 

Momenteel wordt geïnventariseerd wat de behoefte is aan uren die 
voorheen werden geactiveerd voor de uitvoering van initiatief en 
definitiefase. Zodra hierover meer bekend is worden eventuele 
maatregelen overwogen. 

109 MD CU-
SGP 

12 74 Aktualisering HVVP. Wordt ook de veiligheid m.b.t. het 
vrachtverkeer meegenomen? 

Verkeersveiligheid in het algemeen wordt meegenomen en is een 
permanent aandachtspunt. Daarin zitten alle vervoersmodaliteiten in. 
Wel is geconstateerd (conform de wens uit het HVVP) dat het 
gemeentelijk vrachtautopark al enige jaren geleden is uitgerust met de 
dodehoekspiegel. 

110 CvV CU-
SGP 

13 74 Is aanleg garage Nieuwe Gracht onomkeerbaar? Nee, er is nog geen besluit genomen. 

111 HvdM CU-
SGP 

14 81 Verblijfsduur maatschappelijke opvang 20% verlagen. Wordt 
doelstelling gehaald? 

Het Leger des Heils heeft ondertussen cijfers aangeleverd. Deze laten 
zien dat de gemiddelde opvangduur per eind december 2009 inderdaad 
met 20% omlaag gebracht zal zijn.  

112 HvdM CU-
SGP 

15 81 Met regio afspraken maken over meer woningen in het kader 
van beschermd wonen. Graag toelichting 

Met RIBW/KAM (regionale instelling voor beschermd 
wonen/kennemerland Amstelland en de Meerlanden) en de corporaties 
overleggen we over het vrijspelen van zoveel mogelijk woningen, 
waarbij ook voorbij de Haarlemse gemeentegrenzen naar de 
mogelijkheden wordt gekeken. 

113 HvdM CU-
SGP 

16 81 Opvang overlast verslaafden. Zijn er ontwikkelingen, die de 
gemeente meer mogelijkheden geven ten gevolgde van 
nieuwe wetgeving of maatregelen? 

Wij volgen de ontwikkelingen van het rijksbeleid nauwgezet en maken 
gebruik van alle mogelijkheden die nieuwe wet- en regelgeving biedt. 
Er ligt nu wetgeving voor behandeling bij de Tweede Kamer. Zodra 
deze in werking treedt kijken we naar de relevantie daarvan voor de 
Haarlemse situatie. 

114 HvdM D66 1 87 CWI, UWV, sociale dienst en daarbij ook kinderopvang en 
scholing: college constateert dat er nu nog geen 
mogelijkheden zijn voor gezamenlijke huisvesting. Op welke 
termijn dan wel? “We onderzoeken” : waarom niet, voor de 
helderheid, een rode smiley? 

De vorming van een gezamelijke service-organisatie voor de 
dienstverlening op het gebied van Werk en Inkomen met het UWV-
werkbedrijf staat nog steeds op onze beleidsagenda. In de tweede helft 
van 2009 zullen wij afspraken maken over de samenwerking vanuit het 
perspectief van de gezamenlijke klanten. Wij gaan daarbij vooralsnog  
uit van de huidige huisvestingssituatie. Op dit moment werken wij 
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samen in het Jongerenloket, het leerwerkloket,  in ons project voor niet-
uitkeringsgerechtigde werkzoekenden (de zg nuggers) en voor de 
klanten die na een work-firstperiode een kortdurend WW-recht hebben. 
De bestaande samenwerking rond de reguliere intakes hebben wij 
versterkt met een uitvoeringsoverleg Integrale Dienstverlening, waarin 
afstemming over praktische zaken rond individuele klanten en 
klantstromen kan plaatsvinden. 

115 HvdM D66 2 87 “Ouderen- en zorgloket krijgt buurtfunctie, (…) loket gaat op 
zoek naar verborgen zorgvragen etc.. Aan welke gegevens 
kunnen wij het positieve resultaat (groene smiley) gaan 
meten?  

De groene smiley staat voor het feit dat het loket in de praktijk naast een 
informatie- ook een (bescheiden) buurtfunctie heeft. Dit is een goede 
basis voor doorontwikkeling van de rol van het loket in de wijken. Bij 
de verder ontwikkeling van de buurtservicepunten worden ook 
indicatoren opgesteld om resultaten te meten. Zie verder beantwoording 
vraag 178. 

116 HvdM D66 3 84 “Op het gebied v. onderwijs en volkshuisvesting (…) 
concrete initiatieven om sociaal economische menging te 
bevorderen” Is het college van mening dat project 100 % 
sociale woningbouw in de Slachthuisbuurt aan deze 
doelstelling beantwoord? 

Het college staat sociaal-economische menging voor. In de 
Slachthuisbuurt is uitdrukkelijk de wens van bewoners gehonoreerd om 
de te slopen betaalbare sociale huurwoningen door nieuwe sociale 
huurwoningen te vervangen. Echter er staan nog diverse projecten op 
stapel die op buurt- en wijkniveau voor voldoende sociaal-economische 
menging zorg dragen. 

117 HvdM D66 4 72 
14 

“College zal optimaler en slimmer gebruik maken van alle 
subsidiemogelijkheden”   Op p.14 is te lezen dat bij BDU 
Sociaal een budget resteert van 26,8 miljoen euro.  Is dit slim 
en optimaal en een groene smiley waard? 
Is het slim en optimaal om vooral geld te laten liggen voor 
onderwijsachterstandenbeleid en voor- en vroegschoolse 
educatie en  inburgering? Wat zijn toch de oorzaken dat  
onderwijsachterstandsbeleid hier zo moeizaam verloopt? 

Bij het presenteren van de cijfers gaan we uit van kascijfers. Een ander 
beeld ontstaat als de lopende verplichtingen worden gehanteerd. Het 
grootste deel van de � 26 mln. (begin dit jaar) is reeds verplicht en deels 
ook uitgegeven. Wij nemen maatregelen om het risico op 
onderbesteding  of niet tijdig halen van de prestaties te minimaliseren. 
Daarbij hoort een pakket van intensiveringsmaatregelen. De kleur van 
de smiley’s is gebaseerd op de verwachtingen ten aanzien van het 
eindresultaat. 
Inzake de budgettaire vraag over onderwijsachterstandenbeleid en 
vroegschoolse educatie, zie het antwoord bij vraag 12. 

118 CvV D66 5 12 Het college constateert dat de formatie weer groeit. Wat 
gebeurt er met het Berenschot-rapport? Wat staat uitvoering 
daarvan in de weg omdat het hier gaat om overhead en niet 
om uitbreiding van formatie zoals tbv implementatie WMO 
e.d. ? 

De inkrimping van de formatie loopt volgens plan. Op dit moment 
wordt n.a.v. het Berenschotrapport de doorontwikkeling van M&S ter 
hand genomen en worden er operational audits naar de bedrijfsbureaus 
gestart. Uitgangspunt voor de formatie 2011 is de formatie zoals deze in 
het Berenschot rapport staat als “gemiddeld van vergelijkbare 
gemeenten wat betreft overhead”.  Dit betekent t.o.v. 2008 een daling 
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van 97,92 fte. 
119 BS D66 6 13 Hoe groot is het risico dat het rijk verleende bijdtragen zal 

terugvorderen, als GSB prestaties niet worden nagekomen? 
Het college is daar nu wel erg stellig in dat dat risico nul is. 
Om welk bedrag gaat dit (dus niet wat ‘over’ is maar waar de 
prestaties strikt genomen  niet van zijn geleverd)? 

In 2010 vindt de eindafrekening plaats. Het Rijk beoordeelt of de 
afgesproken prestaties zijn gehaald, waarbij gekeken wordt of de 
gemeente een mogelijk afwijkend resultaat kan worden toegerekend (is 
het verwijtbaar of niet). Het Rijk koppelt daar zijn eindoordeel aan en 
legt zonodig een sanctie op, maar kan ook besluiten tot respijt 
(gemeente krijgt de gelegenheid de prestatie alsnog te leveren). 

120 HvdM D66 7 14 Wij schrikken van de toelichting onder pijler “sociaal”. 
Het coalitieakkoord luidt “sociaal en solide”. Maar het lijkt 
alsof het geld met oormerk “sociaal” niet wordt uitgegeven 
en dat vooral dáármee de reserves worden gevormd. Huiselijk 
gezegd: “Hilde van der Molen subsidieert Chris van Velzen”. 
Kunt u deze indruk wegnnemen in een veel meer uitgebreide 
toelichting? “Van de ontvangen gelden is een bedrag van � 
10.3 miljoen niet uitegegeven.. Er resteert een budget van � 
26.8 miljoen.. financiële achterstanden bij 
onderwijsachterstandenbeleid en voorschoolse educatie.... 
gemeentes hebben gepleit voor het verlengen van de periode.. 
etc. 
Het klinkt kortom allemaal nogal zorgwekkend, alsof het geld 
sociaal op de plank blijft liggen. 

Zie antwoord op vraag 117 en 12.  
 
Het college neemt afstand van de suggestie die in de vraagstelling wordt 
gedaan. Het immers niet toegestaan om GSB-middelen te gebruiken 
voor andere doelen dan is afgesproken met het Rijk. 

121 CvV D66 8 22 “de discussie (betreffende de overhead) wordt in het eerste 
kwartaal 2011 opgestart.” Is dat niet veel te laat? Wanneer is 
het rapport Berenschot vervaardigd en waarom wordt er 
eigenlijk niets mee gedaan? 45 fte, vooral hoger kader, 
betekent tegen de � 2.5 miljoen per jaar aan structurele lasten, 
waarom stelt het college lastige keuzes uit? Temeer daar de 
schulden volgens de kadernota de komende jaren met � 10-12 
miljoen per jaar gaan toenemen? 

De discussie over de mogelijkheden dat Haarlem doorgroeit naar de 
25% gemeenten met de laagste overhead wordt gevoerd nadat de 
huidige taakstellingen zijn gerealiseerd die de gemeente op het 
gemiddelde van Nederlandse gemeenten brengt (opstart in het 1e 
kwartaal 2011). We gaan nu eerst realiseren wat is afgesproken. 
Zie ook het antwoord op vraag 118. 

122 MD D66 9 31 Vrijval achterstallig onderhoud. Worden de ambities van het 
college teruggeschroefd op het gebied van wegwerken 
achterstallig onderhoud? Waarom wordt de compensatie 
precario k&l niet gerealiseerd door versneld de 45 fte 
boventallige overhead te realiseren? 

De ambities worden niet teruggeschroefd. In 2009 zal gestart worden 
met het actualiseren van de nota herijking normbedragen 2007. Bij de 
kadernota 2010 zullen de cijfers van het achterstallig onderhoud 
gepresenteerd worden. 
 
De besparing op de overhead is al gerealiseerd. Kan niet twee keer als 
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dekking worden ingezet. 
123 CvV D66 10 alg Kan het college een opsomming geven van de lijst niet 

(geheel) gerealiseerde doelen die worden doorgeschoven naar 
de volgende periode? Dit is immers de laatste kadernota van 
deze periode. 

De doelen die niet (geheel) zijn gerealiseerd zijn inzichtelijk gemaakt in 
de kadernota en de bestuursrapportage. 
Het is aan de volgende coalitie om te bepalen of dit ook de doelen zijn 
die zij wil nastreven. 

124 CvV D66 11 42 We hebben begrepen dat het ijsbaantje Houtvaart wellicht 
buiten gebruik wordt gesteld vanwege de extreme kosten en 
de geeringe gebruikszekerheid. Hoeveel heeft deze hobby 
Haarlem gekost? Zit daar voor een deel de oorzaak van het 
feit dat onze zwembaden 250% duurder zijn dan 
vergelijkbare baden? Moet bij dergelijke gigantische 
overschrijdingen niet eens ‘forensisch’ naar de financiën 
worden gekeken? 

Bij de beoordeling of het IJsbaantje Houtvaart buiten gebruik wordt 
gesteld zullen financiële overwegingen een belangrijke rol spelen. 
Er is hier geen sprake van een overschrijding, maar van hogere kosten 
dan in de benchmark genoemde zwembaden. 
Een forensisch onderzoek is hier niet aan de orde, omdat er geen sprake 
is van (een vermoeden van) fraude. 

125 CvV D66 12 9 Schulden. 

1. Er is voor 130 miljoen aan langlopende leningen 
aangegaan. Wanneer heeft de gemeenteraad hier 
goedkeuring aan gegeven?  

2. Waarom wordt over het aangaan van dergelijke 
leningen niet beter met de commissie bestuur 
gecommuniceerd? 

 

3. De 130 miljoen moet een onmiddelijk effect hebben 
op de solvabiliteit. Hoe uit zich dat?  

4. Is die 130 miljoen, nu een deel pas later kan worden 
uitgegeven (onderbesteding) weer weggezet in 
kortlpopende deposito’s oid? 

5. Is de BNG in al deze zaken onze bankier?  

 
1. In 2008 heeft Haarlem in totaal voor � 120 miljoen (en dus geen � 
130 miljoen) aan leningen aangetrokken (voor de uitsplitsing zie de 
volgende vraag). Geraamd wordt dat in 2009/2010 nog eens � 130 
miljoen moet worden aangetrokken om investeringen de financieren. 
Het aantrekken van leningen betreft een collegebevoegdheid. Zie ook de 
begroting 2009.    
 
2. Zowel in de paragraaf financiering in begroting en jaarverslagen 
wordt de raad geïnformeerd over het aangaan van deze leningen. Ook in 
de bestuursrapportage 2008-2 is hierop ingegaan. Omdat het aangaan 
van leningen een collegebevoegdheid is wordt het niet vooraf behandeld 
in de commissie Bestuur. 
 
3 en 4. De leningen (� 20 mln) met storting in 2008 betreffen een 
herfinanciering van fixe leningen en een lening bestemd voor 
Spaarnelanden. De leningen (� 100 mln) met storting in 2009 en 2010 
betreffen herfinanciering van fixe leningen. Door uitgestelde storting 
worden kortlopende deposito’s  voorkomen.  
 
5. Neen, Haarlem doet ook transacties met de Rabobank, SNS en de 
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Waterschapsbank. 
126 CvV D66 12 9 Lening � 130 miljoen tegen 4,7% 

1. Wanneer exact zijn de leningen van � 90 
respectievelijk � 40 miljoen afgesloten?  

2. Tegen welke rente en wat zijn de looptijden? 

3. Is het juist dat dezelfde lening nu tegen bijna een vol 
procent minder kan worden afgesloten, zodat 
Haarlem gedurende de looptijd (10-15jaar?) 
mogelijk structureel � 1-1.4 miljoen teveel betaalt? 

4. Is dergelijk anticiperen op geldmarktontwikkelingen 
zonder raadsbesluit volgens de accountant 
toegestaan? 

1 en 2: 
In 2008 heeft Haarlem in totaal voor � 120 miljoen (i.p.v. � 130 
miljoen, zie vorige vraag) aan leningen aangetrokken:   
 
14 september 2007  (� 15 mln) 
22 januari 2008        (� 5 mln)  
26 augustus 2008     (� 100 mln)  
 
14 september 2007: 
� 15 mln tegen 4,529 %;10 fixe vanaf 03/03/2008 
 
22 januari 2008: 
� 5 mln tegen 4,088 %; 10 gelijke vanaf 03/03/2008 
 
26 augustus 2008: 
� 15 mln tegen 4,6375 %; 9,5 fixe vanaf 14/01/2009  
� 15 mln tegen 4,6725 %; 10 fixe vanaf 02/07/2009 
� 15 mln tegen 4,68 % ; 10 fixe vanaf 18/12/2009 
� 15 mln tegen 4,70 %; 10,5 fixe vanaf 24/12/2009 
� 15 mln tegen 4,71 %; 10 fixe vanaf 14/01/2010 
� 15 mln tegen 4,775 %; 11 fixe vanaf 02/08/2010 
� 10 mln tegen 4,795 %; 11 fixe vanaf 02/11/2010 
 
Geraamd wordt dat in 2009/2010 nog eens � 130 miljoen moet worden 
aangetrokken om investeringen de financieren. 
 
3:  
Dit is niet juist.  
Deze leningen zijn nu duurder (gemiddeld boven de 5%). 
 
4: 
Betreft een collegebevoegdheid. Zie ook het door de raad vastgestelde 
Treasurystatuut. 
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127 CvV GLH 1 71 Kunt u een overzicht geven van de producten die in 2008 en 
1e kwartaal 2009 duurzaam zijn ingekocht? Welk percentage 
van de totale inkoop is dat? 

In 2008 is de aanbesteding van de PC’s afgerond. Deze zijn duurzaam 
ingekocht. In principe worden de kantoorbenodigdheden zoveel als 
mogelijk is duurzaam ingekocht.  
Via Nuon wordt al het elektraverbruik groen ingekocht. 

128 MD GLH 2 77 Is het mogelijk om inzicht te geven in hoeveelheid groen dat 
verdwenen is (gekapt) en de hoeveelheid die teruggeplaatst 
is? 

Deze gegevens zullen voor het eerst in het jaarverslag 2009 worden 
opgenomen. 

129 JN GLH 3 78 Wanneer wordt er weer een overeenkomst met het Rijk 
gesloten over woningbouw opgave voor na 2009? Is de 
gemeente hier vrij in of is zij verplicht te voldoen aan de 
taakstelling van het Rijk? 

Na 2009 bestaat het BLS niet meer in de huidige vorm. Niettemin zijn 
er op basis van behoefteberekeningen in Metropoolregio Amsterdam 
verband indicaties gegeven van mogelijke productie binnen steden. 
Afspraken daarover worden gemaakt bij uitwerking van de 
verstedelijkingsopgave en de opstelling van een 
meerjarenontwikkelingsprogramma voor 2010 – 2014. Naar 
verwachting vindt dit in het komende najaar plaats. 

130 HvdM GLH 4  Wat is er tot nu toe gedaan met de financiën voor het 
mantelzorg compliment 

Voor het zomerreces wordt een plan van aanpak Mantelzorg aan de raad 
voorgelegd waarin een bestedingsvoorstel is opgenomen voor de 
waardering van mantelzorgers. 

131 CvV GLH 5 24 Als we terug gaan naar de oude systematiek van berekening 
rioolrecht gaan  dan op termijn de lasten niet sterker  stijgen? 

Ja, op lange termijn 2026 - 2046 zullen de tarieven sterker stijgen. In 
2026 ligt het omslagpunt; dan komt, op basis van de huidige 
uitgangspunten, de alternatieve systematiek voor het eerst hoger uit dan 
de huidige systematiek. Per saldo blijven de lasten gelijk. In de 
rapportage die ter bespreking naar de commissie gaat wordt dit nader 
toegelicht. 

132 CvV GLH 6  Hoe staat het met de planontwikkeling van de 
stadskweektuin? 

Er is een opiniërende nota over mogelijke herontwikkelingsvarianten in 
voorbereiding. Verwachting is dat deze in het 3e/4e kwartaal met de 
commissie kan worden besproken 

133 CvV GLH 7 30  Wat zijn precies de sturings- en keuzemogelijkheden bij de 
financiële nadelen? 

Wat betreft de digitalisering en communicatie rondom de 
gemeenteraadsverkiezingen kan de raad ervoor kiezen om hier geen 
budget voor beschikbaar te stellen (zie toelichting op blz. 32 van de 
kadernota). 

134 BS GLH 8 31 � 0,5 mj voor de economische pijler: wat gaan we hiervoor 
doen? Welke problemen worden hiermee opgelost?  
Waarom wordt hierbij niet uitgegaan van  vervanging van de 
GSBgelden en bij het sociale veiligheid beleid wel?  

Met betrekking tot de GSB-gelden is er voor de economische pijler geen 
vervangende regeling vanuit het Ministerie EZ. Voor sociale Veiligheid 
is er sprake van voorzetting van de rijksmiddelen met een lager budget.   
Wij stellen in de kadernota voor � 0,5 mln. ter compensatie voor het 
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volledig wegvallen van de GSB gelden voor economie op te nemen 
voor uitvoering van de economische agenda (zie p. 17 in de kadernota).  

135 HvdM GLH 9 37 � 300.000 voor de SDO’s: is dit voldoende om evenwicht te 
brengen tussen verlangde prestaties en  het beheer van de 
welzijnsaccomodaties en de financiële vergoeding? 

Het college stelt vast dat de kosten van exploitatie en beheer van  
(nieuwe) accommodaties momenteel een te groot beslag legt op de 
verstrekte subsidiegelden. Daardoor is voor de stadsdeelorganisaties 
minder financiële ruimte voor activiteiten. De � 300.000 is een eerste 
raming van  de benodigde middelen om de balans te herstellen. Op dit 
moment wordt onderzocht of de accommodaties doelmatiger beheerd en 
gebruikt kunnen worden en is een beleidsontwikkelingstraject naar 
‘nieuw welzijn’ in gang gezet.  

136 JN GLH 10 40 Is het handig om in deze tijd van stagnerende verkoop van 
onroerend goed over te gaan tot verkoop van niet-strategisch 
bezit? 

Verkoop van niet-strategisch bezit is ook nu mogelijk. Belangrijk is wèl 
dat niet te veel en/of te grote objecten op de markt worden gezet. Onder 
zittende huurders (bijvoorbeeld kinderopvangorganisaties) bestaat er 
ook in deze tijd interesse en financieringsruimte om panden aan te 
kopen. 

137 CvV GLH 11 41 Hoe heeft men de  �25,50 per inwoner voor bibliotheek 
berekend? Wat is de gemiddelde subsidie per inw. Bij 
vergelijkbare steden? 

Gemiddeld wordt er door gemeenten in 2007 � 25,55 per inwoner voor 
bibliotheekwerk uitgegeven (bron: Monitor Bibliotheekvernieuwing 
2007/Centraal Plan Bureau). Dit wijkt af van de ongeveer � 32,00 per 
inwoner in Haarlem. 
Overigens zal de geplande bezuiniging per 2012 er nog niet toe leiden 
dat de kosten per inwoner op het landelijk gemiddelde zullen uitkomen. 
Een benchmark met vergelijkbare steden wordt in 2009 uitgevoerd (zie 
ook vraag 187).  

138 CvV GLH 12 41 Is de benchmark met dorpen als Wassenaar etc. voor 
exploitatiebijdrage van zwembaden  wel goed 
vergelijkingsmateriaal? Kunt u aangeven waarom wel/niet?.  

Bij de benchmark worden zo veel mogelijk gemeenten betrokken. Dus 
ook de gemeente Wassenaar. In hoeverre Wassenaar leidend zal zijn 
voor het onderzoek met SRO zal de komende maanden duidelijk 
worden.  
Overigens zou het niet uit moeten maken in welke plaats een zwembad 
wordt geëxploiteerd. 

139 CvV GLH 13 43 20% van de 190 milj doorschuiven naar 2010. Hoe komt 
men aan �190 milj? 

In het erratum bij de kadernota is aangegeven dat deze � 190 miljoen 
onjuist is en � 185 miljoen moet zijn (evenals � 173 miljoen moet 
worden gewijzigd in � 209 miljoen). 
 

140 MD GLH 14 40 Kunt u inzichtelijk maken wat nou precies getemporiseerd 
wordt bij (achterstallig) onderhoud. Wat is het verschil met 

De voorstellen zijn nog in voorbereiding voor het volgende 
Investeringsplan 2010-2015. 
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de begroting van 2008. Komt er hierdoor vrijval van 
middelen? Zo ja waar blijven die? 

Ja, die worden ingezet om de tegenvallers van de kredietcrisis op te 
vangen (zie scenario 2 kadernota). 

141 HvdM PvdA 1  WWB: Op verschillende plekken in de kadernota en 
jaarrekening zijn teksten opgenomen over instroom in de 
bijstand en de gevolgen daarvan. Naar aanleiding daarvan de 
volgende vragen: 

A/ Hoe kijkt het college aan tegen de inspanningen, die 
gepleegd moeten worden ten aanzien van de verschillende 
soorten WWB’ers; enerzijds het moeilijk bemiddelbare deel, 
waarbij het vooralsnog niet gelukt is hen te laten uitstromen, 
anderzijds de verwachte toename van beter  bemiddelbare 
cliënten, die instromen als gevolg van de huidige 
economische situatie? (p72/308): Is het zo dat het college er 
vanuit gaat dat bij een vergroting van het bestand en een 
toename van beter bemiddelbare cliënten, toch de absolute 
uitstroom gelijk blijft of zelfs afneemt? 

B/ Doelmatigheidsonderzoek SoZaWe:(p24) Hoe 
verhouden de redenen(met name 2 en 3) om een 
doelmatigheidsonderzoek bij SoZaWe te laten uitvoeren zich 
tot de reeds in scenario 2 aangekondigde uitbreiding van 
formatie? 

C Wat verwacht het college bij verhoging van het aantal fte’s 
van de klantmanagers van het rendement? Kan meer 
maatwerk ook leiden tot verhoging van de caseload? Denk 
aan de zeer moeilijk bemiddelbare groep cliënten, waar 
wellicht weinig tijd aan word besteed  (zie ook 1308 blz 86), 
maar ook aan zeer makkelijk bemiddelbare cliënten, die snel 
en soepel op eigen kracht grotendeels kunnen uitstromen 

D/U geeft op pagina 25 aan dat gekeken moet worden naar de 
caseload van klantmanagers, ook in relatie tot de toename 
van het aantal bijstandsgerechtigden. Bij het aantal te werven 
klantmanagers bent u blijkbaar uitgegaan van dezelfde 
caseload en van het onmiddellijk toenemen van het aantal 

A: In onze visie is elke bijstandsgerechtigde op weg naar werk, 
ongeacht op welke trede van de re-integratieladder hij zich bevindt. De 
te realiseren uitstroom is de komende periode afhankelijk van de 
ontwikkelingen op de arbeidsmarkt. 
 
B: Het doelmatigheidsonderzoek moet inzicht geven in de 
procesinrichting en bemensing van de hoofdafdeling gegeven een 
bepaalde werkbelasting; de in de kadernota aangekondigde uitbreiding 
van personeel gaat uit van een volumestijging bij overigens 
ongewijzigde uitvoering. 
 
C: Het verhogen van het aantal klantmanagers vindt plaats bij 
gelijkblijvende case-load. In principe zijn alle maatregelen die een 
grotere tijdsinvestering van klantmanagers vereisen van invloed op de 
case-load die redelijkerwijs aan een klantmanager opgedragen kan 
worden. Daarbij maakt de klantmanager eigen keuzes in de 
tijdsbesteding per klant, waarbij wij verwachten dat met alle klanten 
passende trajecten (waaronder ook ontheffingen van de 
arbeidsverplichting met tijdelijke vrijstelling van re-integratie-
inspanningen) worden ingezet. Van een veranderende samenstelling van 
het klantenbestand zal naar onze verwachting geen substantieel effect 
op de tijdsbesteding uitgaan. 
 
D: Wij zijn uitgegaan van dezelfde caseload en van het beschikbaar 
komen van de middelen voor personele uitbreiding per januari 2010. 
Door inwerktijd en interne opleidingen zal de capaciteit geleidelijk 
beschikbaar komen. Wij verwachten de grootste toename van klanten in 
de loop van 2010, conform de voorspellingen van CPB. 
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bijstandsgerechtigden met 750. Klopt dit? 
142 BS PvdA 2 11 Wijkgericht Werken: Recentelijk is er een stand van zaken 

1e ronde wijkcontracten geweest. Hoe ziet het college op 
basis van deze stand van zaken  het vervolg van het 
wijkgericht werken: verdere uitbreiding van contracten of 
voorlopig pas op de plaats? 

Op 27 juni wordt het 10e  wijkcontract ondertekend in Meerwijk. Bij dit 
wijkcontract ligt de regie met name bij de corporatie (Pré  Wonen) In 
samenspraak met alle partners wordt nu nagedacht over de 
vervolgaanpak. Vanuit alle partners is er de wens om door te gaan met 
de systematiek  van de contracten. 

143 MD PvdA 3 12 Station Haarlem-West: U stelt dat station Haarlem-West ter 
vervanging van station Overveen niet realiseerbaar is. Blijft u 
in de toekomst voorstander van dit station, of zet u zich daar 
(ook in de verdere toekomst) niet langer voor in? 

Diegenen die de bevoegdheid hebben (waaronder ProRail en het 
ministerie van V&W) hebben voor de mogelijkheid van een station daar 
blijvend negatief op geantwoord. Ook de provincie is niet genegen hier 
verder inzet voor te plegen. 

144 JN PvdA 4 14 
 

OPH pijler Fysiek: Het overgrote deel van de OPH-gelden 
binnen de pijler Fysiek zijn nog niet besteed. Deels komt dit 
doordat gespaard wordt voor komende investeringen 
waarvoor verplichtingen zijn aangegaan. Kunt u een 
overzicht geven van de reeds gereserveerde gelden binnen de 
pijler Fysiek die nog niet zijn uitgegeven, maar waarvoor wel 
al een bestemming bestaat? 

Een overzicht van de bestemming van de middelen BDU-fysiek is 
beschikbaar, maar te uitgebreid voor verwerking in deze antwoorden. 
Desgewenst kan dit separaat aan de raad worden toegezonden. 

145 BS PvdA 5 18 
 

Evenementenregie: De middelen voor nieuw beleid zijn in 
2008 en volgende jaren ingezet voor evenementen en cultuur. 
Waarom kan deze functie niet uit deze middelen bekostigd 
worden? 

De functie evenementenmanager wordt betaald uit de loonsom. Het 
college heeft � 500.000 gereserveerd in verband met het wegvallen van 
GSB-middelen (zie blz. 17 kadernota, � 100.000 reservering), die onder 
andere voorlopig worden ingezet voor de evenementenmanager. 

146 JN PvdA 6 18 
 

Centrum Management Schalkwijk: Is het vanuit de nieuwe 
WRO/ Grondexploitatiewet toegestaan om dergelijke 
activiteiten te bekostigen uit een grondexploitatie? 

De nieuwe WRO/GrExwet is in dit geval niet van toepassing. Dekking 
voor het ( nog op te richten)  Centrum Management Schalkwijk kan, 
gezien haar betekenis voor Programma SW2000,  gezocht worden 
binnen de programma-managementkosten van Schalkwijk2000+. Dit 
jaar zal de raad een bestedingsvoorstel worden gedaan waarin onder 
andere deze post. 

147 CvV PvdA 7 24 
 

Second Opinion GRP: Is de conclusie niet wat voorbarig als 
er nog een second opinion moet komen mbt de kosten van de 
noodzakelijke rioolvoorzieningen? 

De second Opinion heeft reeds plaatsgevonden en de conclusies zijn in 
de kadernota 2009 verwerkt. De nota en het rapport zullen worden 
besproken in de commissie.  

148 JN PvdA 8 29 
en 
39 

Uitgangspunten MPG: U gaat uit van een stijging van de 
kostencomponent in alle drie de scenario’s van 3%, dus ook 
bij een veel slechtere economische ontwikkeling, terwijl u op 

De genoemde 3% wordt (zie noot bij schema op p. 29) als langlopend 
(over 10 jaar) gemiddelde gebruikt. Dit betekent dat fluctuaties van dit 
percentage naar boven of beneden op de korte termijn/gedurende enkele 
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 pagina 39 stelt dat de recessie kan leiden tot lagere 
aanbestedingsprijzen. Wat is hierbij de overweging geweest?  

jaren geen invloed hebben op de grondexploitaties. 

149 JN 
 

PvdA 9 31 
 

Gebiedsvisies: Er wordt in 2010 � 250.000 extra 
gereserveerd voor gebiedsvisies. Om welke gebiedsvisies 
gaat dit en hoe is het gereserveerde geld in 2010 daarover 
verdeeld? Waarom wordt dit bedrag geschaard onder 
‘mutaties met een onvermijdelijk karakter?’ 

Het college bereidt op dit moment een notitie voor over gebiedsvisies. 
In deze notitie zal worden uiteengezet wat het college onder het 
gebiedsvisie verstaat, waarom gebiedsvisies noodzakelijk zijn en voor 
welke delen van de stad er dergelijke visies zullen moeten worden 
opgesteld om de stedelijke ontwikkeling in goede banen te leiden. 
Bij nader inzien had dit bedrag moeten staan onder de financiële 
nadelen met sturings- en keuzemogelijkheden.  

150 JN PvdA 10 34 Financieringsproblemen bouwprojecten: U stelt dat, omdat 
de gemeente niet als externe financier kan en mag optreden, 
er geen gemeentelijke rol is bij financieringsproblemen bij 
particuliere bouwprojecten als gevolg van de economische 
crisis. Maar de gemeente heeft meer mogelijkheden dan zelf 
als financier optreden, bijvoorbeeld door het stimuleren van 
verhuur ipv koop, bestemmingswijzigingen of het stimuleren 
van bouwen in eigen beheer. Welke maatregelen overweegt 
uw College om de woningbouwproductie op gang te houden? 

Op dit moment wordt samen met marktpartijen en de corporaties 
onderzocht welke instrumenten in Haarlem – naast de al bestaande -
moeten en kunnen worden ingezet. Omzetten van koop naar huur wordt 
met name door de corporaties – al of niet tijdelijk – al ingezet. 
Daarnaast wordt met Rijk en Provincie overlegd over inzet van budget, 
vergroting van de zogenaamde borgingsmogelijkheden en eventuele 
fiscale faciliteiten. Recent heeft de minister van WWI aan de Kamer 
daarover bericht.  
Het instrument startersleningen wordt succesvol ingezet. Met de 
provincie wordt overlegd over hun deelname aan dit instrument. 

151 CvV PvdA 11 34 
en 
43 
 

Kapitaallasten Investeringsplan: Het vooruitschuiven van 
investeringen leidt tot een vertekend beeld van de begroting. 
We ramen naast hoge investeringen een meevaller op de 
kapitaalslasten. Bij de bespreking van een nota over het 
realisatiepercentage een half jaar geleden deed u voorstellen 
om de “boeggolf” aan investeringen in te lopen.  Wat is er 
volgens het College nog meer nodig om het 
realisatiepercentage van 59% te laten stijgen naar 
bijvoorbeeld 85%?  

Een realisatiepercentage van 85% is – hoe graag we dat ook zouden 
willen – bijna niet mogelijk. Ook andere gemeenten realiseren dat niet, 
maar komen richting de 70%. Dit komt onder meer door niet of 
nauwelijks te beïnvloeden omstandigheden zoals vertragingen als 
gevolg van Europese aanbestedingen e.d..  
De hoofdafdelingen spannen zich tot het uiterste in om geplande 
investeringen zo tijdig mogelijk  te realiseren.   

152 JN PvdA 12 34 
 

Projecten: U stelt dat vertragingen van projecten door 
faillissementen geen grote meerkosten opleveren. Dat lijkt in 
tegenspraak met de ervaringen met bijvoorbeeld de Ripperda. 
Kunt u dit nader toelichten? 

In de praktijk is gebleken dat wij bij faillissement van een aannemer 
direct hebben kunnen doorschakelen binnen de combinatie die op een 
project zat (verplichtingen worden door de ander overgenomen) of dat 
de 2e aannemer uit het aanbestedingstraject het werk op zich nam. Dit 
laatste gaat dan gepaard met beperkte meerkosten. Voor de Ripperda 
geldt dat hier geen sprake was van een faillissement maar van een 
aannemer die zijn afspraken niet nakwam en het bestek anders wilde 



 32/71 

  Vragen en antwoorden Kadernota  2009 
Nr. Ph. Frac-

tie 
Nr. Blz.  Vraag  Antwoord 

uitvoeren. Een wanprestatie dus. 
153 HvdM PvdA 13 36 

 
Exploitatietekorten Paswerk: Door vergroting van het 
opdrachtenvolume kan het resultaat positief worden 
beïnvloed. Heeft de gemeente Haarlem als grootste partij in 
de GR al afspraken gemaakt met de overige gemeentes in de 
GR over uitbreiding van het aantal opdrachten en het meer 
betalen voor de dienstverlening van Paswerk? 

Alle gemeenten zien het belang in om Paswerk opdrachten te geven, alle 
gemeenten dragen hier ook aan bij. 

154 HvdM PvdA 14 37 
 

Welzijnsorganisaties: Is de inschatting dat de begrotingspost 
welzijn hoger moet worden niet wat voorbarig terwijl er nog 
een visie op het welzijnswerk moet komen en er nog een 
reactie van het college moet komen op het RKC rapport 
“Waar voor je gemeenschapsgeld?”? 

Zie het antwoord op vraag 135.  
 

155 CvV PvdA 15 39 Dekkingsmogelijkheden: Naast de voorgestelde 
mogelijkheden is er ook de mogelijkheid tot het binnenhalen 
van extra middelen via subsidies. Sinds enkele maanden heeft 
de gemeente een subsidioloog in dienst. Is er al een eerste 
inschatting te maken van de opbrengst van deze functie? 

Met het aanstellen van een dergelijke functionaris beogen wij, naast het 
ondersteunen bij het zoeken naar subsidiemogelijkheden tevens het 
subsidiebewustzijn in de organisatie te bevorderen. De betreffende 
functionaris heeft inmiddels ondersteuning verleend bij het doen van 
concrete aanvragen (Europese subsidies zoals EFRO) en diverse scans 
uitgevoerd.  

156 MD PvdA 16 40 
 

Achterstallig onderhoud: In de laatste alinea van deze 
pagina spreekt u over de ramingen voor achterstallig 
onderhoud. Is nu sprake van een onvermogen om de raming 
te realiseren, of worden de ambities bijgesteld? 

Het betreft het bijstelling van de financiële ambitie. De realisatie van het 
inlopen achterstallig onderhoud gaat gewoon door en wordt niet 
bijgesteld. 

157 CvV PvdA 17 41/4
2  

SRO, zwembaden; Is al duidelijk waarom de kosten voor 
onze zwembaden zo hoog zijn en bij andere zwembaden in 
andere gemeenten zoveel lager? Aan welke maatregelen 
denkt het college (ism SRO) om de kosten terug te dringen? 

Nee, de komende maanden zal onderzoek plaatsvinden naar de 
oorzaken en mogelijke oplossingen om de kosten terug te dringen. 

158 CvV PvdA 18 42 
 

Risico’s: Op welke manier is rekening gehouden met de 
afname van de opbrengsten toeristenbelasting? Hoe verwacht 
het college om te gaan met eventuele waardedaling in het 
kader van de WOZ? 

Met een afname van de opbrengst toeristenbelasting is geen rekening 
gehouden. De opbrengst OZB bestaat uit waarde x tarief. 
Waardestijgingen hebben wij altijd doorberekend in een lager tarief, 
waardoor de opbrengst gelijk bleef met een correctie voor inflatie. 
Bij een waardedaling gebeurt het omgekeerde. De opbrengst blijft 
gelijk. 

159 CvV PvdA 19 43 
 

Investeringen: “Het naar voren halen van gemeentelijke 
investeringen naar 2009 en 2010 is geen reële optie.” De 

Op dit moment onderzoekt het college de mogelijkheden voor het 
behouden van werkgelegenheid. Zodra dit tot resultaten heeft geleid 
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ambtelijke regiegroep die zich met de monitoring en 
maatregelen recessie bezig houdt zal ongetwijfeld kijken naar 
mogelijke verschuiving binnen de geplande investeringen 
met het oog op creëren van extra werkgelegenheid. Kan 
worden aangegeven welke investeringen hiervoor in 
aanmerking komen? 

worden die aan de raad voorgelegd.  

160 JN PvdA 20 52 Opbrengsten afkoop erfpachten: U schrijft dat de opbrengst 
niet te ramen is. Kunt u wellicht een orde van grootte 
aangeven, of een onder-  en bovengrens? 

Ondergrens is � 0. Maximaal enkele tonnen. Uiteindelijk resultaat is 
uiteraard afhankelijk van de animo (momenteel beperkt) en de mate 
waarin kopers hun financiering rond krijgen. 

161 CvV PvdA 21 56  
 

Rollen en Gedrag: Cultuurverandering binnen de organisatie 
was een van de redenen voor de reorganisatie. Wanneer 
wordt een eerste tussenevaluatie van de reorganisatie aan de 
raad gepresenteerd waarin met name ook dit aspect wordt 
meegenomen? In hoeverre wordt er bij het aannemen van 
personeel rekening gehouden met diversiteit? 

Zie de reactie van het college op rapport van de Rekenkamercommissie 
over het jaarverslag 2008 over de organisatie. 
Ter ondersteuning van de beoogde cultuurverandering binnen de 
organisatie is in het najaar van 2008 het traject ‘Ik werk voor Haarlem’ 
van start gegaan. In dit traject wordt met name op afdelings- en 
bureauniveau door leidinggevenden en medewerkers gewerkt aan deze 
cultuurverandering, om te beginnen met de thema’s klantgerichtheid en 
samenwerking. 
De stand van zaken rond deze thema’s, alsmede andere doelstellingen 
van de reorganisatie, vormden een belangrijk onderdeel van het 
medewerkerstevredenheidonderzoek (MTO) dat in april jl. is gehouden. 
De uitkomsten hiervan worden in juni verwacht. 
Wat betreft de diversiteit zijn en worden er diverse inspanningen 
verricht om medewerkers van allochtone herkomst te werven, gezien het 
belang dat het college eraan hecht. Het is duidelijk dat het aantal 
medewerkers met een allochtone achtergrond toeneemt, maar daar is 
geen exact beeld van te geven omdat (bewust) besloten is hiervan geen 
registratie bij te houden. 

162 CvV PvdA 22 59  
 
 

Planning & Control: Bij de bespreking van het RKC rapport 
over de gemeenschappelijke regelingen en vanuit de 
commissie Verbonden Partijen is meerdere malen de wens 
geuit richting college om er voor te zorgen dat Verbonden 
Partijen zo veel mogelijk aansluiten bij de P&C cyclus van de 
gemeente. Welke acties heeft het college hierop 
ondernomen? 

Het college heeft onderzoek gedaan naar de gewenste omgang met 
verbonden partijen. Uw raad heeft de nota “Verbonden partijen in 
Haarlem” begin 2009 vastgesteld (zie BIS 2008/218834).  
Over de planning en de verdere uitwerking van de nota is de commissie 
Bestuur per brief (CS/SB/2009/5879) geïnformeerd. 

163 CvV PvdA 23 59/5 Digitalisering: Het strategisch digitaliseringsplan zit al lange De DMS (Document Management Systeem) implementatie is binnen de 
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3 tijd in de pen. Gezien de enorme te verwachten kosten voor 
de komende 5 jaar (8,5 miljoen �) willen wij nog steeds graag 
weten hoe het met de implementatie van het in 2006 
verstrekte krediet van 1,3 miljoen � staat voor de 
informatiestromen en bedrijfsprocessen. Waar is het bedrag 
van 8,5 miljoen op gebaseerd, terwijl doelen, visie en 
indicatoren nog moeten worden vastgesteld? 

planning en gestelde budgetkaders uitgevoerd. Gezien het grote aantal 
wettelijk eisen aan de digitalisering (bv NUP) en de begeleidende 
dienstverleningsvisie en de daarvoor benodigde onderliggende 
infrastructuur is zeker 70% van alle investeringen aan te merken als 
“onvermijdelijk”. Visie en doelen zijn op hoofdlijnen landelijk 
overeengekomen en beschikbaar. Interne en meer Back Office 
gerelateerde wensen in bijv. financiën, personeelszaken e.d. zijn te 
kwalificeren als “zeer wenselijk” onder meer ter realisatie van de 
voorgenomen taakstellingen die op hoofdlijnen zijn geconcretiseerd in 
indicatoren. Daarnaast zijn beknopte projectdeelbeschrijvingen 
opgesteld ter globale vaststelling van hun reikwijdte en benodigde 
financiering. 
Aan de hand van GOVUnited Rekenmodel EGEM-i Teams en 
Gemeente Haarlemmermeer blijkt dat investeringen voor de 
digitaliseringsbasisoplossingen rond � 6 en � 9 miljoen reëel zijn. 

164 CvV PvdA 24 73  
 

(316)Rekeningresultaat: Hoe kan de smiley hier de groene 
kleur hebben terwijl het college bij de jaarrekening een 
besluit voorlegt dat niet in overeenstemming is met deze 
coalitieafspraak? 

De rekeninguitkomst is positief vandaar de groene smiley. De 
bestemming van het rekeningsoverschot wordt aan de raad voorgesteld 
en heeft in die zin geen smiley gekregen. 
 

165 HvdM PvdA 25 76/8
6 
 

(703/ 1301) Inzet bij achterstallig onderhoud  Waarom 
worden deze aantallen niet gerealiseerd?(Achterstallig 
onderhoud is er voldoende, benodigd budget ook en de 
instroom in WWB zal toenemen). Op wat voor manier heeft 
de 5% regeling hieraan een bijdrage kunnen leveren? 

Dit hangt samen met de aard van het huidige bestand, het plaatsen van 
bijstandsgerechtigden  in het onderhoud valt met name door de fysieke 
eisen die deze werkzaamheden met zich meebrengen niet mee. 
Daarnaast kunnen klanten ook kiezen uit meerdere trajecten en 
projecten die wij voor hen hebben gerealiseerd. Ook de 5%-regeling 
moet nog worden verbeterd, onlangs hebben wij hier met Paswerk 
nadere afspraken gemaakt. 

166 MD PvdA 26 76 
 

(707) Parkeeroverlast Spaarndam: Waarom is ervoor 
gekozen om geen geld beschikbaar te stellen in het 
Investeringsplan voor parkeren op de Kerklaan in 
Spaarndam? 

Eerst zullen de parkeermogelijkheden onderzocht moeten worden 
voordat er geld in het investeringsplan opgenomen kan worden. 

167 JN PvdA 27 77 (801,3)Omzetting huur naar koop: Deze afspraak heeft een 
groene smiley, terwijl deze zelfde afspraak als OPH prestatie 
P34 (pag.90) geel gekleurd is, hoe kan dat? 

De prestatie ómzetten huurwoningen in koopwoningen’ betreft ALLE 
huurwoningen (sociaal EN particulier). Met de corporaties hebben wij 
in het Convenant een terughoudend verkoopbeleid afgesproken. De 
omzettingen worden derhalve voor het overgrote deel gerealiseerd in de 
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particuliere sector. De gele smiley op pagina 90 is per abuis zo 
opgenomen. Dit dient groen te zijn. (zie ook vraag 58) 

168 BS PvdA 28 78 (810) Kamergewijze verhuur. U geeft een groene smiley bij 
“kamergewijze verhuur wordt niet langer aangemerkst als 
woonruimteontrekking”, maar naar onze informatie is dit wel 
nog altijd het geval en zijn er kosten verbonden aan 
woonruimteontrekking bij kamergewijze verhuur. Klopt dit? 

De basis voor het onttrekkings- en verleningsbeleid is vastgelegd in de 
de Woonruimteverordening. Zodra deze verordening wordt gewijzigd 
wordt de aanpassing van het onttrekkingsbeleid bij kamerverhuur 
meegenomen. Overigens word in voorkomende gevallen (en dat is een 
zeer gering aantal) al naar de geest van het coalitieakkoord gehandeld 
en afgezien van compensatie. 

169 HvdM PvdA 29 81  
 

(1011) Verblijfsduur Maatschappelijke opvang: Hoe kan 
deze afspraak een groene smiley hebben terwijl bij de stand 
van zaken OPOH P17 (pag.89) wordt aangegeven dat er nog 
informatie beschikbaar moet komen om te zien of dit punt 
van zorg inmiddels is opgelost? 

Zie antwoord op vraag 111. 

170 JN PvdA 30 81 
 

(1101): Wijkgerichte aanpak/Regie in de wijken: Kunt u 
een aantal concrete voorbeelden geven van de wijkgerichte 
aanpak van het sociaal beleid? 

Zie antwoord vraag 315. 

171 HvdM PvdA 31 82/3
7 
 

(1105): Welzijnsorganisaties & locaties 
Is er al een analyse van de oorzaken van de hoge kosten vd 
locaties van het welzijnswerk en hebben die oorzaken 
wellicht te maken met het weinig multifunctioneel gebruik 
van die locaties? Worden in de structuurvisie 
‘maatschappelijke voorzieningen’ ook de problemen van de 
welzijnsorganisaties met betrekking tot het beheer van 
locaties meegenomen? 

Bij de welzijnsorganisaties is niet zozeer sprake van hoge beheerskosten 
alswel van een verstoorde balans tussen kosten en baten (veelal huur). 
Dit is mede het gevolg van de door de raad gewenste spreiding van de 
accommodaties, transparantie in kostendekking en huurtarieven. In de 
visie op het welzijnsbeleid komt deze problematiek aan de orde.  
In de structuurvisie Maatschappelijke Voorzieningen gaat het niet over 
het beheer van locaties, maar over de vraag welke accommodaties je op 
welke plek in de stad in 2020 gerealiseerd zou willen zien. 

172 JN PvdA 32 82/8
3 
 

(1106/1118) Maatschappelijk Vastgoed: Kunt u naast 
genoemde nieuwbouwprojecten als VMBO en de Hamelink 
ook voorbeelden van bestaande gebouwen geven die 
multifunctioneel worden ingezet?  

Er zijn voorbeelden te noemen van bestaande gebouwen die 
multifunctioneel ingezet worden. Naschools aanbod vindt plaats in de 
gebouwen van voetbalvereniging EDO, Honk-/Softbalvereniging 
Sparks, het Korfbalcomplex op de Kleverlaan. In diverse gebouwen van 
de welzijnsorganisaties, bijv. de Ringvaart zijn diverse disciplines 
vertegenwoordigd. 

173 HvdM PvdA 33 83 
 

(1115): Goede aansturing gesubsidieerde instellingen 
Wij hebben de indruk dat er nog veel moet gebeuren om deze 
doelstellingen te bereiken; er is nog niets gewijzigd aan de 
systematiek van prestatieplannen bijvoorbeeld. Ook het 
multifunctioneel gebruik van ruimtes is nog niet overal 

Met vele gesubsidieerde instellingen worden jaarlijks afspraken 
gemaakt over de te leveren prestaties. Uw vraag lijkt met name 
betrekking te hebben op de prestatieplannen van de 
stadsdeelorganisaties. Zoals u weet, worden deze prestatieplannen op dit 
moment onder de loep genomen en wordt gewerkt aan de vernieuwing 
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gewoon. Is het zo dat wij uit de groene smiley moeten 
concluderen dat het college geen inspanningen meer pleegt 
om de doelstellingen uit 1115 te bereiken?  

van het sturings- en verantwoordinginstrumentarium.  
 

174 MD PvdA 34 83 
 

(1119): Lidmaatschap sportvereniging betaalbaar. 
Jeugdsportpas en Ouderensportpas zijn stimulerende 
maatregelen om betaalbaar kennis te maken met sport. Zij 
doen weinig aan betaalbare lidmaatschappen op langere 
termijn. De actuele publicatie van het  Sociaal Cultureel 
Planbureau met betrekking tot de ‘Aboutaleb-gelden’ geven 
aan hoe schrijnend deze werkelijkheid soms is en kinderen uit 
gezinnen met lage inkomens weinig tot niet sporten in 
verband met de hoge kosten van een sportlidmaatschap. Wat 
gaat het college hier (op korte termijn) mee doen? 

Het Jeugdsportfonds is een zelfstandige organisatie die in Haarlem 
actief is voor kinderen uit minimagezinnen. Dit betreft gezinnen met 
een inkomen van maximaal 115% van het minimuminkomen. 
Het fonds bedruipt zichzelf door inkomsten vanuit sponsors en donaties. 
In 2009 is er een eenmalige uitkering gedaan in dit fonds vanuit Sociale 
Zaken en Werkgelegenheid, uit de zogenaamde Aboutaleb gelden. 
De kinderen worden door scholen en verenigingen verwezen naar het 
Jeugdsportfonds. Een consulent beoordeelt de aanvraag en wijst 
(eventueel in samenspraak met het bestuur) de aanvraag toe. Deze 
kinderen krijgen hun contributie vergoed vanuit dit fonds en ontvangen 
tevens een waardecheque voor de aanschaf van sportmateriaal en 
kleding. 

175 CvV PvdA 35 84 (1125): Broedplaatsen: Wat is de stand van zaken van de 
vorig jaar bij de kadernota  ingediende motie rond ateliers en 
broedplaatsen? 

Op 18 december 2008 is de Cultuurnota Haarlem 2009-2012 door de 
raad vastgesteld waarin de voorstellen van deze motie zijn opgenomen 
Een mogelijke samenwerking met het Bureau Broedplaatsen in 
Amsterdam (waar men werkt met 7 fte en hoge budgetten) is onderzocht 
en te duur bevonden. 
De  motie is afgedaan. 

176 BS PvdA 36 85 
 

(1206)Vermindering regels: Heeft Haarlem hier niet 
onlangs een convenant over afgesloten samen met de G27 en 
de staatssecretaris van EZ? 

Het college heeft inderdaad dit convenant ondertekend. Een aantal van 
de acties dat daarin is afgesproken zijn in de gemeente Haarlem al in 
gang gezet. 

177 HvdM PvdA 37 86 
 

(1305)Stageplaatsen uitkeringsgerechtigden: Klopt het dat 
de raad nog niet op de hoogte gesteld is van het stagebeleid, 
dat wel al in BenW is besproken? Waarom is in de BenW 
nota niet expliciet(nl 100 plekken) deze coalitieafspraak 
opgenomen, ondanks eerdere moties in de raad bij kadernota 
en begrotingsbehandelingen en toezeggingen bij 
Bestuursrapportages? 

De doelstellingen voor stageplaatsen zijn in het coalitie-akkoord 
gekoppeld aan uitkeringsgerechtigden. Hierdoor is het misverstand 
ontstaan dat het mogelijk zou zijn 100 bijstandgerechtigden per jaar 
binnen de gemeentelijke organisatie stage te laten lopen. Het stagebeleid 
richt zich op de Gemeente Haarlem als werkgever, die vanuit haar 
maatschappelijke verantwoordelijkheid, maar ook om goed personeel te 
kunnen aantrekken, een actief stagebeleid wil voeren. Als gevolg van dit 
beleid zal het realiseren van ongeveer 100 stageplaatsen per jaar 
mogelijk zijn. Van deze stageplaatsen is echter maar een heel klein deel 
geschikt voor bijstandsgerechtigden, terwijl anderzijds ook maar een 
klein deel van de bijstandgerechtigden gekwalificeerd is voor de 
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uitvoering van de aangeboden gemeentelijk taken. De beschikbare 
stageplaatsen worden waar mogelijk door bureau &Werk van de 
Hoofdafdeling Sozawe gekoppeld aan de bij het bureau aangemelde 
bijstandgerechtigden. Dit leidt tot enkele plaatsingen per jaar. 

178 HvdM PvdA 38 87 
 

(1315) Ouderen en Zorgloket: Op welke wijze heeft u 
invulling gegeven aan het op zoek gaan naar verborgen 
zorgvragen of het aanbieden van hulp- en dienstverlening aan  
kwetsbare groepen? Heeft u hierbij concrete voorbeelden? 

Op verschillende wijzen proberen wij de verborgen zorgvraag in beeld 
te krijgen: via onderzoek (bijvoorbeeld het Ouderenonderzoek van de 
GGD, het onderzoek gehouden onder vaste klanten van het Haarlems 
Loket en de Omnibusenquete); via intermediairen (we vragen artsen, 
ouderenbonden en bijvoorbeeld de ouderenadviseurs goed op signalen 
te letten die duiden op verborgen zorgvragen); en via uitvoerdende 
partijen, zoals de aanbieders van hulp bij het huishouden en het sociale 
verzekeringsloket. Zij worden expliciet gevraagd serieus invulling te 
geven aan hun signalerende taken. 

179 HvdM PvdA 39 87 
 

(1316) actieve schuldhulpverlening. Heeft het  college het 
beleid al geëvalueerd? Zo ja, wat zijn de resultaten daarvan, 
bijvoorbeeld hoeveel huisuitzettingen zijn voorkomen? 

De evaluatie van het project preventie huisuitzettingen ontvangt u in het 
najaar. 

180 BS PvdA 40 89 
 

(P11) Achterpaden: Moet deze ambitie in overleg met het 
Rijk niet worden aangepast? 

Uit het inventarisatieonderzoek blijkt dat wij tot en met 2008 reeds bij 
401 woningen hebben beschikt (2004 7, 2005 180 woningen, 2006 71 
woningen, 2007 108 woningen en 2008 35 woningen). We voldoen 
hiermee aan de afspraken die in het kader van het GSB zijn gemaakt 
(400 woningen tot en met 2009). 

181 HvdM 
MD 

PvdA 41 89 
 

P24) Overgewicht: Deze afspraak wordt niet gehaald (rood) 
door exogene factoren. Moet de prestatie aangepast of bij een 
andere uitvoerder worden neergelegd? In de Berap is een gele 
smiley op dit onderwerp neergezet en wordt de link met het 
EKD gelegd. Hoe zit dat? Hoe komt het dat in het Jaarverslag 
2008 bij Beleidsveld 3.1-2 zowel achter het doel  preventie en 
zorg overgewicht, als bij de prestaties een groene smiley staat 
gezien het bovenstaande? 

Het project overgewicht wordt uitgevoerd door de GGD. Zij geven 
voorlichting en  presentaties. Zij voeren deze door de gemeente 
gevraagde prestaties naar behoren uit. Vandaar de groene smiley bij dit 
beleidsveld in het jaarverslag. Anders is het met de afspraak met het 
Rijk (indicator) die de gemeente hierover is overeengekomen.  Dit 
betreft het terugdringen van het percentage kinderen met overgewicht. 
Dat dit percentage niet wordt gehaald is in lijn met de landelijke trend. 
Toch blijven wij het een goede zaak vinden te investeren in voorlichting 
over risicovol gedrag en dit te continueren vanuit het oogpunt van 
preventie. De wijze waarop de GGD dit doet is ons inziens goed. 
Met het EKD kan veel sneller en adequater gehandeld worden. 
Ook is een ruim aanbod van activiteiten beschikbaar: op sportgebied 
worden de Buurt-Onderwijs-Sport (BOS)-gezondheidsprojecten 
uitgevoerd om overgewicht tegen te gaan en kinderen bewuster om laten 
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te gaan met voeding en bewegen. Naast deze BOS-projecten wordt voor 
leerlingen van de basisscholen het project "Alle leerlingen actief" 
aangeboden. 

182 HvdM 
/ MD 

SP 1 14 Is het mogelijk om de resterende gelden voor de pijler sociaal 
sneller in te zetten voor een experiment voor gemengde 
scholen. ( naar voorbeeld van Nijmegen) ? 

De middelen binnen de pijler sociaal zijn gekoppeld aan de met het Rijk 
afgesproken prestaties en zijn dus niet ‘vrij besteedbaar’ Er moet een 
aantoonbare relatie met deze prestaties aanwezig zijn.  In de 
beantwoording van de schriftelijke vragen van het CDA over “witte en 
zwarte scholen in Haarlem” geeft het college een nader antwoord. 

183 BS SP 2 16 Is al duidelijk wat voor gevolgen de landelijke bezuiniging op 
de politie heeft voor Haarlem, en in hoeverre dit invloed heeft 
op de gewenste prestaties? 

Wat betreft de in het regeerakkoord afgesproken bezuiniging op de 
politie kan gesteld worden dat de politie Kennemerland (waaronder het 
district Haarlem) op dit moment een sluitende begroting heeft. De 
gevolgen voor de nieuwe begroting van de politie over de extra 
bezuinigen op de politie, waar op dit moment landelijk discussie over 
wordt gevoerd, zijn nog niet bekend. 

184 BS SP 3 23 Is het college met de SP van mening dat de 
‘kruissubsidiering’ het voor particuliere n makkelijker maakt 
om een kleine vebouwing te doen, en dat dit wenselijk is.  Er 
is nu  al een maximimum voor grote bouwverguningen  Een 
verdere degressieve opbouw heeft als consequentie dat kleine 
bouwaanvragen ( ter zake de ijzeren voorraad), duurder 
worden. Dat is niet aanvaardbaar  met het oog op de sterkste 
schouders de zwaarste lasten in deze tijd. Graag reactie van 
het college 

Het onderzoeksrapport over de bouwleges is afgerond en wordt 
binnenkort in het college besproken. Aanbevelingen voor aanpassingen 
van het tarief worden aan de gemeenteraad voorgelegd. 

185 JN SP 4 34 De gemeente kan niet als externe financier optreden bij 
projecten die dreigen vast te lopen. Toch kan door middel van 
erfpacht een project aantrekkelijker worden gemaakt, doordat 
de startkosten lager zijn voor ontwikkelaars. Wil en kan  het 
college het instrument van erfpacht inzetten om projecten die 
dreigen te stoppen voort te helpen. 

Zie ons antwoord op vraag 82. 

186 JN SP 5 40 Is gezien de huidige druk op de huizen prijzen het wel 
verstandig om door te gaan 
met de verkoop van niet strategisch bezit? Is het in sommige 
gevallen niet verstandiger om te wachten met verkoop tot de 
vastgoedmarkt weer beter is? 

Zie ons antwoord op vraag 136. 
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187 CvV SP 6 41 Kan het college in samenwerking met de bibliotheek komen 
met een uitgebreid onderzoek waaruit blijkt waar de 
meerkosten voor de Haarlemse bibliotheek zitten? 
 Kan het college in het zelfde onderzoek een meer uitgebreide 
benchmark doen met een kleinere selectiegroep van 
bibliotheken uit andere steden? 

In de prestatieafspraken 2009 met de stichting Stadsbibliotheek Haarlem 
en Omstreken is een onderzoek naar de meerkosten opgenomen. Ook 
vindt er in samenwerking met de bibliotheek een benchmark met 
vergelijkbare bibliotheken in andere steden plaats. Deze informatie  
hopen wij zo spoedig mogelijk te ontvangen, zodat het onderzoek kan 
worden uitgevoerd. 
Zie vraag 137. 

188 MD SP 7 41/4
2 

Kan het college in samenwerking met de SRO komen met 
een uitgebreid onderzoek waaruit blijkt waar de meerkosten 
voor de SRO zitten? Kunnen in dit onderzoek de gevolgen  
van de voorgestelde bezuiniging voor de dienstverlening van 
de SRO worden meegenomen. Is er een besparing te 
realiseren door betere te afspraken te maken door het college 
met partijen die veel gebruik maken van de zwembaden zoals 
het CIOS? ( die veel capaciteit reserveren, maar onbenut 
laten, waardoor geen inkomsten van bezoekers binnen 
komen) 

Met SRO-partner, de gemeente Amersfoort, is in het kader van de 
oprichting van SRO Kennemerland afgesproken dat het Haarlemse 
werkpakket van SRO qua omvang z.s.m. op een niveau wordt gebracht 
dat vergelijkbaar is met dat van het Amersfoortse werkpakket. De 
verhoging van het subsidie voor SRO Kennemerland is dan ook niet het 
gevolg van kostenstijgingen t.a.v. de bestaande werkzaamheden, maar 
van uitbreiding van het werkpakket. 

Zoals is aangegeven in de kadernota, wordt in nauw overleg met SRO 
bezien op welke wijze er besparingen te realiseren zijn bij de exploitatie 
van de gemeentelijke zwembaden. In de kadernota hebben wij 
dienaangaande vermeld dat de taakstelling in 2010 � 100.000 bedraagt 
en in 2011 � 300.000. 

189 JN SP 8 47 Er is weerstand bij veel  mogelijk eigenaren van mogelijke 
gemeentelijke monumenten, vanwege een dreigende 
waardevermindering. Is het in deze tijd, waarin de 
huizenmarkt fors onder druk staat, nog steeds verstandig om 
zo hard in te zetten op het aanwijzen van gemeentelijke 
monumenten? Is hier een besparing mogelijk? 

Binnenkort wordt de nota van zienswijzen op de aanwijzingen door het 
college behandeld. Enkele eigenaren verwachten inderdaad 
waardevermindering bij verkoop. Slechts een enkele eigenaar zal 
daadwerkelijk gaan verkopen. Omdat de gevolgen van de recessie voor 
alle huiseigenaren spelen en niet is aangetoond dat 
monumenteneigenaren hier extra onder lijden, ziet het college geen 
reden om het plaatsingsproces uit te stellen. 

190 CvV SP 9 57 Verkoop Nuon staat aangegeven als post, hetgeen regelrecht 
in conflict is met de brief van het college. Kan dit verwijderd 
worden, of in ieder geval verduidelijkt in de zin dat verkoop 
alleen aan een andere Nederlandse overheid zal geschieden 

Wij verwijzen u naar de raadsbehandeling van dit onderwerp op 28 mei 
2009 jl.. 

191 CvV SP 10 59 Hoe staat het met de voortgang als het gaat om het 
overschakelen naar  open source software? 

Een onderliggend basiscriterium voor Haarlem is primair de inpassing 
van open standaarden en open source software waar mogelijk. Een door 
alle partijen te gebruiken infrastructuur en informatie-architectuur 
vraagt om algemene toepassing van reeds ontwikkelde open 
standaarden. De door het college voor Standaardisatie geadviseerde 
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standaards worden daarvoor gehanteerd. 

192 MD SP 11 75 608 
De gedeputeerde heeft ons vorige jaar schriftelijk bevestigd  
dat hij akkoord is met het afgesproken experiment mits 
verrekening van omrij-kosten GOG plaats vindt. 
De invoering van het een euro heen en terug kaartje op 
koopavonden  en koop zaterdag en zondagen is belangrijk 
voor het bezoek aan de winkelcentra bijvoorbeeld 
Binnenstad, Cronjé Marsmanplein,  Amsterdamse buurt etc. 
Het is een verantwoordelijkheid van ons college om dit 
project te realiseren. 
Graag helderheid? 

Een schriftelijke bevestiging van gedeputeerde is niet bekend. Provincie 
heeft recent in een bestuurlijk overleg aangegeven alleen geïnteresseerd 
te zijn in nieuwe initiatieven die nieuwe reizigers zullen aantrekken; 
voorwaarde is wel dat de gemeente Haarlem verantwoordelijk is voor de 
eventuele exploitatielasten. Via de VNG zijn diverse alternatieve opties 
uit den lande opgevraagd om na te gaan of daartussen mogelijkheden 
zijn die hieraan invulling kunnen geven. Dit wordt nu nader 
geanalyseerd. 

193 JN SP 12 77 802 
Afspraak: Nieuwe Inventarisatie sloop of renovatie  “ 
Wat zijn de resultaten van de nieuwe inventarisatie in 
verhouding met de oude inventarisatie van 2004 en 2005. 
Zijn er significante veranderingen aangebracht in het beleid 
en in de afspraken inzake de afspraak  “renovatie waar het 
kan en sloop als het moet? 

In de brief september 2007 (SO/BD/2007/145646) heeft het college 
aangegeven aangeven hoe B&W uitvoering geven aan de voornaamste 
speerpunten uit het coalitieakkoord.  
Bij de keuze voor sloop of renovatie geldt dat alleen besloten kan 
worden tot sloop wanneer sloop daadwerkelijk het volkshuisvestelijke 
belang dient dan wel om woontechnische redenen noodzakelijk is. 
Sloop moet dus bijdragen aan een betere woningkwaliteit of aan een 
betere differentiatie van de woningvoorraad of functiemenging in een 
wijk. Bovendien dient er voor sloop draagvlak te zijn bij de huurders – 
minimaal 70% - en moet een eventuele stijging van woonlasten 
(inclusief lagere energielasten) proportioneel zijn. 

194 JN SP 13 78 805 
 In welke projecten zijn de 500 seniorenwoning nu al 
gerealiseerd, waardoor deze smile op groen staat? 

Per januari 2009 zijn er 1.950 volledige toegankelijke woningen 
toegevoegd aan de woningvoorraad. Voorbeelden zijn het Reinaldahuis, 
de woningen op het Ripperdaterrein en aan de Van Oosten de 
Bruinstraat. Daarnaast is in het Coalitieakkoord vastgelegd dat er 
minimaal 500 appartementen specifiek voor senioren worden 
gerealiseerd. Senioren wordt daarmee mogelijkheid geboden om een 
stap te maken in hun wooncarrière. De woning die zij achterlaten komt 
vervolgens beschikbaar voor anderen, waaronder gezinnen. Het aantal 
van 500 is ruimschoots gehaald omdat de gemeente ervan uitgaat dat 
80% van de appartementen in de nieuwbouw geschikt is voor ouderen.   
Zie ook de brief aan de commissie Ontwikkeling ‘stand van zaken 
woningbouw Haarlem en regio’ van februari 2009. 
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195 JN  SP 14 78 807 
Welke nieuwe afspraken zijn gemaakt ? 
Kunt u specifieker zijn 

In 2006 heeft het college (met instemming van de raad) met de 
corporaties de Raamovereenkomst Transformatie Haarlemse 
Woonwijken afgesloten. Volgens de hierin vastgelegde afspraken is de 
herstructurering ter hand genomen. Op dit moment worden die 
afspraken geëvalueerd en nieuwe afspraken voor de komende periode 
voorbereid. De raad wordt hierover uiteraard nog geïnformeerd. 
Verder worden de corporaties intensief betrokken bij de uitvoering van 
de diverse wijkcontracten 

196 JN SP 15 79 905 
In hoeverre staan de seinen hiervoor nog steeds op groen, de 
problemen met projectontwikkelaar ING in ogenschouw 
nemend. 

Nr 905 heeft betrekking op het uitvoeringsplan voor heel Schalkwijk. 
Veel elementen uit dit plan worden uitgevoerd in projecten of zijn 
volgens planning in voorbereiding. Voor het uitvoeringsplan Schalkwijk 
staan de seinen dus op groen.  
Eén onderdeel springt er uit qua vertraging en dat is Schalkstad. Dit 
wordt nader toegelicht bij de beantwoording van de vragen die over 
Schalkstad zijn gesteld in de bestuursrapportage 2009/1. 

197 MD SP 16 84 1123 
Naar onze mening is hier niets concreets van gerealiseerd 
.We weten niets van experimenten  
In het onderwijs of  in toewijzing van woningen zoals 
bedoeld in het coalitieakkoord  
Onderwijs: Dagelijks zijn er grote stromen auto’s met 
kinderen onderweg uit de postcode gebieden in Schalkwijk 
en Parkwijk   met overwegend zwarte scholen  naar de 
postcode gebieden  in de binnenstad met overwegend witte 
scholen. 
Dit betekent er extra geld moet worden besteed voor extra 
lokalen en uitbreiding van scholen ten behoeve van deze 
onnodige migratie. 
 Een beleid dat passief is in inzake integratie kost onnodig 
veel geld aan extra huisvesting van onderwijs .  
College is vele malen en van diverse kanten de laatste drie 
aangespoord om te laten zien dat ze concrete initiatieven  
neemt en mee doet met andere gemeenten en het ministerie in 
experimenten waarbij mensen in postcode gebieden in 
stadsdelen in alle redelijkheid voldoende vrije keuze hebben .  

In het Convenant Lokaal Onderwijsbeleid hebben wij met de 
schoolbesturen afspraken gemaakt op vele terreinen. In 2e helft 2009 is 
het voorstel inzake het toelatingsbeleid in het basisonderwijs i.s.m. 
schoolbesturen gereed. De convenantpartners zijn ook in gesprek om 
een voorstel in kader van segregatie te formuleren. In 2e helft 2009 komt 
hierover meer duidelijkheid.  
In het kader van het Strategisch Onderwijshuisvestingsplan zijn op 
schoolniveau capaciteitsafspraken gemaakt. Het voorstel inzake het 
toelatingsbeleid zal binnen deze afspraken passen en derhalve geen 
extra investeringen betekenen. 
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Graag uw reactie en nieuwe ideeën en initatieven?  
Huisvesting 
Ook op het gebied van huisvesting wordt nagelaten meer 
menging te bevorderen in de eenzijdige samenstelling in flats 
in Meerwijk in Europa wijk in Parkwijk e.d.  Zelfs worden 
kunstmatige argumenten aangedragen om in  nieuwbouw 
middengebieden  van Schalkwijk het aandeel sociale 
woningen te verkleinen of zelf achterwege te laten . Maar 
hier ligt ons inziens juist een kans nieuwe gemengde wijken 
te ontwikkelen en de bestaande buurten met 80 % allochtone 
Haarlemmers daardoor ook gemengder te maken. 
De markt lost dit probleem niet op en ook niet het herhalen 
van de mantra dat er geen probleem is met integratie in de 
wijken  in huisvesting en onderwijs?  
Graag uw reactie en nieuwe ideeën en initatieven? 

198 CvV SP 17 84 1126 
Wat zijn de prognoses voor 2010 als het gaat om de 
stadsschouwburg.  Lijkt het er op dat met de ingelaste post 
van 500 000 voldoende is voor de exploitatie? 

Door de economische tegenwind staan de bezoekersaantallen bij alle 
podia onder druk, maar op dit moment blijven de aantallen goed volgens 
de ingeschatte cijfers. Wel constateren we bij de Philharmonie sterke 
druk op de commerciële verhuur. Ook de Toneelschuur merkt dat de 
markt terughoudend is. 

199 BS SP 18 85 1208 
Wat zijn de verifieerbare resultaten van de nauwere 
samenwerking met ATCB 

In diverse projecten binnen de metropool Amsterdam werkt Haarlem 
samen met onder meer  ATCB. Te noemen zijn MICE (bevorderen 
congres-/ zakelijk toerisme), TAMA (bevorderen aantrekking en 
spreiding internationaal toeristen in metropoolregio), Amsterdam Plus 
(bevorderen Spaans, Italiaans en Chinees toerisme) en het project 
riviercruisevaart en motorchartervaart. 
Deelname zorgt voor een multiplier effect voor wat betreft werkkapitaal 
en de samenbundeling van krachten. Ministerie en/of  provincie zorgen 
voor extra financiële bijdragen. 
Voor de projecten zijn doelstellingen afgesproken. Resultaten worden 
getoetst aan deze doelstellingen. Het zijn meerjarige projecten voor dit 
jaar en volgende jaren. 

200 HvdM SP 19 86 CA 1308 
Het is niet te geloven om hier te lezen dat het stage beleid 
voor bijstandsgerechtigden is vastgesteld, ( na drie jaar !) 

Zie antwoord op vraag 177.  
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Kan dat niet eenvoudiger? 
Wil het college gewoon een taakstelling geven aan de 
afdelingen om hoe dan ook bijstandsgerechtigde n aan te 
nemen voor stage of leerwerkzaamheden 
Ik neem aan dat ambtelijke diensten loyaal zijn in het 
uitvoeren van de politieke opdrachten. PE 

201 HvdM SP 20 86 CA 1309 
Welke projecten voor uitkeringsgerechtigden worden 
gefinancierd met Europese subsidies  

Er worden op dit moment geen projecten voor werkzoekenden 
gefinancierd met europees geld. 

202 HvdM SP 21 87 1311 
Falen integrale dienstverlening UWV CWI en SZW , een 
gezamenlijke huisvesting en samenwerking van loket  komt 
niet van de grond. Dit is niet aanvaardbaar  in deze tijd . 
Verwijzen naar scholing of werk voor mensen in WIA, WW 
of bijstand en schoolverlater moet zo efficiënt mogelijk 
gebeuren . Inzet van deskundigheid ook.SP vindt dat  college 
moet ingrijpen , In crisis tijd moet de samenwerking 
UWV,CWI, Sociale Dienst optimaal zijn. Graag uw reactie? 

De Integrale Dienstverlening in Werk en Inkomen kan alleen tot stand 
komen in een gezamenlijk programma waarvoor het commitment van 
alle partijen vereist is. De vorming van een gezamenlijke service-
organisatie voor de dienstverlening op het gebied van Werk en Inkomen 
met het UWV-werkbedrijf staat nog steeds op onze beleidsagenda. In de 
tweede helft van 2009 zullen wij afspraken maken over de 
samenwerking vanuit het perspectief van de gezamenlijke klanten. Wij 
gaan daarbij vooralsnog  uit van de huidige huisvestingssituatie. Op dit 
moment werken wij samen in het Jongerenloket, het leerwerkloket,  in 
ons project voor niet-uitkeringsgerechtigde werkzoekenden (de zg 
nuggers) en voor de klanten die na een work-firstperiode een kortdurend 
WW-recht hebben. 
De bestaande samenwerking rond de reguliere intakes hebben wij 
versterkt met een uitvoeringsoverleg Integrale Dienstverlening, waarin 
afstemming over practische zaken rond individuele klanten en 
klantstromen kan plaatsvinden. 

203  SP 22 87 1314 
Is er een oorzaak aan te wijzen waarom ondank verwoede 
pogingen, er minder gebruik is gemaakt va de eenmalige 
uitkering van 50 euro 

Zie het antwoord op vraag 100. 

204 HvdM SP 23 87 1314 
Kan bij voedselbank ten tijde van ophalen voedselpakketten  
pakketten een medewerkster sociale dienst worden neergezet 
om  hulpvragen te inventariseren. PE/SO 
Kunnen bij voedselbank eenvoudige folders worden 
ingesloten voor  contact met sociale dienst ,  

Inmiddels hebben wij met de Voedselbank afgesproken dat zij de 
minimagids meegeven in de pakketten. Ook hebben wij overleg met de 
Voedselbank over de wijze waarop zij klanten die belang hebben bij 
dienstverlening door Sozawe naar ons kunnen doorverwijzen. 
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En informatie over mogelijkheden verlenen  bijzondere 
bijstand, schuldhulpverlening en Kwijtschelding 

205 HvdM SP 24 87 1315 
“Als er aanleiding toe is op zoek naar verborgen zorgvragen: 
welke methode wordt daarbij ingezet?”  
Wordt er systematisch huisbezoek gedaan in risicobuurten en 
de vragen geïnventariseerd? Wordt gebruik gemaakt van de 
kennis van thuiszorgmedewerksters en van huisartsen,? 
Hoe staat het met de twee jaar geleden aangekondigde 
formulierenbrigade . Gaan die al echt de wijken in ? en welke 
resultaten worden er bereikt ? 

De eerste brigade is actief en een tweede groep brigadiers is in 
opleiding. Zij zullen uitdrukkelijk op de doelgroep afstappen door 
middel van huisbezoek. 

206 HvdM SP 25 87 1310 
Paswerk evaluatie geeft aan dat er een flinke achterstand is in 
de 5% regeling  
Het is van het grootste belang voor de gemeente en voor 
Paswerk dat de tekorten door terugval van commerciële 
opdrachten worden gecompenseerd door gemeentelijke 
opdrachten in Groen,post,schoonmaak , catering Er zijn 
immers grote inverdien effecten voor de gemeente door de 
Inzet van WWB werk gelden en het mogen houden van  
WWB inkomensgelden. Ben u dit met de SP eens 

Het college deelt uw mening. Op het terrein van groen loopt al het een 
en ander. We kijken ook verder naar schoonmaak en catering. In de 
praktijk blijkt het echter niet eenvoudig om een en ander te organiseren. 

207 HvdM SP 26 87 1311 
Falen integrale dienstverlening UWV CWI en SZW , een 
gezamelijke huisvesting en samenwerking van loket  komt 
niet van de grond Dit is niet aanvaardbaar  in deze tijd . 
Verwijzen naar scholing of werk voor mensen in WIA, WW 
of bijstand en schoolverlater moet zo efficiënt mogelijk 
gebeuren . Inzet van deskundigheid ook. 
SP vindt dat  college moet ingrijpen . In crisis tijd  moet de 
samenwerking UWV,CWI, Sociale Dienst optimaal zijn. 
Graag uw  antwoord op deze stellingname. 

Zie vraag 202. 

208 JN SP 27 89 
 

prestatie.31. 5.2.1 
1990 woningen minder dan de afspraken met het rijk (2004). 
wat is de globale omvang van het bedrag aan toegezegde 
subsidie bij niet realisering van het project ? 

De afspraken met het Rijk over woningbouw zijn langs twee lijnen 
gemaakt: BLS 4.700 woningen ( de gemeente ontvangt een bedrag per 
opgeleverde woning; peildatum 1/1/2010). Vooralsnog is niet 
opgeleverd, niet uitbetaald. 
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Wil het college voorstellen aan Minister van der Laan om 
deze toezegde bedragen in te kunnen zetten voor het bouwen 
van goede en goedkope betaalbare woningen daar waar 
woningbouwprojecten? stagneren ?  
Heeft het college al een concrete claim neergelegd leggen op 
de 350 miljoen voor gemeenten met sociale bouwprojecten.? 

Het tweede spoor is de ISV afspraak (5.000 woningen). Het budget ISV 
is niet gekoppeld aan aantallen, maar wordt verdeeld via een objectieve 
verdeelsleutel. In 2010 wordt vastgesteld of de gemeente zich 
voldoende heeft ingespannen om de prestatie te halen (wat naar onze 
mening het geval is) en binnen welke tijd de prestatie alsnog wordt 
gehaald. Wij gaan er op dit moment van uit dat in 2010 het afgesproken 
aantal kan worden gehaald. 
Voor wat betreft extra rijksbudget of naar voren gehaald rijksbudget zijn 
wij direct in overleg met rijksvertegenwoordigers. De criteria voor die 
projecten zijn op rijksniveau in ontwikkeling. 

209 HvdM SP 28 89  3.1.2  
Wat heeft signalering van te groot aantal dikke kinderen voor 
zin als er geen beleid op wordt gezet als uitbreiding 
gymnastieklessen op scholen. Ouders voorlichting geven over 
voeding via  Lessen Gezondheidsvoorlichting en beleid in 
school kantines   

Zie antwoord op vraag 181. 

210 JN SP 29 89 31 082.11 
Welke stimuleringsmaatregelen worden genomen  om ter 
compensatie inzakken bouw 2000 bestaande woningen te 
certificeren 

 
Zie antwoord vraag 237. 

211 JN SP 30 89 OPH Prestatie 36/32/ 
En elke stimuleringsmaatregelen worden genomen  om meer  
toegankelijke woningen te realiseren in bestaande bouw 

In het kader van de herstructureringsafspraken zorgen de corporaties dat 
bij de herontwikkeling van appartementen niet alleen qua toegankelijk- 
heid worden aangepast, maar ook woontechnisch aansluiten op de 
gedifferentieerde vraag van ouderen. Hierbij wordt ook gekeken naar de 
woonomgeving en het aanbod van zorg. 

212 JN VVD 1 8 De budgettaire verslechteringen door de economische crisis 
lijken met een vrij grote mate van zekerheid op Haarlem af te 
komen. Ook nieuwe cijfers van het CPB geven dit aan. De 
dekkingsmogelijkheden hebben echter een bepaalde mate van 
(politieke) onzekerheid en zachtheid. Kan het college 
aangeven hoe zeker de hardere dekkingen zijn? 
Bijvoorbeeld…Hoe zeker is verkoop van niet-strategisch 
bezit en wat is daar de huidige (boek)waarde van? 

Voorstellen zijn reëel. Wel moeten de voorstellen nog worden 
uitgewerkt en moeten zij politiek draagvlak hebben. 
M.b.t. de verkoop van niet-strategisch bezit: zie antwoord op vraag 136.  
Omdat nog niet is uitgemaakt welke bezit als niet-strategisch moet 
worden aangemerkt (nota hierover volgt in het 3e/4e kwartaal) kan ook 
nog geen boekwaarde worden genoemd. 

213 CvV VVD 2 8 In 2012 is conform scenario2 een onttrekking van 3 miljoen 
noodzakelijk ter dekking van de begroting. Uit welke 

Deze “bult” is een samenstel van factoren – met een verschillende 
fasering-; inkomsten die wegvallen (precario, algemene uitkering, geen 
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investeringsimpuls exact komt deze bult?  verhoging meer van OZB) en hogere uitgaven (zoals onderhoud en 
investeringen). 
Van de � 3 miljoen wordt � 1,4 miljoen veroorzaakt door de 
verschuiving naar de latere jaren van Strategisch Huisvestingsplan 
Onderwijs investeringen (SHO) en door de opvoering van de nieuwe 
wensen SHO. Verslechtering van � 0,9 miljoen is te danken aan de 
investeringen in het kader van project digitalisering. Het resterende 
verschil komt met name door verschuiving van diverse investeringen 
naar de latere jaren.  

214 CvV VVD 3 9 Het verloop van de algemene reserve is op plan. Toch zien 
we een groei van de vaste schuld naar zo’n 520 miljoen. U 
streeft naar de vaste schuld bij de banken te verlagen en 
daarmee de verhouding tussen eigen en vreemd 
vermogen (de solvabiliteit) te verbeteren. Hoe is uw lange 
termijn beleid hier op? 

Wij verwijzen naar de nota Solvabiliteit die de raad inmiddels heeft 
ontvangen. 

215 BS VVD 4 13 De gemeente moet kwaliteit leveren zodat het rijk niet tot 
terugvordering overgaat bij niet gerealiseerde doelen. Dat ziet 
er niet onaardig uit: op zichzelf moet nog wel steeds circa 
50% van de OPH middelen (zijnde rijksgelden) worden 
uitgegeven (43 miljoen nog te besteden, 45 miljoen 
uitgegeven). Hoe verhoudt zich dit tot de looptijd 2005-2009, 
is er uitloop mogelijk (ja) en kan e.e.a. worden geïntensiveerd 
in relatie tot de recessie? 

Zie antwoord op vraag 117. 
 

216 BS VVD 5 16 + 
32 

Voor de uitvoering van het actieprogramma Sociale 
Veiligheid 2010 is een bedrag van  Euro 50.000 reeds in de 
begroting opgenomen. Het resterende bedrag van  Euro 
804.000 voor 2010 kan naar verwachting ten laste worden 
gebracht van de nieuwe decentralisatie-uitkering ‘Veiligheid 
en Leefbaarheid’. Welke zekerheid heeft het college hier 
inmiddels over. En indien afwijkend…Welke aanpassingen 
worden voorgesteld? 

Er is op dit moment nog geen zekerheid, de verwachting is dat de mei 
circulaire van het Rijk die gaat bieden. Op het moment dat er meer 
zekerheid is, zowel ten positieve als ten negatieve, zal het college met 
aanpassingsvoorstellen komen.  
 

217 HvdM VVD 6 37 Op welke analyse van het college is haar stelling gebaseerd 
dat de begrotingspost ‘Welzijn’ hoger moet worden? Heeft 
het college reeds bezien hoeveel geld er in dit kader vrij te 
maken is door efficiëncy-maatregelen zoals een aparte 

Zie antwoord op vraag 135. 
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organisatie voor het beheer van locaties en uitbesteding van 
bedrijfsvoering? 

218 CvV VVD 7 20 OZB. Het college heeft eerder te kennen gegeven in 2010 te 
willen overgaan tot verrekening van meeropbrengsten uit de 
OZB. Is deze opvatting verwerkt in deze kadernota? 

Nee, dat is op dit moment niet aan de orde, want het college blijft 
binnen de kaders. 

219 BS VVD 8 31 Is deze 0,5 miljoen het bedrag wat overblijft uit de 
aanbesteding OPH van 1,1 miljoen? 

Neen, de � 1,1 miljoen betreffen (incidentele) BDUmiddelen, die nog in 
2009 besteed zullen worden; het college stelt voor de 0,5 miljoen 
structureel vanaf 2010 in de begroting op te nemen (te dekken uit eigen 
middelen) ter dekking van de kosten gespecificeerd op pag 17. 

220 CvV VVD 9 33 Aan welke harde dekkingen denkt het college dan? De voorstellen zijn realistisch, maar de voorgestelde maatregelen 
moeten nog worden geconcretiseerd, en de voorstellen moeten politiek 
draagvalk hebben. 

221 CvV VVD 10 41 Nog niet, dat betekent later misschien wel. Hoe verhoudt zich 
dit tot het college als opdrachtgever zoals eerder gesteld en 
daardoor stabiel? 

Als er voorstellen worden gedaan om de investeringen naar achteren te 
schuiven dan worden deze voorstellen uiteraard aan de raad voorgelegd. 

222 HvdM VVD 11 34 De welzijnsorganisaties komen in de meerjarenbegroting 
structureel Euro 300.000 negatief naar voren. Gelet op de 
Rekenkamer analyses en discussies in de commissie 
samenleving is dit zorgelijk. Hoe gaat het college deze 
tekorten terugdringen cq managen? 

Negatief staat niet voor een tekort op de begroting van de instellingen, 
maar is een boekhoudkundige term die duidt op de (extra) uitgaven van 
de gemeente van � 300.000 voor de welzijnsinstellingen.  
Zie verder antwoord op vraag 135. 

223 MD 
JN 

VVD 12 34 + 
49 

De kans bestaat dat vanwege financieringsproblemen 
projecten worden uitgesteld of geheel afgeblazen. Voorbeeld 
hiervan is het Stadion project in de Zuiderpolder. Het is te 
verwachten dat meerdere projecten hiermee te maken krijgen. 
De afboeking die hier voor staat is 1,9 miljoen + de ophoging 
van onderhoud op Stadion Jan Gijzenkade. Welke projecten 
zijn nog meer risicovol en welke afboekingkosten zijn 
hiermee gemoeid? (vb ING-Schalkstad)? 

Zie vraag 81. 

224 HvdM VVD 13 36/3
7 

In het kader van het exploitatietekort is door Paswerk een 
aantal voorstellen en maatregelen aangekondigd. Kunt u die 
nader specificeren: op welke termijn moeten deze 
maatregelen effect sorteren en in welke orde van grootte 
moeten die effecten verwacht worden? 

De maatregelen die de directie van Paswerk heeft aangekondigd zijn een 
bedrijfsvoeringsaangelegenheid van Paswerk en liggen ter bespreking 
voor in het DB en AB van de Gemeenschappelijke regeling. 

225 CvV VVD 14 36 Vanuit verplichtingen die voortvloeien uit o.m De verwachting is dat bij de gemeenschappelijke regeling Paswerk 
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gemeenschappelijke regelingen en/of (andere) verbonden 
partijen zal de gemeente bij moeten passen als er 
exploitatietekorten ontstaan. Bestaan hierover bij het college 
verwachtingen, en zo ja, van welke omvang? Hoe zullen 
dergelijke tegenvallers opgevangen worden?  

tekorten zullen ontstaan. Deze zijn verwerkt in de meerjarenraming in 
de kadernota 2009 (pagina 34 en 36). 
Daarnaast is bij de bepaling van de benodigde weerstandscapaciteit 
rekening gehouden met het risico van nadelige resultaten van verbonden 
partijen die leiden tot extra bijdrage van de gemeente. De 
weerstandscapaciteit van de gemeente Haarlem bestaat uit de algemene 
reserve (zie ook pagina 159 en verder van het Jaarverslag 2008.) 
Tegenover een structurele verhoging moet in de begroting een 
structurele dekking beschikbaar zijn.  

226 HvdM VVD 15 37 U noemt dat het de inschatting is dat de begrotingspost 
welzijn hoger zal moeten worden. Hoeveel hoger schat u in?  

De raming is � 300.000. Zie antwoord op vraag 136.  

227 CvV VVD 16 38+ 
34 

De accressen voor die jaren 2010 en 2011 zijn 
aanmerkelijk lager dan waar Haarlem in eerste instantie – en 
mede op basis van gemeentefondscirculaires - van uit is 
gegaan. Deze verslechteringen zien wij niet terug in de tabel 
op blz 34. Welk effect heeft dit aspect op die tabel? 

In de tabel op pagina 34 is rekening gehouden met een lagere algemene 
uitkering (zie regel 10: lagere algemene uitkering uit het 
Gemeentefonds). Op pagina 38 wordt een nadere toelichting hierop 
gegeven.   

228 MD VVD 17 40 + 
41 

In het Investeringsplan zijn ook investeringen opgenomen 
voor het (achterstallig) onderhoud. De normbudgetten blijven 
daarbij op het niveau zoals afgesproken in het 
Coalitieakkoord, wel zal in 2009 een actualisering van die 
budgetten plaatsvinden. Waar en hoe actualiseert u? En welke 
budgetwaarde betreft dit?  
Op pagina 41 noemt u ‘Er worden (nog) geen voorstellen 
gedaan om investeringen in de meerjarenraming naar 
achteren te schuiven c.q. te versoberen.’ Dit staat haaks op 
uw opmerking van temporiseren. Kunt u dit toelichten? 

Na de zomer 2009 zal gestart worden met het actualiseren van de nota 
herijking normbedragen 2007, conform dezelfde methodiek. Op basis 
van zowel kwantiteit- als kwaliteit cijfers per beheerdomein word het 
achterstallig onderhoud berekend als het voor het domein benodigde 
normbudget. Bij de kadernota 2010 zullen de cijfers gepresenteerd 
worden. 
 
 
 
Voorstellen zijn in voorbereiding voor het volgende Investeringsplan 
2010-2014. 

229 MD VVD 18 47 Het college stelt de raad voor om de besteding van de 
middelen voor nieuw beleid 2010 en verder 
(Euro 75.000 Haarlem Klimaatneutraal en Euro 425.000 
gemeentelijk monumentenbeleid) te bevestigen alsmede 
vanaf 2009 nog eens Euro 132.000 beschikbaar te stellen 
voor Haarlem Klimaatneutraal. Is dit bedrag structureel? 

Ja. Zie ook vraag 66. 

230 MD VVD 19 49 De investeringen in het stadion Jan Gijzenkade noemt u 
onvermijdelijk: waar baseert u dit op? Er zou immers eerst 

Zie vraag 48. 
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een financieel onderzoek komen naar de toekomst van HFC 
Haarlem alvorens te beslissen om het stadion al dan niet op te 
knappen. Is dit onderzoek al gereed? Zo ja, kan de Raad daar 
kennis van nemen? 

231 CvV VVD 20 49 Het college stelt onvermijdelijke investeringen zijn onder 
andere de asbestverwijdering in het FHM. Dit bedrag doet 
een enorme aanslag op kapitaalslasten uitgaven. U noemt dit 
onvermijdelijk, maar hebben eerdere colleges deze 
noodzakelijke uitvoering niet gezien/of willen zien? Zijn er 
alternatieve oplossingen? 

De aanwezigheid van asbest in het huidige depot is in 2007 
geconstateerd. Toen zijn er tijdelijke maatregelen getroffen die de 
veiligheid van personeel en bezoekers garanderen. Voor deze tijdelijke 
maatregelen is destijds een raadskrediet verstrekt. 
De thans opgevoerde investeringen zijn nodig om tot een structurele 
oplossing te komen. Daarbij zijn alternatieven in de vorm van 
deelsaneringen onderzocht, doch deze bieden onvoldoende garanties 
voor de veiligheid van personeel en bezoekers. Een kredietvoorstel aan 
de raad volgt in het 3e kwartaal. 

232 CvV VVD 21 59 De totale digitaliseringsoperatie van de gemeentelijke 
organisatie gaat over de komende 5 jaar Euro 8,5 
miljoen kosten. De verwachting is dat deze operatie ook 
besparingen zal opleveren. Kunt u toch een bandbreedte 
aangeven waar en hoeveel er bespaard wordt? 

Gemeenten hebben afgesproken om de regeldruk met 25% te 
verminderen. Interbestuurlijke lasten en de administratieve lasten voor 
professionals worden aanmerkelijk teruggedrongen. De implementatie 
effecten van de digitalisering in Haarlem starten in 2009 met als meest 
intensieve uitroljaar 2011. Na deze periode lopen de effecten verder op 
vanaf 2012. 

233 CvV VVD 22 71 Nr 301 Het bevreemdt ons dat er een gele smiley staat; met 
de opmerking De fomatieverminderingen moeten nog verder 
worden uitgewerkt. Dat klinkt rijkelijk laat. Komt hier voor 
het zomer reces duidelijkheid in? 

In het kader van het realiseren van de taakstellingen ligt de gemeente op 
dit moment op schema. Om de overige taakstellingen te kunnen 
realiseren in de komende jaren is extra aandacht nodig om dit 
organisatorisch (slimmer werken) mogelijk te maken. 

234 HvdM VVD 23 76 Nr. 703. In het licht van sociaal en ‘aan het werk’ zal dit 
moeten wel plaatsvinden. Welke acties neemt het college om 
deze koppeling te realiseren? 

Zie vraag 206. 

235 HvdM VVD 24 87 Nr 1311. Waarom stagneert de samenwerking met het CWI/ 
UWV? Hoe kan Haarlem zelf initiatief nemen om dit vlot te 
trekken? 

Zie vraag 202. 

236 BS VVD 25 87 De ontwikkeling van de Waarderpolder is van groot belang 
voor de werkgelegenheid in de Haarlemse regio. De 
gemeente zet hier krachtig op in en verwacht van het 
bedrijfsleven zelf ook dat zij verantwoordelijkheid neemt 
door zelf te investeren in verbeteringen. Voorrang wordt 
gegeven aan bedrijven met veel werkgelegenheid (ook 

In de Waarderpolder vindt een van de grootste herstructureringsopgaven 
plaats. Vanaf 1997 t/m 2012 wordt bijna 1 miljard euro geïnvesteerd, 
waarvan het overgrote deel door marktpartijen.  
Vanaf 2004 tot heden is het werkgelegenheidscijfer van minder dan 
12.000 naar meer dan 15.000 gegroeid. Verwachting is dat dit groeit 
naar 20.000 in 2012. In de Waarderpolder is er een goed georganiseerd    
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laaggeschoolde arbeid). Kan het college specifiek aangeven 
wat bedoeld wordt met ‘krachtig’. Gaarne ook voorbeelden 
noemen? 

Stevige samenwerkingsplatform (parkmanagement). 

237 BS VVD 26 89 P09. Waarom treedt de stagnatie ‘Keurmerk Veilig wonen‘ 
op? Welke inspanningen gaat het college verrichten zodat de 
achterstand ingehaald wordt? 

In 2006 en 2007 is er, wegens andere prioriteiten,  minder aandacht 
geweest voor de uitvoering van het PKVW. In 2008 is dat adequaat 
opgepakt en is met een inhaalslag gestart: er zijn afspraken met 
corporaties en met certificeringsinstellingen gemaakt, zodat in 2009 en 
2010 alle (sloop/) nieuwbouw van een keurmerk wordt voorzien. Voor 
de bestaande bouw werken we per stadsdeel aan concrete plannen van 
aanpak om de woonomgeving keurmerkwaardig te maken. In het 
actieprogramma sociale veiligheid 2010 is het PKVW weer opgenomen.  
 

238 MD VVD 27 IP16 In het IP staan een post van 1,748 mln. vermeld voor  
bouwactiviteiten i.v.m. de Al Iklaas school. Deze school 
heeft het niet zelfstandig gered en is nu onderdeel van de 
Amsterdamse stichting El Amal. Met betrekking tot 
laatstgenoemde stichting is in september 2008 een uiterst 
kritisch rapport van de Onderwijsinspectie verschenen, 
waarin onder meer gesproken wordt van een zwakke 
financiële situatie. Zelfstandig heeft Al Iklaas het niet gered 
in Haarlem. Op grond van welke argumenten acht het college 
het opportuun om 1,748 miljoen Euro te investeren in deze 
school? 

De gemeente heeft op grond van de Wet op het Primair Onderwijs een 
wettelijke zorgplicht voor de onderwijshuisvesting. Deze zorgplicht 
geldt in beginsel ook voor een in de gemeente gevestigde 
nevenvestiging. Echter, bij de Al Iklaas spelen bijzondere 
omstandigheden die nader onderzocht worden voordat het krediet 
beschikbaar wordt gesteld.  
 

239 CvV VVD 28 MP
G 

Algemeen: de raad wil de kosten van ambtelijke inzet niet 
afschrijven via projecten. Toch kiest u ervoor om ook in de 
komende jaren VTU-kosten te dekken in het MPG. Waarom 
heeft u hiervoor gekozen? Wat zijn de gevolgen als we 
hiermee stoppen? 

Door de raad is besloten de ambtelijke c.q. VTU-kosten die betrekking 
hebben op de initiatief- en definitiefase van nieuwe initiatieven worden 
bekostigd uit hetzij een geoormerkt budget van � 400.000 (in 2009), 
hetzij, indien een nieuw initiatief valt onder een grondexploitatie, uit de 
reserve grondexploitatie (BIS 2008 103683 ). Voor de lopende projecten 
én overige fases is dit uitgangspunt niet van toepassing.    

240 CvV VVD 29 MP
G 
139 

3.11.4: VTU-kosten vallen fors hoger uit, echter deze kosten 
wil de Raad niet via projecten financieren, maar in de 
lopende begroting. Waarom heeft u de kostenstijging niet 
verwerkt in de begroting middels de Berap? 

Zie de beantwoording van vraag 239. 

241 CvV VVD 30 OPH  Nog te besteden 1,1 miljoen. Worden hier de op blz. 17 Nee. De � 1,1, mln. betreft middelen de pijler sociaal. Deze zijn 
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13 500.000 euro economische stimulering uit gefinancierd? Als 
dit correct is, wordt de rest dan nog aan iets anders besteed? 
En zo ja wat? 

gekoppeld aan de met het Rijk afgesproken prestaties. Budgettaire 
uitwisseling tussen de pijlers is niet toegestaan. Zie verder het antwoord 
op vraag 117. 

242 BS VVD 31 OPH 
16 

Als de doeluitkering van EZ van Euro 850.000 komt te 
vervallen, waar wordt dit dan direct zichtbaar of welke 
investeringen op het gebied van economie komen dan te 
vervallen? 

De doeluitkering komt te vervallen. Om te voorkomen dat de 
economische agenda niet meer kan worden uitgevoerd, stellen wij voor 
een budget van � 500.000 te bestemmen voor uitvoering van deze 
agenda. De concrete activiteiten staan in het overzicht op p. 17 van de 
kadernota.  

243 MD VVD 32 OPH  
18 

Er wordt gesteld, dat de bestaande budgetten voldoende 
mogelijkheden bieden om de bereikbaarheid te verbeteren. 
Welke prioriteiten worden dan nu gesteld en op welke 
onderdelen? 

De te kiezen koers hierin wordt uitgewerkt in de actualisatie HVVP, die 
nog voor het zomerreces aan de commissie beheer zal worden 
gepresenteerd.. 

244 HvdM VVD 33 OPH 
25 

Welke maatregelen zijn genomen om het probleem van de 
verwachte toeloop door economische crisis op te vangen en 
waaruit wordt dit gefinancierd? 

Het college heeft de voorgenomen taakstellingen in de personele inzet 
van de Hoofdafdeling Sozawe ingetrokken en een uitbreiding van de 
inzet van klantmanagers als gevolg van de economische crisis in 2010 
in de kadernota opgenomen. Daarnaast werkt de gemeente samen met 
UWV-Werkbedrijf in het mobiliteitscentrum en het Leer-werkloket en 
is in PAO-verband een koersdocument opgesteld 

245 CvV VVD 34 x Zie kadenota presentatie. In uw salderingssheet van de 
presentatie  worden Saldikostenplaatsen als tegenvaller van 
1,2 mio (interne verschuivingen/lasten die niet naar 
beleidsvelden kunnen worden geboekt) geboekt. Kan het 
college uitleggen wat dat exact betreft? 

Zie nadere toelichting op pagina 31 van het jaarverslag 2008 (saldi 
kostenplaatsen beleidsveld 10.1). 

246 HvdM VVD 35 x Zie kadernota presentatie. Kan het college aangeven waarom 
3 mio aan reserve WMO wordt geoormerkt? 

Conform een afspraak tussen college en raad van begin 2008 is het 
overschot Wmo individuele voorzieningen (hulp bij het huishouden) 
geoormerkt voor de reserve Wmo. Op deze manier kunnen eventuele 
tegenvallers (risico’s) bij de toekomstige verstrekkingen van individuele 
voorzieningen worden opgevangen.  

247 MD VVD 36 Inve
steri
ngen 
42 

Wat moet er nu weer gebeuren aan de Leidsevaart en is hier 
dit keer goed over gecommuniceerd indachtig het debacle 
van de vorige keer? 

De walmuur Leidsevaart wordt niet vervangen. De investering  betreft 
het overschot van de walmuur Leidsevaart 2e fase wat wordt ingezet 
t.b.v. kadeverbetering t.h.v. de woonarken  Spaarndamseweg 103-131, 
zoals bij de bestuursrapportage 2007-11 door de raad is besloten. 
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248 JN CDA 1 42 Graag een toelichting op  de vertragende werking van de 
woonwagens Waarderveld op de uitgifte van kavels 

De onzekerheid omtrent de verplaatsing van de woonwagens op het 
Waarderveld leidt tot vertraging in de uitgifte van deze en de 
omliggende kavels voor bedrijfsdoeleinden en (dus) latere inkomsten. 

249 JN CDA 2 44/4
5 

In diverse tabellen wordt gesproken over woonrijp maken 
Waarderpolder. Is dit  niet in strijd met het beleid prioriteit te 
geven aan de bedrijven? 

‘Woonrijpmaken’ is een technische term. Hiermee wordt aangeduid het 
aanleggen van wegen, trottoirs, terreininrichting, etc., volgend op het 
‘Bouwrijpmaken’. De term heeft niets te maken met ‘(be)wonen’. 

 
250 JN CDA 3 61 Verzamelexploitatie Schalkwijk: Hoe stat het met de inzet 

van het ‘Groenfonds’voor de toegankelijkheid van het 
Heempark? 

Vanuit het beheerplan Heempark wordt de toegankelijkheid 
meegenomen. 
Voor het 1e deel van het heempark wordt een brug aangelegd en voor 
het 2e deel wordt een hoofdpad gemaakt. 
Groenfonds bestaat nog niet. 

251 MD CDA 4 67 Onderzoek naar een brede school op de locatie van Prisma. 
Wanneer kan de raad de uitslag verwachten? 

In de tweede helft van 2009 ontvangt u hierover bericht. 

252 MD CDA 5 111 Stadion Oostpoort. Graag een specificatie van de gemaakte 
kosten ad 1,9 miljoen 

De gemaakte kosten kunnen globaal worden gesplitst in: 
Verwerving �    378.000; 
Rente           �    225.000; 
VTU            � 1.223.000 

253 JN CDA 6 152 Zuidstrook Slachthuisbuurt. Hoort het groen op de hoek van 
de Pr.Bernhardlaan er niet bij? 

In de exploitatieopzet is uitgegaan van het gebied dat samen met de 
corporaties wordt aangepakt. Daar valt het genoemde gebied buiten. Het 
is echter wel uitdrukkelijk de bedoeling dat het gebied bebouwd wordt. 
Volgens een uitspraak van de raad moet bij het wegvallen van ISV 
gelden de openbare ruimte in de Zuidstrook gefinancierd worden door 
ontwikkelingsgelden, die op de genoemde plek gevonden kunnen 
worden. 

254 JN CU-
SGP 

1 60 Exploitatie Schalkwijk 2000+; verzamelexploitatie 048 geeft 
9,5 miljoen tekort. Wat wordt bedoeld? Graag uitleg. 

De verzamelexploitatie SW2000 is geen actieve grondexploitatie, maar 
een administratieve constructie om kosten in te administreren die passen 
binnen het gehele stedenbouwkundig programma en ten laste mogen 
komen van de (verzamelde)  grondexploitaties, maar geen fysieke 
relatie hebben met een grondexploitatie. Te denken valt aan kosten voor 
Programmamanagement en diverse bovenwijkse kosten, bijdragen voor 
water, stedenbouwkundige knelpunten etcetera.  Deze 
verzamelexploitatie wordt meegeteld in de geconsolideerde exploitatie 
van Schalkwijk. Deze laatste heeft bij de stand van  MPG2009 een 
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eindresultaat ( 2016) van ruim � 10 mln. 
255 JN CU-

SGP 
2 75 Schalkstad; blijft de opbrengst 6,7 miljoen? Deze geprognosticeerde opbrengst van 6,7 Miljoen, contante waarde per 

1-1-2009,  wordt opgebouwd in de laatste jaren van het project (2015-
2016), met inachtneming van de op pagina 76 geschetste 256risico’s. 

256 JN CU-
SGP 

3 85 Meerwijk-Centrum tekort 5,5 miljoen. Zijn er vergelijkbare 
projecten in Schalkwijk, die leiden tot aanzienlijke verliezen?   

Niet in die mate. De tabel op pagina 188 van het MPG, kolom 
“prognose eindresultaat MPG2009” geeft een overzicht van de  
geactualiseerde inschattingen van de projectresultaten. 
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257 BS CDA 1 p.  
11 

Pgm 2.2 kent groene smiley’s. Hoe verhoudt dit zich tot 
recent besproken prima plan sociale veiligheid, waarin een 
aantal zorgelijke ontwikkelingen stonden?  

De afgesproken prestaties die op de afzonderlijke beleidsvelden/ doelen 
worden geleverd, hebben soms niet het gewenste effect, dan is een 
intensievere aanpak noodzakelijk. Daarnaast vragen bepaalde 
beleidsvelden die een groene smiley hebben, blijvende intensieve 
aandacht om op hetzelfde niveau te blijven. 

258 HvdM CDA 2 p. 13 Pgm 3.3a lijkt eerder een gele of rode smiley, omdat drank en 
drugsgebruik jongeren is gestegen 

De groene smiley laat zien dat de afspraken met de Brijderstichting 
inzake preventie en voorlichting goed worden uitgevoerd; dat wil 
zeggen: de voorgenomen aantallen jongeren worden bereikt met de 
boodschap dat drugs en drank schadelijk en verslavend kunnen zijn. 
Moeilijker ligt het inderdaad met het aantonen van een verband tussen 
preventie en voorlichting en daadwerkelijk gedrag. Zo kan een 
(schijnbare) toename van drank- en drugsgebruik duiden op slechte 
preventie, maar er kan evengoed worden verondersteld dat het 
achterwege blijven van preventie zou hebben geleid tot een nóg groter 
drank- en drugsgebruik.  

259 MD CDA 3 4.2.2 Hoe verhouden alle smiley’s zich tot onduidelijkheid over 
overdracht sportaccommodaties en achterstallig onderhoud 
accommodaties? 

In het 3
e
 kwartaal van dit jaar zullen wij de raad nieuwe voorstellen 

t.a.v. de eigendomsoverdracht van de clubgebouwen op de 
gemeentelijke sportcomplexen doen toekomen. 
In het 4e kwartaal van dit jaar zullen wij de raad middels een 
Structuurvisie Maatschappelijke Voorzieningen, onderdeel 
sportaccommodaties, nader informeren over onze voorstellen t.a.v. de 
aanpak van achterstallig onderhoud in de komende jaren. In de 
tussentijd worden de door uw raad beschikbaar gestelde IP-gelden 
volledig ingezet 

260 HvdM CDA 4 4.4.1 Ook hier stonden andere meer zorgelijke signalen in het plan 
sociale veiligheid. Hoe verhoudt dat zich tot deze groene 
smiley? 

De groene smiley is geplaatst vanwege de verstandhouding in het 
algemeen tussen etnische groepen en de inzet die Haarlem hier op 
pleegt. Een grote meerderheid van deelnemers aan het 
Omnibusonderzoek 2007 kijkt positief aan tegen het samenleven met 
Haarlemmers uit allerlei verschillende culturen, 42% vindt het 
samenleven met andere culturen zelfs uitgesproken positief. Dit beeld 
komt de afgelopen jaren steeds uit onderzoek naar voren. Toch 
ontkennen we niet het bestaan van spanningen: uit het Actieprogramma 
sociale veiligheid 2010 blijkt dat 89% van de jongeren een toename van 
dergelijke spanningen waarneemt. Dit alles betekent dat alertheid op de 
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verstandhouding tussen etnische groepen van belang blijft. 
261 BS CDA 5 6.1.b Versterken detailhandelaanbod lijkt op gespannen voet te 

staan met afname bezoek binnenstad, daling omzet en feit dat 
Haarlem niet meer de meest diverse binnenstad is. 

Versterking van het detailhandelsaanbod door nieuwe winkels zoals in 
de Raaks levert nieuwe winkelformules op die zorgen voor een meer 
diverse winkelbinnenstad met meer winkelomzet door de komst van 
nieuwe winkelklanten.  

262 JN CDA 6 39 Voortgang grote projecten. Waar is groene smiley 
tunnelstudie op gebaseerd? Er is toch nog steeds geen besluit 
genomen? Waarom wordt in Kadernota hier niets over 
gezegd en er geen geld voor uitgetrokken? Ook Haarlem zal 
toch een bijdrage moeten leveren? 

De smiley heeft te maken met het raadskrediet dat is verleend om de 
kosten van de studiefase te kunnen dekken. Het krediet is nog 
toereikend vandaar de groene smiley. Het gaat hier dus niet over het 
realiseren van een tunnel  en investeringen die hiermee zijn gemoeid. 
 
In dat kader zijn nadere afspraken gemaakt in de stuurgroep 
Tunnelstudie, waar is afgesproken om aanvullende activiteiten uit te 
voeren. Bijvoorbeeld het onderzoek naar de maaiveldvarianten. 
Onderdeel van de haalbaarheidsstudie is een verkenning van de 
financiële aspecten. Op basis van die verkenning en de inhoud van het 
besluit dat door de raad wordt genomen kan vastgesteld worden hoe 
groot de bijdrage van de gemeente is en ook wanneer die gelden moeten 
worden gereserveerd. 

263 MD CDA 7 39 Raadsvoorstel Nol Houtkamp betekent een overschrijding. 
Moet dit ook niet bij in Kadernota worden meegenomen? 

De overschrijding van het krediet ‘Herinrichting Nol Houtkamp 
Sportpark’ t.g.v. het faillissement van de aannemer doet zich voor in het 
boekjaar 2009 en dient daarom opgenomen te worden in de 
Bestuursrapportage (die betrekking heeft op het lopende jaar) en niet in 
de kadernota (die betrekking heeft op 2010 en volgende jaren). 

264 JN CDA 8 39 Moet in kadernota ook geen bedrag worden uitgetrokken 
voor Brinkman 

Allereerst zal een keuze gemaakt moeten worden  hoe op de korte en 
(middel)lange wordt omgegaan met de Brinkmann. Op dit moment 
wordt een analyse uitgevoerd op basis van de gebiedsvisie en 
binnenkort wordt naar de toekomst toe een voorstel gedaan ten aanzien 
van functies, ruimtelijke kwaliteit en strategie. 

265 JN CDA 9 39 Idem voor tekort Badmintonpad Dit is onderwerp van nader onderzoek. M.n. nu de commissie zich tegen 
de woontoren heeft uitgesproken zal gezocht moeten worden naar 
eventuele bezuinigingsmogelijkheden en alternatieve dekkingsbronnen. 
Daarin wordt het tekort op de badmintonhal betrokken. 

266 MD CDA 10 40 Er lopen veel risico’s rond Schoterbrug. Moet deze ook niet 
bij risicoparagraaf Kadernota als extra rij projectrisico’s? 

De oplevering van de brug is op 6 juni 2009. Rond de brug doen zich 
geen financiële risico's voor die niet binnen het krediet kunnen worden 
opgevangen. De raad is hierover diverse keren geïnformeerd. 
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Ten tweede hebben we het aspect luchtkwaliteit. Op 24 juni 2009 dient 
deze zaak bij de Haarlemse rechtbank. De Stichting Milieu en 
Natuurbescherming Kennemerland heeft deze zaak tegen de gemeente 
aangespannen, waarbij zij stellen dat niet wordt voldaan aan het Besluit 
luchtkwaliteit 2005. Op 14 mei is een voorlopige voorziening van de 
SMNK door de rechter afgewezen. 

267 JN CDA 11 40 Waar is hoop op gebaseerd dat kosten remise bij 
ontwikkelaar kunnen worden gedeclareerd? Of is voorziening 
nodig? 

Vooralsnog is de gedachte dat middels een anterieure overeenkomst, 
gebaseerd op de WRO, de kosten verhaald kunnen worden. 

268 JN CDA 12 40 Wat is stand van zaken DEO. Heeft dit project geen last van 
recessie en dreigen er vertragingen op te treden? We mogen 
hopen dat ontwikkelaar professioneler met omwonenden 
omgaat als enkele maanden gebeurde. 

Inmiddels is het bestemmingsplan DEO in werking getreden. De 
verwachting is dat de bouwvergunning voor de eerste fase deze zomer 
wordt verleend. 
Het inrichtingsplan Openbare ruimte wordt in juni vrijgegeven voor 
inspraak. Hierover wordt met de ontwikkelaar een informatieavond in 
de buurt georganiseerd. 
Er is vooralsnog geen zicht op vertraging van dit project als gevolg van 
de recessie. Wel onderzoekt de ontwikkelaar mogelijkheden om 
koopwoningen om te zetten in huurwoningen. 

269 MD CDA 13 41 Moet er in Kadernota niet meer dekking worden gereserveerd 
voor drama mislukken bouw stadion Zuiderpolder 

De kadernota voorziet in een oplossing die reëel is ingeschat op basis 
van de gegevens die voorhanden zijn, met de gebiedsvisie Oostradiaal 
wordt duidelijk welke ontwikkelpotentie aan het gebied wordt 
toegekend en welke opbrengsten daar uit voort kunnen vloeien 

270 MD CDA 14 41 Tekst stationsplein lijkt te slaan op station spaarnwoude toch? Klopt. 
271 JN CDA 15 42 Risico’s Schalkstad lijken haaks te staan op hoop geld uit 

exploitatie Schalkstad te gebruiken voor CM Schalkwijk. Is 
het niet beter Schalkstad als risico in Kadernota te zetten? 

In zowel de Bestuursrapportage 2009/1 als de kadernota (m.n. in het 
daarbij gevoegde Meerjarenperspectief Grondexploitaties, blz 76)  is 
melding gemaakt van de risico's van het project Schalkstad. Dit is ook 
toegelicht in de besloten commissie van 14 mei jl. 
 

272 CvV CDA 16 30 Gematigde ontwikkeling woonlasten: OZB stijgt met meer 
dan 20% ……groene smilie? 

Het tarief voor woningen bedroeg in 2008 � 2,19. Dat is omgerekend 
naar de nieuwe maatstaf 0,0876% van de waarde. Het tarief voor 2009 
bedraagt 0,08751%, een fractie lager. Rekening houdende met een 
waardestijging van 6,1% voor woningen, is per saldo sprake van een 
opbrengststijging van 6% (inclusief toename aantal woningen). 
overigens conform het coalitieakkoord. 
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273 CvV CDA 17 32 Huur Westergracht is nu 1,6 miljoen. (Was  1,1 miljoen) Wat 
is de  invloed van de gefaseerde verhuizing op de hoogte van 
de huur?? 

De huur van de Westergracht bedraagt � 1,3 miljoen met indexering. 
Daaruit is de verhoging te verklaren. In verband met de gefaseerde 
verhuizing van de VRK is er sprake van inkomstenderving en die wordt 
in de kadernota opgevoerd. 
De in de Westergracht gehuisveste medewerkers verhuizen allen naar de 
in 2011 op te leveren nieuwbouw. De Westergracht wordt 1 april 2012 
leeg opgeleverd. 

274 CvV CDA 18 37 Wanneer krijgt de raad de afrekening renovatie 
stadsschouwburg? 

De raad ontvangt de afrekening renovatie stadsschouwburg in het 3de 
kwartaal van 2009. 

275 JN CU-
SGP 

1 19 Risicomanagement Vastgoed; binnen welke termijn  op orde? 
Kan versnelling worden aangebracht? 

De risico’s binnen de grondexploitaties zijn in beeld (zie MPG en de 
paragraaf Grondbeleid in het Jaarverslag). Het belangrijkste risico 
binnen het overige vastgoed zit in de omvang en dekking van het 
meerjarenonderhoud. Het opstellen van Meerjaren Onderhouds Plannen 
(zie p. 20) dient ervoor te zorgen dat er zicht komt op de omvang om 
vervolgens (in de loop van 2010) de raad te vragen om de benodigde 
dekking. Hiertoe zijn al enkele dekkingsbronnen beschikbaar zoals IP, 
reguliere exploitatie en enkele reserves. 

276 JN CU-
SGP 

2 19 Opstelling contracten en onderhoudsplannen. 
Wanneer op orde? 

De volledigheid van dossiers is een punt van aandacht. Per portefeuille 
(cultuurpodia (gereed), sportvoorzieningen (in uitvoering i.o.m. SRO), 
etc.) worden de hiaten ingevuld. Een aantal complexe contracten, zoals 
m.b.t. het Noord Hollands Archief, verzelfstandigingen, VVE’s, etc. 
zorgt ervoor dat dit nog enige tijd in beslag zal nemen. Verwachting is 
dat het gros in 2010 zal worden afgerond. 
Zie over de onderhoudsplannen het antwoord op de vorige vraag. 

277 HvdM CU-
SGP 

3 24 Zijn alle zaken m.b.t. de pardonregeling financieel 
afgewikkeld?  

De uitvoering van de pardonregeling loopt nog. Op dit moment zijn 
circa 200 mensen met een verblijfstitel uit de pardonregeling bij ons 
aangemeld, waarvan 90 % op een traject (inburgering en re-integratie) is 
geplaatst. In totaal zou de gemeente Haarlem de zorg voor 250 
pardonners krijgen. 

278 MD CU-
SGP 

4 26 Betere verkeersveiligheid. Welke maatregelen worden 
ingevoerd om het vrachtwagenverkeer in de binnenstad 
minder gevaarlijk te maken c.q. het vrachtverkeer uit de stad 
te weren? 

Plaatsing van dodehoekspiegels onder verkeerslichten bij bepaalde 
kruispunten in de binnenstad (en ook daarbuiten)  is al in uitvoering of 
uitgevoerd. Daarnaast worden mogelijkheden onderzocht vanuit 
particuliere initiatieven voor een stadsdistributie die meerdere winkels 
in de binnenstad bevoorraadt met milieuvriendelijke voertuigen. 

279 MD CU- 5 26 Betere autobereikbaarheid; wanneer komt de monitorcentrale De realisatie van de monitoringscentrale is zal in nauwe samenwerking 
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SGP in werking? Wordt gewerkt aan een betere Oost-West 
verbinding voor auto’s?  

met de provincie plaatsvinden; deze als onderdeel van een regionaal 
D(ynamisch) V(erkeers)M(anagement). De provincie heeft het 
voornemen komend jaar hier verdere invulling aan te geven.  

Recent heeft  een groene golfstudie Schipholweg plaatsgevonden, die 
een bijdrage levert aan de verbetering van de doorstroming van de oost-
westverbinding. Voor de langere termijn zijn deze verbindingen in 
onderzoek meegenomen in: 

• de Gebiedsvisie Oostradiaal,  

• het meervoudig ruimtegebruik-studie Schipholweg  

• binnen het programma van Schalkwijk 2000+  

• de actualisatie van het HVVP  

a. de verdere invulling van DVM.  

 
280 JN 

MD 
CU-
SGP 

6 42 Overschrijding aanneemsom aanleg Zuidtangent Gedempte 
Oude Gracht met 49%. Worden contracten wel goed 
opgesteld? 

Ja. Bij de contractopstelling is afgesproken dat onder andere de kosten 
VRI en de verplaatsing (en terugplaatsing) van de bomen afzonderlijk 
zouden worden uitbesteed. Die kosten worden in de overschrijding wel 
meegeteld. Daarnaast waren er aanvullende eisen van de brandweer en 
zijn bluswagens aangeschaft. 

281 MD CU-
SGP 

7 42 Reinaldapark: hoe financieel de zaak op orde te maken?  Binnenkort wordt aan de raad een voorstel voorgelegd betreffende het 
vaststellen DO saneren en herinrichten Reinaldapark. Hierin wordt 
uitgebreid ingegaan op de financiering en mogelijke 
financieringsbronnen. Er wordt actief gezocht naar aanvullende 
subsidies. 

282 JN CU-
SGP 

8 45 Bijlage 2 vermeldt alleen de Houtmarkt; verder geen grote 

aankopen of verkopen?  

Neen. Voor Amcor/Oudeweg 28 (stond in het verleden ook op deze 
lijst) is inmiddels een grondexploitatie geopend. Zie hiervoor het MPG, 
p. 119. 

283 MD D66 1 p.11, 
16 

Jongerenoverlast toegenomen, onduidelijkheid over veilige 
school etc. , tegelijk is hele kolom jeugd en welzijn, m.u.v 
probleem Flinty’s (progr.4) groen , is er voldoende 

In het 4e kwartaal van 2009 is een voorstel over nieuwe visie op het 
jongerenwerk gereed.  
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samenwerking en overleg geweest? Krijgen bepaalde groepen 
en problemen wel voldoende aandacht met ons integraal 
jeugdbeleid.? Is dit beleid ook voldoende als het gaat om 
prestatieveld 2 van de WMO? 

284 HvdM D66 2 p.23 Daling Wsw plaatsen bij Paswerk: college legt de schuld 
eenzijdig bij het Rijk, dat zou Paswerk te weinig budget 
geven. Maar nieuwe Wsw geeft gem. veel meer ruimte om 
regie te voeren, ook bonussysteem v. aangepaste 
arbeidsplaatsen etc. Heeft het college wel voldoende gebruik 
gemaakt van nieuwe mogelijkheden? Had college, gezien 
ambities coalitieakkoord (kadernota nr.1301 = rood), niet zelf 
een paar plaatsen in kader werken ih onderhoud kunnen 
reserveren voor wsw geindiceerden? Of gebonden partijen 
kunnen verleiden hun steentje bij te dragen? 

De gemeente maakt gebruik van de mogelijkheden die de Wsw biedt, 
het aantal te realiseren arbeidsplaatsen in het kader van de Wsw wordt 
echter door het Rijk per gemeente gebudgetteerd. Dat betekent dat het 
beschikbare Wsw-budget bepalend is voor het aantal te realiseren Wsw-
plaatsen. 

285 HvdM D66 3 p.24 “jaarlijkse onderrealisatie op diverse bijzondere regelingen” :  
welke regelingen betreft dit?  

Dit betreft de regelingen IOAW, IOAZ, BBZ en WWIK. 

286 HvdM D66 4 p.24 Voor raming langdurigheidstoeslag  is 4 ton opgenomen, 
maar prognose is 496.000 euro. Waarom niet duidelijk 
gemeld in deze berap? 

De prognose van 496.000 is gekoppeld aan het beleid en de verordening 
LDT die op het moment van opstellen van de bestuursrapportage nog 
niet bestuurlijk was vastgesteld. 

287 CvV PvdA 1 9  

 

Informatievoorziening: Groene smiley: Echter de informatie 
die wij terug krijgen van gebruikers zijn minder rooskleurig. 
Ondanks nieuwe vormgeving website wordt deze nog als 
onvoldoende duidelijk en niet klantvriendelijk genoeg 
ervaren. Wanneer wordt de website verder verbeterd en het 
aanbod aan digitale dienstverlening uitgebreid?   

De vernieuwing (aanpassing aan de gemeentelijke huisstijl en 
verbetering van de menustructuur) van de webvormgeving is de eerste 
stap in de modernisering van de website. De nieuwe menustructuur sluit 
aan bij de 6 belangrijkste zoekopdrachten van de sitebezoekers: Bestuur, 
Mijn Wijk, Digitaal Loket, Werk & Bedrijf, Bezoek en Haarlem van A-
Z. 
Momenteel worden de informatievoorziening en het beheer daarvan 
verder geoptimaliseerd. Vanaf 2010 wordt de site ook 
informatietechnisch verder gemoderniseerd (door bv. het toepassen van 
Web 2.0-functionaliteiten en zoekmachine-optimalisatie). 
Recente ontwikkelingen Digitaal Loket (april 2009): 
- invoering van de nieuwe module Meldingen Openbare Ruimte. Het 
werkproces van frontoffice naar backoffice is gedigitaliseerd, de melder 
krijgt digitaal actuele statusinformatie over de afhandeling van de 
melding; 
- usability-onderzoek naar de meest gevraagde producten.  Knellende 
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zaken zijn direct opgepakt, andere verbeterslagen volgen binnenkort;  
Ook zal de bezoeker in 2009 digitaal afspraken met de balie kunnen 
maken.  

Het tempo van uitbreiding van de digitale dienstverlening wordt mede 
bepaald door de digitalisering van de backoffice en de beschikbare 
digitale verbindingen. 

288 CvV PvdA 2 9   

 

Klachten dienstverlening: Meer dan 35 % van de 
schriftelijke klachten worden boven de wettelijke termijn 
behandeld. Welke maatregelen heeft u reeds getroffen om dit 
terug te dringen? Binnen welke termijn kunnen wij hier 
resultaten van verwachten? 

In 2009 is tot op heden de afhandelingstermijn van de formele 
schriftelijke klachten fors teruggedrongen naar een gemiddelde 
afhandelingstermijn van nog geen 3 weken (19 dagen). Dit is dan ook 
ruim binnen de wettelijke termijn van 6 weken. Slechts  bij 1 klacht is 
deze termijn van 6 weken overschreden. Er wordt vanuit de gemeente 
stringent gestuurd op de termijnen om informatie aan te leveren inzake 
de klachten met als resultaat dat de burger binnen de wettelijke termijn 
een schriftelijke reactie op de klacht ontvangt.   

289 HvdM 
MD 

PvdA 3 13 
 

(ook gerelateerd aan de tekst over dit onderwerp in de 
jaarrekening blz 74 ev) 
Overgewicht. Preventie en zorg voor kinderen met 
overgewicht; we scoren een gele smiley; niet zeker is of dit 
doel als zodanig behaald gaat worden. De jaarrekening laat in 
haar tekst zien dat het college maar een kleine rol voor zich 
zelf ziet weggelegd als het gaat om dit onderwerp. Tóch 
hebben we vorig jaar een aantal activiteiten ontplooid in dit 
kader; we registreren en verwijzen door naar programma’s 
die door de HDK zijn opgezet, we geven voorlichting op 
scholen. Is het college van mening dat met wat meer inzet en 
grijpen naar onorthodoxe middelen, een gemeente wél meer 
invloed kan uitoefenen op dit probleem?  
Ziet het college hier misschien ook een relatie met het door 
het SCP gepubliceerde feit dat kinderen uit gezinnen met een 
laag inkomen weinig aan sport doen? Zoja, hoe denkt zij 
hierop te anticiperen? 

Overeenkomstig onze afspraken met het Rijk (GSB) heeft de gemeente 
in de afgelopen 3 jaar een preventie en voorlichtingscampagne laten 
uitvoeren door de GGD. Doel hiervan was om het percentage dikke 
kinderen te laten dalen. In de praktijk blijkt echter dat het aantal 
kinderen met overgewicht stijgt. Dit is geen gemeentelijke tendens maar 
een landelijke. De relatie tussen preventie en voorlichting en 
daadwerkelijk gedrag blijft echter lastig aantoonbaar: zonder preventie 
was het aantal dikke kinderen mogelijk nog meer gestegen. 
 
De gemeente doet er veel aan om haar inwoners aan te zetten tot sport 
en beweging; ook haar inwoners uit de lagere inkomensgroepen. Naast 
het Jeugdsportfonds, waarmee de contributie en materialen voor 
sportverenigingen wordt vergoed, is er in Haarlem een ruim aanbod met 
gratis sportbuurtwerkactiviteiten. Voorts worden volgende Buurt-
Onderwijs-Sport (BOS)-gezondheidsprojecten uitgevoerd om 
overgewicht tegen te gaan en kinderen bewuster om laten te gaan met 
voeding en bewegen (Real Fit (middelbaar onderwijs), Fit, Food en Fun 
(basisschool), beter (zw)eten‘ (basisschool)). Naast deze BOS-projecten 
wordt voor leerlingen van de basisscholen het project "Alle leerlingen 
actief" aangeboden. 

290 MD PvdA 4 51  (762)Voebalkooi: De toelichting op de stand van zaken is Is juist. Het college zal nog voor het zomerreces de evaluatie van het 
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niet in overeenstemming met het gevraagde in de betreffende 
motie. Graag opheldering. 

speelruimteplan aanbieden aan de commissie. 

291 MD PvdA 5 51 
 

Huisvesting jongerenwerk: U geeft aan binnenkort met een 
voorstel voor Flinty’s Noord te komen, maar de motie vraagt 
om uiterlijk in juni 2009 ook met een concrete oplossing te 
komen voor de huisvesting van jongerenwerk in het Centrum 
(Flinty’s) en Schalkwijk (Prisma). Wanneer krijgt de 
gemeenteraad daar een voorstel over? 

Voor Flintys-Noord wordt een tijdelijke huisvesting gerealiseerd voor 2 
jaar, waarna definitieve huisvesting onderzocht wordt in de Gentiaan. 
Flintys-centrum kan voorlopig gehuisvest blijven in het huidige 
gebouw. Vervolghuisvesting is mogelijk in de Fietzfabriek. Gelijktijdig 
wordt de definitieve huisvestingsmogelijkheid onderzocht. Het 
jongerencentrum Prisma bevindt zich in een gebied waarvoor 
herstructureringsplannen worden ontwikkeld. De planvorming is nog in 
de initiatieffase. Het college toetst deze plannen op behoud van een 
volwaardige jongerenlocatie in dit gebied. De gemeenteraad krijgt in 
juni van het college een overzicht van de herhuisvesting van Delftwijk 
City/Flintys Noord, Flintys centrum en Prisma. 

292 JN PvdA 6 53 
 

Doorstroming studentenkamers: Al in juni 2008 zou het 
College rapporteren over de maatregelen om de doorstroming 
uit studentenkamers na afstuderen te bevorderen. Wanneer 
krijgt de raad deze informatie? 

Studenten worden als, zij zich inschrijven voor studentenhuisvesting, 
meteen ingeschreven voor reguliere huisvesting (met slechts 1 maal 
inschrijfgeld). Als zij studentenhuisvesting accepteren blijven zij 
ingeschreven staan bij Woonservice en blijven dus zoekduur opbouwen. 
De idee hierachter is dat als een student zich inschrijft voor een kamer 
en na 4 of 5 jaar afstudeert hij al min of meer aan de beurt is voor 
reguliere huisvesting. Verder hanteren de corporaties bij reguliere 
studentenhuisvesting veelal zgn. campushuurcontracten, gekoppeld aan 
de studieduur.  
Net als alle andere doelgroepen wordt doorstroming vanuit studenten 
huisvesting vooral bevorderd door nieuwbouw. Strategische nieuwbouw 
maakt het mogelijk dat direct of indirect goedkope woningen vrijkomen 
voor starters (w.o. studenten). 

293 JN PvdA 7 53  

 

Scheefwonen: Bij de Kadernota zou de raad geïnformeerd 
worden over het scheefwonen en mogelijke maatregelen als 
Huur naar Draagkracht. Volgens u is dit “conform planning”, 
maar de raad heeft nog geen informatie ontvangen. Wanneer 
krijgt de raad deze informatie? 

Bij de toezegging tijdens de begrotingsbehandeling is gerefereerd aan 
experimenten, discussies die plaats vinden op dit punt door één of meer 
Haarlemse corporaties. Die discussies lopen nog.  Scheef wonen wordt 
daarnaast – bij gebrek aan systemen als huurbelasting – vooral 
aangepakt door te bouwen voor doorstroming en daarmee scheefwoners 
te verleiden tot verhuizen. Zoals u weet wordt daar met man en macht 
aan gewerkt. 

294 MD SP 1 7 Hoe kan het dat de NS zich publiekelijk positief uitlaat over 
een nachttrein, en het college de kans tegelijkertijd nihil acht? 

Haarlem blijft voorstander van nachttrein. Tot op heden heeft de NS 
echter geen berichten aangegeven dat zij daadwerkelijk over zal gaan tot 
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Waarom geeft het college de moed nu al op? introductie van de nachttrein, ondanks herhaalde verzoeken. 
295 MD SP 2 13 Hoe staat de noodzakelijke verhoging van het buget voor de 

SRO in 2009 in relatie tot de geplande bezuiniging in 2010 
zoals vermeld op pagina 41/42/ 

Zie antwoord op vraag 188. 

296 HvdM SP 3 23 Kan het college komen met een voorstel om het 
aandachtspunt wachtlijsten schuldhulpverlening aan te 
pakken? 

Om de wachtlijsten te verminderen is een andere aanpak van de intakes 
opgezet. Dit is enige tijd succesvol geweest, maar heeft inmiddels tot 
wachttijden elders in de procedure geleid. Wij werken daarom een 
ingrijpender verandering van de aanpak uit en komen in het najaar met 
voorstellen daartoe. 

297 HvdM SP 4 24 Kan wwb project slachthuisbuurt ( koe bij de hoorns) op 
korte termijn worden uitgebreid naar andere buurten, te 
verbetering van de reintegratie in deze crisistijd? Zijn hier 
extra middelen voor nodig? 

Het project Slachthuisbuurt wordt momenteel geëvalueerd. Op basis van 
de uitkomsten van deze evaluatie zullen wij besluiten over voortzetting 
of uitbreiding van de wijkgerichte aanpak. 

298 MD SP 5 28  
Page 28 punt 2. Afval inzameling twee maal groen. 
Maar er leeft veel kritiek in de stad  
onder andere in buurten  

1 Santpoorterplein 
2 Koninginnen buurt. 

Vraag: probleem wijst op te risicovolle plekken waarbij ook 
andere dan buurtgenoten rotzooi neerleggen  
buurt zegt dat toepassing beginsel: iedere buurt zijn eigen bak 
de problemen zal minimaliseren 
 

Containers bij winkelcentra  
3 Eksterplaan AH 
4 spoorwegstraat 
5 bij Winkelcentrum Boerhaavewijk 

 
Het komt ons voor dat het toenemend aantal incidenten en de 
verloedering in de buurt bij overvolle bakken wijzen op eens 
structureel probleem: burgers melden wel maar horen niets en 
zien ook niets: 

a. Het aantal bakken is onvoldoende 
b het legen gebeurt te weinig en het schema van 

Het klopt dat op een aantal locaties in de stad extra toezicht en 
maatregelen noodzakelijk zijn. Een meest voorkomende oorzaak is het 
niet juist aanbieden en gebruik van ondergrondse papiercontainers. 
Deze raken verstopt door te grote stukken karton waardoor de 
inzamelcapaciteit niet optimaal wordt benut. Restanten worden naast de 
containers achtergelaten hetgeen een vervuilde aanblik geeft en 
zwerfafval veroorzaakt.  
Probleemlocaties zijn redelijk tot goed bekend bij Spaarnelanden en in 
tweede instantie de afdeling Wijkzaken. Om in geval van een klacht de 
juiste maatregelen te treffen moet onderscheid gemaakt kunnen worden 
tussen een incident of een structureel probleem. Dit vergt tijd en inzet 
waardoor een klacht op een bepaalde locatie zich kan herhalen.  
Genoemde 5 locaties zijn bekend en maatregelen zijn getroffen of 
worden op korte termijn getroffen. Te weten: 
Santpoorterplein: Betreft ondergrondse papiercontainer. Is maatwerk 
d.m.v. extra toezicht en aangepaste leegfrequentie naar 2x/wk; 
Koninginnenbuurt: Betreffen papier- en glascontainers. Het huidige 
beleid is erop gericht dat alle locaties met bovengrondse 
inzamelcontainers worden vervangen door ondergrondse containers. De 
locaties voor papier- en glas zijn door de gemeenteraad vastgesteld. 
Wijkgericht plaatsen betekend een onevenredige areaaluitbreiding ten 
opzichte van het landelijk gevoerd beleid. Problemen op deze locatie 
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legen van de bakken moet aangepast worden 
c. Meldingen via de meldkamer milieupunt moeten 
ook teruggemeld worden aan de melder over het 
tijdstip van aanpak. 
Graag een toezegging van aanpak op maat en de 
eventuele financiële meerkosten 

zijn opgelost als de huidige bovengrondse papier- en glascontainers 
omgezet worden naar ondergronds. De realisering is op dit moment een 
actueel agendapunt van de stadsdeelmanager in overleg met de 
wijkraad.  
Eksterlaan AH: Problemen worden veroorzaakt door de 
zondagopenstelling van de supermarkt.  
Spoorwegstraat: Problemen geluidsoverlast zijn opgelost. 
Capaciteitsproblemen opgelost door extra ledigingen (m.n. na 
feestdagen). Extra maatregelen zijn onderdeel van overleg tussen 
stadsdeelmanager en Albert Heijn. 
Winkelcentrum Boerhaavewijk: Problemen zijn inmiddels opgelost. 
Structurele monitoring via het wijkcontract. 
 
Uit onderzoek van de afdeling Statistiek blijkt dat de tevredenheid over 
het ondergrondse inzamelsysteem onder de bewoners toeneemt en een 
verbetering is van het aangezicht in een wijk. Er zijn geen aanwijzingen 
dat er sprake is van structureel overvolle bakken. Op incidentele 
probleemlocaties volstaan maatwerk maatregelen. 
b. Het aantal inzamellocaties en -bakken is op voldoende niveau en 

volgt het landelijk beleid. Dit is een beleidsmatige keuze die door 
de gemeenteraad is goedgekeurd. 

c. Er wordt door Spaarnelanden een stadsbrede planning gevolgd voor 
het ledigen van containers. Tot op heden voldoet deze. Door de 
vullingsgraad van ondergrondse papier en glas containers te 
monitoren kan Spaarnelanden bijsturen en maatwerk leveren.  

d. Op 14 mei jl. is tijdens een overleg met de afdeling Dienstverlening 
een toezegging gevraagd om de terugmelding en afhandeling van 
meldingen aan de klagers accurater op te pakken. 

 
Het huidige areaal voldoet aan de landelijke eisen en is een 
beleidsmatige keuze. Vooralsnog zijn er geen plannen om te komen tot 
een areaaluitbreiding c.q. verdichting van het aantal locaties. Wij 
verwachten dat de gesignaleerde problemen goed zijn op te vangen 
binnen de huidige mogelijkheden en reeds genomen maatregelen. Het 
goed inspelen op klachten is een continue aandachtpunt binnen onze 
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organisatie. Het door Spaarnelanden geleverde maatwerk met 
betrekking tot het ledigen van ondergronds papier en glascontainers 
wordt opgevangen binnen de kaders van de 
dienstverleningsovereenkomst. 

299 CvV SP 6 37   Melkbrug. 
De restauratie levert geen risico meer op?? 
In de commissievergadering duidelijk met argumenten onze 
bezorgdheid uitgesproken. 
Bevestigt u nog steeds dat er geen risico's zijn? 

Elk project kent risico's die beheerst moeten worden. In dit geval gaat 
het om de restauratie van een antieke "ijzeren" brug en het civiele werk 
aan landhoofden enz. Beide delen hebben hun eigen specifieke aanpak 
nodig. Vroegtijdig zal voor elk deel een gespecialiseerd bedrijf worden 
geselecteerd waarmee fasegewijs afspraken worden gemaakt t.b.v. o.a. 
de kostenbeheersing. 

300 JN SP 7 40 Vertraging 4 jaar terwijl de financiën geen probleem geven. 
Wa tis de oplossing om vertraging belangrijk terug te 
brengen?  

In overleg met onze partners, waarvan we voor de voortgang van het 
project afhankelijk zijn, onderzoeken we mogelijkheden om de 
vertraging te beperken. Daarbij kan gedacht worden aan arrangementen, 
die het voor de kopers aantrekkelijk maken om nu te kopen. 

301 JN SP 8 42  Schalkstad. 
Twee  maal rood .  
Grote Problemen met ING  
Er verdwijnen steeds meer ondernemers uit het centrum 
vanwege de onduidelijkheid. 
Oplossing SP : Kunt u het project vlot trekken met 
gebruikmaking van gelden  
van minister van de Laan van 3.50 miljoen,onder voorwaarde 
dat de grondkosten verlaagd worden  
en daarmee een  groot aantal sociaal betaalbare woningen  te  
verdubbelen. Kunt u een combi van d e gezamenlijke 
woningcorporaties het project laten uitvoeren. P 

De raad is 14 mei jl. in besloten vergadering geïnformeerd over de 
voortgang van het project Schalkstad.  
De gelden van minister Van der Laan moeten nog in de ministerraad 
behandeld worden. Voor de eerste ronde zal waarschijnlijk o.a. een hard 
criterium zijn dat bouwvergunning reeds verleend zijn. Dat is niet van 
toepassing op Schalkstad. Het college zal zeker bepreken met VROM of 
het project Schalkstad voor de 2e of 3e ronde in aanmerking kan komen. 

302 MD SP 9 42 Pag 42  Reinaldapark. Rode kaart  
Voor 5 mio ontbreekt dekking. Smiley dient op rood te staan.  

Binnenkort wordt aan de raad een voorstel voorgelegd betreffende het 
vaststellen DO saneren en herinrichten Reinaldapark. Hierin wordt 
uitgebreid ingegaan op de financiering en mogelijke 
financieringsbronnen. Er wordt actief gezocht naar aanvullende 
subsidies. 

303 JN SP 10  53  Water verbinding MWC-Schalkstad. 
Vertraging door overleg met??? 
 
De werkgroep komt bij de SP vragen wanneer ze nu eindelijk 

De vertraging is ontstaan door het wijzigen van het ontwerp en door de 
uitgebreide participatie. Momenteel wordt bekeken om het ontwerp 
financieel rond te krijgen en wordt dan aangeboden aan het B&W en 
raad. 
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weer eens iets horen.  
Kunt u preciezer aangeven wanneer en waar over en met 
welk resultaat i overleg  heeft gehad  

 
304 MD SP 11 62 Pag 62  uitvoering Motie 1000 

Aan de raad is uitbreiding en actualisering Speelruimte 
toegezegd derde kwartaal 2008. 
wat is het probleem van de vertraging , en wat is het extra 
geld dat hiervoor nodig is  
zie ook het coalitieakkoord over het opnemen van meer 
speelvoorzieningen in bestemmingsplannen  
(de 4 % norm)Nu is het er nog niet, wel de toezegging dat er 
voor het zomer reces iets te verwachten is . 
Wat is deze toezegging waard?  

Personele wisselingen zijn de reden dat de evaluatie van het 
speelruimteplan nu pas aan de orde is. 
Als eerste zal de evaluatie van het speelruimteplan van 2000 worden 
aangeboden (juni 2009). 

305 CvV SP 12 64 
kade
rnota 
24 
5.4  

motie B9/063  
 GRP2.SP en VVD hebben in november , 6 maanden geleden  
de motie ingediend burgers niet de dupe van aanleg nieuw 
riool gesteund door de hele raad. Van dat onderzoek  nog 
niets  

1. Welke gerenommeerde organisatie heeft  het 
onderzoek gedaan en met welke onderzoeksvraag? 

2. Wilt u de de commissie beheer en commissie 
bestuur het onderzoek ter hand stellen? 

3. Wilt u na toelichting van de onafhankelijke second 
opinion  onderzoek de conclusies en aanbevelingen 
bespreken in de commissie en in de raad /? 

4.  Inclusief de verwerking van de tarieven 
uitgesmeerd over  een meerjaren termijn? 

5. Inclusief redenering  welke heffing redelijk is ( 
nominaal of sytematiek/OZB)? 

De second Opinion  heeft reeds plaatsgevonden en de conclusies zijn in 
de kadernota 2009 meegenomen. 

1. Het onderzoek is gedaan door Witteveen+Bos. Er is gevraagd 
om een second opinion op het GRP, dit betekend dat het 
vragen van een tweede mening aan een andere deskundige dan 
diegene die de werkzaamheden heeft uitgevoerd.  

2. Ja, de rapportage wordt ter hand gesteld.  
3. Ja, de rapportage wordt ter bespreking aan de commissie voor 

gelegd. 
4. Ja. 
5. Nee. 

 

306 HvdM SP 13  
Jaarr
eken
ing 
Ernst

Onzekerheid Brede Doel uitkering Stadsvernieuwing  
onzekerheid voor 4.2 mio  
WWB werkdeel 0.6 mio .De rechtmatigheid van de 
bestedingen BDU en WWB kon niet worden vastgesteld . 
Hierdoor loopt de gemeente het risico dat de gelden moeten 

De accountant geeft een oordeel over de rechtmatigheid en 
betrouwbaarheid van het gehele subsidieproces (en de daarmee 
gemoeide middelen). Sluitstuk van dat proces is de vaststelling van de 
subsidie door het college. De vaststellingen worden overeenkomstig de 
ASV gebaseerd op jaarstukken van instellingen. Deze jaarstukken 
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& 
You
ng  

worden teruggegeven  
Is dat inmiddels gerepareerd., zoadat het zeker is dat de 
gelden rechtmatig besteed worden  
Heeft de fout van 106.000 inkomensdeel te maken met te veel 
betaalde uitkeringen ?  

worden pas ontvangen na afsluiting van onze eigen boeken. Om die 
reden is het proces nog niet volledig en kan de accountant niet anders 
dan het oordeel ‘onzeker’ geven (overigens een landelijk onderkent 
knelpunt). 
Wij zijn met accountant en instellingen in gesprek over mogelijke 
versnelling van de levering van relevante gegevens voor het komend 
jaarrekening traject. 
 
Het deel van het Werkdeel WWB waarover onzekerheid bestaat heeft 
betrekking op de afrekeningen van de ID-banen. De betrokken 
werkgevers zijn niet allen in staat om binnen onze planning van de 
jaarrekening een afrekening met accountantsverklaring aan te leveren. 
Er is geen risico dat hierdoor gelden moeten worden terugbetaald. 
De fout van 106.000 euro in het Inkomensdeel heeft betrekking op te 
veel betaalde uitkeringen als gevolg van berekeningsfouten of onjuiste 
toepassing van regelgeving. Het gaat hier om  een fout van ongeveer 0,3 
% van het budget, die gemeld wordt vanwege het overschrijden van de 
drempel van � 100.000. 

307 BS VVD 1 2.6 Programma 6.Waaruit blijkt dat bij alle onderdelen een 
groene smiley wordt aangegeven en wat waren dan de totale 
kosten en hoe verhouden die zich tot de nog te besteden 
gelden van 0,5 miljoen? 

De groene smileys staan voor het behalen van de afspraken die in de 
Programmabegroting 2009 zijn opgenomen. De in de kadernota 
voorgestelde � 0,5 mln. (structureel) is benodigd op de economische 
agenda ook in de toekomst uit te kunnen voeren. 

308 MD VVD 2 2.8 Programma 8. Aansluiting met NS, de city shuttle en de 
garage vertonen een negatieve smiley. Op welke termijn 
denkt het college dit prioriteit te geven? 

Voor wat betreft de aansluiting NS op het nachtnet: zie beantwoording 
op vraag 294.  T.a.v. de city-shuttle wordt momenteel gewerkt aan een 
invulling op proef op zeer korte termijn, terwijl binnenkort een 
pendeldienst gaat rijden tussen de Cronjégarage en het centrum op 
zaterdagen gedurende tenminste een jaar. Op deze wijze wordt de 
Cronjégarage tevens beter benut. 

309 MD VVD 3 2.9 Kan het college aangeven welke twee groene projecten zijn 
uitgesteld en waarom? 

Het betreft de bijdrage Pim Mulierpark en de Poelpolder.  

De bijdrage aan Pim Mulierpark is niet nodig. De groenwerkzaamheden 
worden binnen de beschikbare middelen van het project opgelost.  

Poelpolderfase 2. De locatie keuze voor het realiseren van een 
speeldernis vraagt meer tijd. De gekozen locatie ligt te ver van de 
doelgroep. Er wordt in de Poelpolder naar een nieuwe locatie gezocht. 
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310 JN VVD 4 1013 
STZ 

Bijlage 3. De crisis dringt en vraagt om creatieve en snelle 
oplossingen. 
Wanneer verwacht het college met een voorstel te komen?  

Zie vraag 150. 
 

311 BS VVD 5 11 n.a.v. 2.3.2.: kan het college aangeven in hoeverre er 
normniveau’s zijn vastgesteld voor de handhaving van regels 
en zo ja, of uitgaande van de kadernota deze normniveau’s 
worden behaald? 

In het zeer recent door de raad vastgestelde integraal handhavingsbeleid 
zijn deze niveaus aangegeven. 

312 MD VVD 6 17 Leerlingenvervoer: Haarlem kent een zeer uitgebreid aanbod 
aan onderwijsvoorzieningen. Waarom stijgt desondanks de 
kostenpost ‘interlokaal leerlingenvervoer’? 

Bij interlokaal vervoer gaat het om (vaak meervoudig) gehandicapte 
leerlingen, die vervoerd dienen te worden naar onderwijsinstellingen die 
toegerust zijn op onderwijs (en begeleiding) aan deze gehandicapten 
(bijv. blindeninstituten). Dit type onderwijs is zelfs landelijk zeer 
schaars en in Haarlem niet beschikbaar. Bij indicatiestelling voor dit 
type onderwijs hebben gemeenten een vervoerplicht (open-eind-
regeling). 

313 HvdM VVD 7 23 +  

KN 
36 

n.a.v. 7.1.2.b.: ziet het college mogelijkheden om de hoogte 
van het aantal WSW-indicaties te beïnvloeden? Is het 
daarnaast een optie om bij Paswerk kleinere dienstverbanden 
(bijvoorbeeld 4 dagen p/w) aan te bieden zodat méér mensen 
(gedeeltelijk) kunnen profiteren van het hebben van een 
arbeidsplaats? 

Het is niet mogelijk om het aantal Wsw-indicaties te beïnvloeden: het 
aanvragen van een Wsw-indicatie gebeurd uitsluitend op vrijwillige 
basis. De toekenning van de indicatie vindt plaats door UWV 
Werkbedrijf op basis van objectieve criteria. 
Ook in de Wsw zijn er veel mensen die parttime werken. Dit is met 
name afhankelijk van de belastbaarheid van betrokkenen. 

314 HvdM VVD 8 23 n.a.v. 7.3.2.c.: ziet het college mogelijkheden om de 
instroomfunctie voor schuldhulpverlening te flexibiliseren, 
met als doel om wachtlijsten te voorkomen? 

Zie het antwoord op vraag 296. 

315 HvdM VVD 9 16 2.4.1. programma 4.3 Het SEO heeft in een onderzoek (de 
baat op straat) aangetoond dat sociale investeringen in wijken 
nauwelijks positief effect hebben. Welke Haarlemse 
programma’s zijn te zien als sociale investeringen en wat is 
het effect er van op de verbetering van de leefbaarheid in de 
wijken? Hoeveel geld is hiervoor begroot en inmiddels 
uitgegeven?  

De gemeente wil de betrokkenheid, zelfredzaamheid en 
verantwoordelijkheid van bewoners vergroten. Wijkcontracten zijn een 
vorm van wijkgericht werk (dichtbij) en bewoners kiezen zelf voor de 
uitvoer van projecten (vraaggericht).  
Het SEO rapport is gericht op de effecten van investeringen door 
corporaties. Tevens zegt het rapport dat er geen meetbaar effect (is iets 
anders dan nauwelijks positief effect) is. Enkele onderdelen hebben 
betrekking op de gemeenten en vallen onder diverse onderdelen zoals 
JOS, WWGZ en Wijkzaken en betreffen dus geen specifiek budget. Als 
hiernaar een onderzoek gedaan moet worden zal dat veel tijd en geld 
kosten.  

316 JN VVD 10 20 Tekst onder kop Bijdrage Spaarne 11: Hoeveel geld is Over de jaren 2005 tot en met 2008 (huidige periode Wobowi) is een 
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uitgegeven aan subsidie voor wonen boven winkels en aan 
wie? 

bedrag uitgegeven van circa � 650.000. Het betrof het realiseren van 
woningen o.a. op de volgende adressen: Burgwal 5, Julianapark 64-66, 
Grote Houtstraat 43/45, Grote Houtstraat 94, Kl Houtstraat 22, 
Spaarnwouderstraat 108 e.a., Paradijshofje, Anegang 44 en Zijlstraat 
24-26. 

317 CvV VVD 11  Bijlage 3. Wat is er gebeurd met Kadernota motie K8-
71Potjes Leeg? Is deze uitgevoerd? Zo nee, waarom is deze 
niet in het overzicht meegenomen? Is deze verwerkt in de 
Kadernota 2009? 

In de 2e bestuursrapportage 2008 (pagina 91) is de volgende stand van 
zaken over deze motie gerapporteerd. 
Het college zet in op het besteden van deze middelen aan de 
afgesproken doelen en is voornemens de achterstand in besteding [in de 
motie aangeduid als resterende middelen] weg te werken. Overigens is 
het beleid bij (her)ontwikkelingsprojecten tav parkeren al gericht op 
parkeren op eigen terrein en in BP’s wordt het ondergronds parkeren 
mogelijk gemaakt. 

318 MD VVD 12 18 Aanpassing subsidie SRO. Is dit de eerste uit een reeks 
subsidieaanpassingen? En welke volgen nog meer? 

Zie vraag 188. Aangezien het in de bedoeling ligt het werkpakket van 
SRO Kennemerland in de komende jaren verder uit te breiden, is de 
veronderstelling correct, dat bij verdere taakuitbreiding meer  
subsidieaanpassingen zullen volgen. 
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319 MD CDA 1 18b 2011 Kunstgrasvelden   toplaag DIO/Young Boys: 
Waar gaat Young Boys in de toekomst voetballen? Op het 
DIO-terrein? Zo jij, hoe gaat de gemeente de 
verkeersproblematiek oplossen van het Nol 
Houtkampsportcomplex? 

Het “kunstgrasveld van DIO en Young Boys”, waarvan de toplaag in 
2011 vervangen moet worden, staat in principe ter beschikking van alle 
verenigingen (DIO, HYS, Young Boys) die op het sportcomplex Noord-
Schalkwijkerweg-Zuid zijn gehuisvest. 
Cf. het gestelde in vraag 259 zullen wij de raad in het 4e kwartaal van 
dit jaar middels het onderdeel Sportaccommodaties van de 
Structuurvisie Maatschappelijke Voorzieningen nader informeren over 
onze voornemens met de huisvesting van de sportverenigingen (en de 
aanpak van achterstallig onderhoud) op de gemeentelijke 
sportcomplexen. Op het onderhavige sportcomplex speelt de 
besluitvorming t.a.v. de vraag of een deel van het complex al dan niet 
gebruikt gaat worden voor woningbouw en parkeervoorzieningen 
vanzelfsprekend een doorslaggevende rol bij de vaststelling welke 
verenigingen op het complex gehuisvest kunnen blijven. 

320 CvV D66 1 p.30 Welk budget is gereserveerd voor rijksmonument 
Haarlemmer Hout? 

Het budget voor de Haarlemmerhout is deels begrepen onder de post 
IP 65.07 (Heroriëntatie groen), namelijk � 35.000 in 2009 en � 10.000 
in 2010. Deze bedragen zijn bedoeld voor de visie-ontwikkeling.  
Verder is voor de Haarlemmerhout geld opgenomen in de post IP 65.18 
(Renovatie grootschalig groen) in 2010 � 100.000 en in 2011 � 350.000  
en in post IP 65.07 (Herstelbeheer Haarlemmerhout) in 2009 � 46.000, 
in 2010 � 46.000, in 2011 � 46.000 en in 2012 � 46.000. 

321 CvV D66 2 p.31 Waar is het geld gebleven voor rijksmonument Frederikspark 
2e fase? 

In de post 65.18 is Frederiekspark Griffietuin onder 65.18: 
- voor 2009 � 25.000,  
- voor 2010 � 100.000 en  
- voor 2011 � 75.000. 

322 CvV D66 3 p.31 In 2008 was 700.000 euro gereserveerd voor Verenigde 
Polders, staat dit bedrag nog ergens geparkeerd? 

Valt onder de post 65.18 ; 350.000 in 2009 en 380.000 in 2010.  

323 CvV PvdA 1 6  
 

(Prg 8) Klopt het dat de garages Appelaar en Raaks 
verwisseld zijn en waarom loopt de Raaks (dat neem ik aan, 
het staat namelijk bij de Appelaar) vertraging op in de 
onderhandelingen? 
 

De ramingen zijn niet verwisseld.  Er is geen sprake van vertraging met 
betrekking tot Raaks. Deze garage wordt in 2010 volledig opengesteld. 

324 CvV PvdA 2 Alge Kunt u aangeven waar we de financiering van het opknappen Onder heroriëntatie groen 65.07 staat 50.000,- (2010) en onder 
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mee
n 

van het Leidseplein kunnen terugvinden? Is dit in het 
Investeringsplan opgenomen( zo ja, waar) of is er elders geld 
voor gereserveerd? 

speelvoorzieningen 65.10  staat “de Peppelaar” � 30.000 in 2009 en � 
26.000 in 2010. WW 
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325 MD PvdA 1 85 
 

Jeugdinitiatievenfonds: De meeste genoemde uitgevoerde 
projecten zijn projecten van Stichting Stad zelf, terwijl het 
fonds bedoeld is voor ideeën van jongeren. Hoeveel 
aanvragen zijn er in 2008 ingediend voor het fonds? Heeft het 
fonds ook echte bekendheid bij Haarlemse jongeren, of is 
daar verbetering nodig? 

In 2008 zijn er 18 aanvragen binnengekomen waarvan er 8 zijn 
gerealiseerd. De bekendheid onder Haarlemse jongeren met het fonds is 
groter geworden. Om nog meer bekendheid te realiseren, zijn de 
scholen ook benaderd met het verzoek om op hun website een 
verwijzing te maken naar de website van het initiatieffonds 
(www.inhaarlemkanalles.nl).  
 

326 JN PvdA 2 98 
 

Prestatieafspraken toegankelijke woningen: Is het College 
nog voornemens prestatieafspraken te maken over het aandeel 
volledig toegankelijke woningen? Of is dit voornemen komen 
te vervallen? Zo ja, waarom ? 

Het aantal  gerealiseerde toegankelijke woningen, weliswaar 
afhankelijk van de totale nieuwbouwproductie,  lijkt te worden gehaald. 
Extra actie is op dit moment niet nodig. 
Zie ook de brief aan de commissie Ontwikkeling ‘stand van zaken 
woningbouw Haarlem en regio’ van februari 2009. 

327 MD PvdA 3 112-
113 
 

Jongerentoerisme: Op welke wijze heeft het College in 2008 
uitvoering gegeven aan het raadsinitiatief Jongerentoerisme? 

Bij jongerentoerisme gaat het met name om de voorstellen : 1 
toeristisch informatiepunt voor jongeren, 2 budgethotel en 3 
stadscamping. 
1): Indicatief onderzoek student Inholland gaf o.a. aan dat er bij  
Nederlandse jonge toeristen niet zozeer behoefte is aan een apart 
informatiepunt. Buitenlandse jonge toeristen zien in meerderheid wel 
de meerwaarde van zo’n punt. Belangrijker vindt men  goede 
informatie via internet. Het college wil verder met CMH afspraken 
maken om toeristische info voor jongeren in het algemeen te 
verbeteren. 
2):  Er zijn gesprekken met een kandidaat-ondernemer voor low budget 
hotelunits in het centrum.   
3):  Mogelijk zal de ondernemer van het Sports & Adventure Plaza de 
Veerplas deze zomer kunnen starten met de stadscamping..  
 

 


